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روزنامه اقتصادی استان کرمان

هفت مدرسه خیرساز 
 به نام سپهبد شهید سلیمانی در رابر افتتاح شد
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شهر جیرفت عقب  افتادگی 
تاریخی دارد

معناصری شهردار جیرفت در این گفت وگو به اداره شهر با ۱۰۰ میلیارد تومان در سال تا شایعه رفتنش به فرمانداری پاسخ داده است

گفت وگو »کاغذ وطن« با محمود معناصری شهردار جیرفت:

تنش آبی در کرمان
 افت ذخیره آب در سدهای کرمان

ساماندهی ۵۰  اکیپ نظارت 
بهداشتی بر مواد خام دامی 

 در کرمان 

تشدید نظارت  
براقامت گاه های بوم گردی 
 استان کرمان در نوروز ۱۴۰۱
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توزیع یک هزار بسته 
معیشتی و هفت سری 

 جهیزیه به همت سپاه در بم

به نام شهدای 
ورزشکار درخت 

می کاریم

ناحیــه  فرمانــده 
بسیج مقاومت سپاه 

بم گفت: سپاه یک هزار بسته معیشتی به 
ارزش ریالی 750 میلیــون تومان و هفت 
سری جهیزیه به مناسبت اعیاد شعبانیه و 
 هفته پاسدار در این شهرستان توزیع کرد.
سرهنگ احمد بدرآبادی افزود:بسته های 
غذایی توزیع شــده شــامل 10کیلوگرم 
برنج،روغن،رب گوجــه فرنگی،ماکارانی 
و حبوبــات اســت و توســط حوزه هــا و 
پایگاه های مقاومت بســیج شهرستان بم 
بین خانواده هــای کم درآمد کــه از قبل 

شناسایی شده اند، توزیع شد.

مســئول واحــد اقامتگاه های 
اداره کل  بوم گــردی 

میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی استان 
کرمان با اشاره به نزدیک شدن ایام نوروز 1401 گفت: »با 
توجه به حضور گردشگران در این ایام، نظارت و بازرسی 
 از اقامتگاه های بوم گردی این استان تشدید می شود.«

صفحه2 را 
بخوانید

صفحه2 را 
بخوانید

ن 
جوا

ن 
گارا

برن
ه خ

شگا
س: با

عک
ضرب العجل رییس کل دادگستری برای ساماندهی کودکان کار ضرب العجل رییس کل دادگستری برای ساماندهی کودکان کار 

6 3

 تنش آبی در شـهر کرمان هر روز بیشـتر می شود 
و بـا وجـود اینکـه هنـوز بـه فصـل گـرم سـال 

نرسـیده ایم اما شـاهد افت فشـار آب در بیشـتر محله های شـهر هسـتیم.
اسـتان کرمان با وجود بارندگی های نسـبتاً مطلوب سـال جاری اما بهره ای 
از ایـن بارش ها بـرای بهبود وضعیـت منابـع آبی نبـرده اسـت. بارندگی ها 
اغلب در جنوب اسـتان روی داد و موجب بروز سـیلاب شـد و در نهایت این 
آب ها پـس از بروز خسـارت های شـدید راهـی کویر شـدند و در ایـن میان 

آبگیری سـدهای اسـتان انجام نشد.

بیان  با  کرمان  استان  دامپزشکی  مدیرکل 
های  نظارت  و  کنترل  برای  اکیپ   50 اینکه 

بهداشتی در این استان ساماندهی شدند گفت: این تشدید نظارت ها از 14 
 اسفند تا 14 اردیبهشت همزمان با پایان ماه رمضان ادامه خواهد داشت.
 حسین رشیدی با اشاره به اهمیت نظارت های بهداشتی در ایام نوروز 
و ماه رمضان افزود: ۲9اکیپ ثابت و۲1 اکیپ نظارتی سیار مشغول 
 به کار هستند و بر بازار عرضه مواد خام دامی نظارت خواهند داشت. 
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بخوانید

 دستگاه های متولی دستگاه های متولی
 تا نوروز وقت دارند تا نوروز وقت دارند

فراخوان مناقصه عمومی یک مرحله ای

الکترونیکی  تدارکات  سامانه  طریق  از  را  الکترومغناطیسی  کنتور  خرید  عمومی  مناقصه  دارد  نظر  در  کرمان  استان  فاضلاب  و  آب  شرکت 
بازگشایی  و  مناقصه گران  پیشنهاد  ارائه  تا  مناقصه  اسناد  دریافت  از  مناقصه  برگزاری  مراحل  نماید. کلیه  برگزار    2000005963000220 شماره  به  دولت 
گران  مناقصه  است  لازم  و  شد  خواهد  انجام   www.setadiran.ir آدرس  به  )ستاد(  دولت  الکترونیکی  تدارکات  سامانه  درگاه  طریق  از  ها  پاکت 
 . سازند  محقق  مناقصه  در  شرکت  جهت  را  الکترونیکی  امضای  دریافت گواهی  و  مذکور  سایت  در  نام  ثبت  مراحل   ، قبلی  عضویت  عدم  صورت   در 

تاریخ انتشار مناقصه در سامانه تاریخ 1400/12/28 می باشد. 
مبلغ براورد :17,584,000,000 ریال

مبلغ تضمین شرکت در مناقصه: 879,200,000 ریال به صورت ضمانت بانکی )فرایند ارجاع کار(در وجه شرکت اب و فاضلاب استان کرمان  ضمانتنامه فوق باید 
به مدت 3 ماه اعتبار داشته باشد و برای سه ماه نیز قابل تمدید باشد.

مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت:مورخ 1400/12/28 لغایت 11/ 01/ 1401
مهلت زمانی ارائه پیشنهاد : ساعت 19 روز سه شنبه تاریخ 30/ 01/ 1401

اخرین مهلت تحویل پاکت )الف(:به صورت حضوری ساعت 15 روز سه شنبه مورخ 30/ 01/ 1401 به دبیر خانه شرکت اب و فاضلاب استان 
تاریخ بازگشایی پاکت ها: ساعت 10:30 روز  چهارشنبه تاریخ 31/ 01/ 1401

محل تامین اعتبار :عمرانی اسناد خزانه اسلامی به سر رسید 22/ 1403/05 بت حفظ قدرت خرید 
اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت ها :

آدرس: کرمان بلوار 22 بهمن شرکت آب و فاضلاب استان کرمان- تلفن: 034-33222960
اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز تماس 41934 - 021 

دفتر ثبت نام: 88969738 و 85193768

شرکت آب و فاصلاب استان کرمان

وزارت نیـرو
شرکت مهندسی آب و فاصلاب کشور 

)مادر تخصصی( 

مدیریت روابط عمومی و آموزش همگانی

نوبت اول

شماره ب/۵8-۵2/ 14۰۰

هفت مدرسه خیرساز به نام سپهبد شهید 
حاج "قاسم سلیمانی" با اعتباری بالغ بر هشت 
میلیارد و 800 میلیون تومان با حضور جمعی 
از مسئولان در مناطق روستایی رابر از جمله 
 روستای کبیر این شهرســتان افتتاح شد.

مدیرکل آموزش و پرورش اســتان کرمان 

در آیین نمادیین افتتاح مدارس خیرســاز 
شهرستان رابر گفت: ســپهبد شهید حاج 
قاســم ســلیمانی نماد شــجاعت، مظهر 
غرور ملــی و مایــه افتخار دنیای اســلام 
اســت و وظیفه مــا قــدم گذاشــتن در 
 راه وی و ترویــج مکتــب ایشــان اســت.

رضــا رضایی افزود: مدرســه یک کلاســه 
روســتای باب گلو، مدرســه یک کلاســه 
بابید اولیا در روســتای ده دیوان و مدرسه 
یــک کلاســه روســتای کبیر هــر کدام 
با زیربنــای 79 متــر مربع و اعتبــار 800 
 میلیون تومان بــه بهره برداری رســیدند.
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تشدید نظارت بر اقامت گاه های 
بوم گردی استان کرمان در نوروز ۱۴۰۱

مسئول واحد اقامتگاه های بوم گردی اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دستی استان کرمان با اشاره به نزدیک شدن ایام نوروز 1401 گفت: 
»با توجه به حضور گردشگران در این ایام، نظارت و بازرسی از اقامتگاه های 

بوم گردی این استان تشدید می شود.«
حامد لنگری زاده با بیان اینکه استان کرمان دارای ۳۳0 واحد بوم گردی 
است افزود: »بیشتر این واحدهای اقامتی در روستاها و مناطق گردشگری 

فاقد اقامت گاه راه اندازی شده است.«
مسئول واحد اقامتگاه های بوم گردی اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دستی استان کرمان با اشــاره به اینکه ارتقای کیفیت و نظارت 
مستمر بر این واحدها تضمینی برای توسعه گردشگری روستاها و مناطق 
گردشگری این اســتان است اظهار کرد: »بیشــترین تعداد واحدهای 
بوم گردی به ترتیب در روستاهای شــهداد، بافت، جیرفت و شهربابک 

قرار دارد.«
او با بیان اینکه اقامتگاه های بوم گردی که تحت نظارت این اداره کل هستند 
و مجوزهای لازم را از این اداره کل اخذ کرده اند می توانند در ایام نوروز میزبان 
گردشگران باشند بیان کرد: »این اداره کل با واحدهای اقامتی غیرمجاز با 
شدت برخورد می کند زیرا عدم آگاهی از برخی دستور العمل ها از سوی این 

واحدها موجب بروز یکسری ناهنجاری ها در جامعه می شود .«
لنگری زاده با اشاره به درج خبری مبنی بر پلمپ یک واحد بوم گردی از 
سوی اداره بهداشت در شهرستان جیرفت بیان کرد: »واحد مذکور دارای 
مجوز از سوی این اداره کل نبوده و اداره بهداشت نیز به دلیل عدم رعایت 

پروتکل های بهداشتی و تخصصی آن را پلمپ کرده است.«
او با بیان اینکه گردشگران و مسافران سفر هوشمندانه و مسئولانه را در 
اولویت سفر خود قرار دهند خاطرنشان کرد: »باید دستگاه های مرتبط 
با صنعت گردشگری دســت به دســت هم داده تا در ایام نوروز حضور 

گردشگران در این استان با امنیت خاطر بیشتری امکان پذیر شود.«

هفت مدرسه خیرســاز به نام سپهبد 
شهید سلیمانی در رابر افتتاح شد

 هفت مدرسه خیرساز به نام سپهبد شــهید حاج "قاسم سلیمانی" با 
اعتباری بالغ بر هشت میلیارد و 800 میلیون تومان با حضور جمعی از 
مسئولان در مناطق روستایی رابر از جمله روستای کبیر این شهرستان 
افتتاح شــد. مدیرکل آموزش و پرورش استان کرمان در آیین نمادیین 
افتتاح مدارس خیرساز شهرستان رابر گفت: سپهبد شهید حاج قاسم 
سلیمانی نماد شجاعت، مظهر غرور ملی و مایه افتخار دنیای اسلام است و 
وظیفه ما قدم گذاشتن در راه وی و ترویج مکتب ایشان است. رضا رضایی 
افزود: مدرسه یک کلاسه روستای باب گلو، مدرسه یک کلاسه بابید اولیا 
در روستای ده دیوان و مدرسه یک کلاسه روستای کبیر هر کدام با زیربنای 
79 متر مربع و اعتبار 800 میلیون تومان به بهره برداری رسیدند. او افزود: 
همچنین مدرسه ۲ کلاسه روستاهای تذرج و هلیرود هر کدام با زیربنای 
1۲۲ مترمربع و اعتبار یک میلیارد و ۲00 میلیون تومان افتتاح شد و ۲ 
مدرسه چهار کلاسه نیز در روستای شهیدپرور گنجان با اعتباری بالغ بر 

چهار میلیارد تومان با پیشرفت فیزیکی 85 درصد در حال ساخت است.
مدیرکل آموزش و پرورش استان کرمان با تجلیل از خیران مدرسه ساز 
خاطرنشان کرد: هزینه ساخت این هفت مدرسه در مجموع با زیربنای 
یک هزار و 100 مترمربع حدود هشت میلیارد و 800 میلیون تومان برآورد 
شده که توسط خیر نیکوکار حاج اکبر ابراهیمی تامین شده است. او ادامه 
داد: حاج اکبر ابراهیمی تاکنون ۳0 مدرسه در استان کرمان احداث کرده و 
هزینه تعمیر و بازسازی 1۶ مدرسه آسیب دیده از سیل اخیر را نیز پذیرفته 
است. رضایی تاکید کرد:طبق مصوبه نشست شورای آموزش و پرورش با 
حضور وزیر آموزش و پرورش اردوگاه راهیان مکتب سپهبد شهید سلیمانی 
در زمینی به مساحت ۲9 هکتار و با اعتبار 100 میلیارد تومان در روز اول 
فروردین 1401 همزمان با شصت و پنجمین سالروز تولد "سردار دل ها"، با 

حضور مسئولان کشوری و استانی در کرمان کلنگ زنی می شود.

 تنـش آبـی در شـهر کرمـان هـر روز بیشـتر 
می شـود و بـا وجـود اینکـه هنـوز بـه فصـل گرم 
سـال نرسـیده ایم امـا شـاهد افـت فشـار آب در 

بیشـتر محله هـای شـهر هسـتیم.
اسـتان کرمـان بـا وجـود بارندگی هـای نسـبتاً 
مطلوب سـال جاری امـا بهـره ای از ایـن بارش ها 

برای بهبـود وضعیـت منابـع آبـی نبرده اسـت.
بارندگی هـا اغلـب در جنـوب اسـتان روی داد و 
موجب بـروز سـیلاب شـد و در نهایت ایـن آب ها 
پـس از بـروز خسـارت های شـدید راهـی کویـر 
شـدند و در ایـن میـان آبگیری سـدهای اسـتان 

انجام نشـد.
۱۰ درصد افت آبگیری سدهای کرمان

هر چند کرمان بـرای تامین آب شـرب بیشـتر از 
اینکه متکی بـه آب های جاری باشـد بـه آب های 
زیر زمینی تکیه داشـته اسـت اما چهار سد بزرگ 
کرمان نیـز وضعیـت مطلوبی بـه لحـاظ آبگیری 
ندارنـد و فقـط 41 درصـد از ایـن سـدها آبگیری 
شـده اسـت و طبق آمار نسـبت به سـال گذشته 
که سـال کم آبـی در کرمان بـود 10 درصـد افت 

ذخیره آب در این سـدها مشـاهده می شـود.
همیـن آمـار را نیز می تـوان بـه وضعیـت ذخیره 
سـازی آب در سـفره های زیر زمینی دشـت های 
شـمال، غرب و شـرق کرمان نیـز نسـبت داد و در 

نهایت بـه بحـران آبـی کرمان پـی برد.
هنـوز بـه فصـل گـرم سـال نرسـیده ایم امـا در 
صـورت خامـوش کـردن پمپ هـای آب خانه هـا 
امکان بهـره بـرداری از آب موجود در شـبکه ها به 

دلیـل افـت شـدید فشـار آب وجود نـدارد.
بحران آب در کرمان جدی شـده و شهر بدون آب 
مانده اسـت، این در حالیسـت که در سال گذشته 
نیز بخش های قابل توجهی از شـهر کرمـان با بی 
آبی مطلق روبرو شـد و آبرسـانی سـیار در دستور 

کار قـرار گرفت.
معـاون عمرانـی اسـتاندار کرمـان اظهار داشـت: 
سـازگاری بـا کـم آبـی در اسـتان کرمان یکـی از 
ضروریات جدی اسـتان کرمان اسـت کـه در این 
راسـتا دسـتورالعمل هایی به ادارات مختلف داده 

شـده که بایـد اجرا شـود.
سـید مصطفی آیـت الهـی موسـوی افزود:میزان 
بارندگی در شـمال و شرق اسـتان کرمان مطلوب 
نیسـت و با توجه به ادامه خشکسـالی و برداشـت 
بی رویـه آب از دشـت های اسـتان کرمان شـاهد 

افت سـطح آب در اسـتان هسـتیم که این مساله 
نگران کننده اسـت.

او گفت: در سـال گذشـته برای تأمین آب شـرب 
کرمـان سـعی شـد بـا حفـر چـاه و تأمیـن منابع 
جدید زمینه را برای کاهش مشـکلات تأمین آب 
محله هـای مختلـف شـهر مهیا کنیـم و بـا توجه 
به ادامـه خشکسـالی پیـش بینـی می کنیـم در 
سـال جاری نیز شـاهد بروز مشـکلاتی در کرمان 

باشـیم.
او خواسـتار مصـرف بهینـه و صرفه جویـی در 
مصـرف آب در بخش هـای مختلـف شـد و گفت: 
به خصـوص در بخـش کشـاورزی بایـد از آبیاری 
سـنتی جدا پرهیـز کنیم تـا کمترین مشـکل در 

طـول تابسـتان ایجـاد شـود.
اسفند کم باران در کرمان

او با اشـاره به نزدیک شـدن به ایام نوروز و افزایش 
مصـرف آب گفت: مـردم بایـد بدانند هر قطـره از 
آب در کرمـان دارای ارزش بسـیار بالایی اسـت و 
در صـورت مصـرف بی رویـه و هـدر رفـت آب در 
ماه هـای آینده بـرای تأمین آب شـرب با مشـکل 

مواجـه می شـویم.
او گفت:متأسـفانه سـدهای اسـتان نیـز آبگیری 
نشـده اسـت و بسـیاری از منابـع آبـی از جملـه 
قنات هـا و چشـمه ها بـا کمبـود دبـی آب مواجه 
هسـتند و با وجـود اینکه اسـفند فصـل بارندگی 
اسـتان کرمان است اما شـاهد عدم بارش هستیم 
و پیـش بینـی می کنیـم الگـوی بارندگـی نیـز 

مناسـب نخواهـد بود.

او گفت: طرح هـای مختلفی از جمله برداشـت 
آب هـای ژرف و بـاروری ابرهـا و انتقـال آب از 
خلیـج فـارس در دسـتور کار قـرار دارد کـه 
همـه ایـن طرح هـا در حـال پیگیـری اسـت و 
اسـتاندار کرمـان نیـز در دیـدار بـا وزیـر نیـرو 
پیگیری هـای لازم را طـی روزهـای گذشـته 

انجـام داده اسـت.

وعده وزارت نیـرو برای آغـاز انتقال آب 
خلیج فـارس بـه کرمان

محمد رضـا پورابراهیمـی، نماینده مـردم کرمان 
و راور نیـز از آغـاز عملیـات اجرایـی پـروژه خـط 
انتقال آب خلیج فارس جهت تأمین آب شـرب به 
شـهرهای شـمالی و شـهر کرمان با اعتباری بالغ 
بر 100 میلیـارد تومان در آینده نزدیـک خبر داد.
او اظهـار کرد: وضعیت آب شـرب شـهر کرمان در 
منطقه قرمز کشـور قرار دارد و سـالانه دو میلیارد 
متـر مکعـب بیـلان منفـی آب در شـهر کرمـان 

می باشـد.
او بـا اشـاره بـه مذاکـرات و مکاتبات مکـرر قبلی 
صورت گرفتـه با وزیـر اسـبق و وزیر فعلـی نیرو و 
همچنین رؤسـای قبلی و فعلی سـازمان برنامه و 
بودجـه افـزود: بایـد هـر چـه سـریع تر تخصیص 
آب شـرب از خـط اول انتقـال آب خلیـج فـارس 
بـه عنـوان تنهـا گزینـه تأمیـن اضطـراری آب 

شـهر کرمان اجرایـی شـود. او افـزود: از وزیر نیرو 
درخواسـت داریـم تا بـا اجرای خـط لولـه انتقال 
آب به شـهرهای شـمالی و شـهر کرمـان موافقت 
نمایـد تا هـر چـه سـریع تر شـاهد آغـاز عملیات 
اجرایی ایـن پروژه مهـم حیاتی تأمین آب شـرب 
مرکز اسـتان کرمـان باشـیم. بـه نظر می رسـد با 
قول مسـاعد وزیر نیـرو به زودی عملیـات اجرایی 
این طرح شـروع می شـود و مردم کرمـان امیدوار 
هسـتند کـه ماننـد مـوارد قبـل ایـن مسـاله هم 
وعـده ای نباشـد کـه اجـرا نخواهـد شـد. بحـث 
انتقـال آب خلیـج فـارس بـه شـهر کرمـان برای 
اسـتفاده شـرب از سـال ها قبل مطرح اسـت و هر 
روز مسـئولان خبرهـای خوشـی می دهنـد کـه 
با گذشـت زمـان نشـان داده شـده کـه عملیاتی 
نشـده اند. طبـق آخریـن پیگیری هـا بـه نظـر 
می رسـد 100 میلیـارد تومان بـرای اجـرای این 
طرح اختصاص یافته کـه قرار اسـت بودجه مورد 
نیاز این طـرح 50 درصـد توسـط وزارت نیرو 50 

درصـد از اعتبـارات اسـتانی تأمین شـود.
به نظـر می رسـد از شـرکت های معدنـی متمول 
در اسـتان نیـز اعتباراتـی بـرای اجرای ایـن طرح 

جـذب خواهد شـد.
اما آنچه که مسـلم اسـت قرار گرفتن شهر کرمان 
در وضعیت قرمز بی آبی اسـت و ادامـه وعده های 
عمـل نشـده و بـی عملـی در زمینه رفع مشـکل 
آب در اسـتان کرمـان می توانـد در سـال های 
آینـده کرمـان را بـا تنش هـای جمعیتـی جدی 

مواجـه کند.

مدیــرکل منابــع طبیعی اســتان کرمان 
گفت: حدنــگاری اراضی ملی در اســتان 
کرمــان در حال انجام اســت و تا کنون از 

مرز 90 درصد فراتر رفته است.
مهــدی رجبی زاده با اشــاره بــه اهمیت 
منابــع طبیعــی و حفــظ آن در کشــور 
اظهار داشت:شــعار امســال هفته منابع 
طبیعی “ایران سرســبز، ایــران قوی همه 
با هم، جهــاد برای حفظ و احیــای منابع 
طبیعی” اســت و مفهوم آن این است که 
ما اگر به دنبال ایران قوی هســتیم، یکی 
از مولفه هــای اصلی اقتدار ایــران، ایران 

سرسبز است.
مدیــرکل منابــع طبیعــی و آبخیزداری 
شمال استان کرمان با اشاره به لزوم وجود 
پوششــی گیاهی در کشــور، چه پوشش 
مرتعی و چه پوشــش جنگلــی بیان کرد: 
ضرورت دارد که این پوشــش گیاهی در 
کشور ما، یک پوشــش پویا و رو به رشد و 

توسعه باشد.
او با بیــان اینکه مــا در مجموعــه منابع 
طبیعی و آبخیزداری چند وظیفه اصلی را 
به عهده داریم گفت: حفــظ منابع طبیعی 
نخستین وظیفه ما در این مجموعه است و 
وظیفه داریم منابــع طبیعی را که خداوند 
در اختیار ما قرار داده را حفظ کرده و آن 
را بهتر از آنچه که تحویل گرفتیم به نسل 

آینده تحویل دهیم.
رجبی زاده با اشــاره به اینکه در این راستا 
احیــا و توســعه منابع طبیعــی، در قالب 
اجرای طرح های مختلــف جنگل کاری و 
نهالــکاری در مراتع،یکــی از فعالیت های 
عمده ما در این مجموعه است افزود: یکی 
دیگر از کارهای اساســی که مــا عهده دار 
آن در کشــور هســتیم “آبخیــزداری و 

آبخوانداری” است.
او با بیان اینکــه ما وظیفــه داریم از این 
میزان بارشی که خداوند نصیب ما می کند 

به بهترین شــکل ممکن اســتفاده کنیم 
ادامــه داد: ما در ایــن مجموعــه وظیفه 
داریم کاری کنیم که بارشی که در کشور 
اتفاق می افتد بــه جای تبدیل شــدن به 
جریان های ســیلابی، به سمت سفره های 

آب زیرزمینی ما هدایت شود.
مدیــرکل منابــع طبیعــی و آبخیزداری 
شــمال اســتان کرمان با اشــاره به اینکه 
هدایــت آب حاصــل از بارندگی ها باعث 
تغذیه این ســفره ها شــده و حیــات آبی 
یک منطقه، اســتان و یک کشور را تامین 
کند بیــان کرد: ما در ایــن ارتباط وظیفه 
ســنگینی به عهد داریم و خوشــبختانه با 
اقدامات انجام شده موفق شدیم در کشور 
و استان کرمان دستاوردهای خوبی داشته 

باشیم.
او با بیان اینکه حوزه آبخیز شــمال استان 
کرمان چیــزی در حــدود 10.5 میلیون 
هکتــار وســعت دارد گفت: تــا کنون در 

شمال اســتان در نزدیک به یک میلیون و 
800 هزار هکتار عرصه های این حوزه کار 

آبخیزداری انجام دادیم.
رجبی زاده با اشــاره به اینکه بــا اقدامات 
انجام شــده موفق شدیم، ســالانه حدود 
180 تا ۲00 میلیــون مترمکعب آب را به 
ســفره های آب زمینی شمال استان اضافه 
کنیم افــزود: در قبــال فعالیت های انجام 
شده ، احیای پوشــش گیاهی ما نیز انجام 

می شود که از دستاورد دیگر ما است.
او بــا بیان اینکــه به عنوان یک دســتگاه 
حاکمیتی در اســتان کرمان مســئولیت 
تفکیک انفال، حدنــگاری اراضی و تعیین 
مالکیت های مــردم و دولت را نیز به عهده 
داریم گفــت: حدنگاری اراضــی ملی در 
استان کرمان، با کمک سازمان ثبت اسناد 
اســتان در حال انجام اســت و حدنگاری 
اراضی ملــی و عرصه های ملی اســتان تا 

کنون از مرز 90 درصد فراتر رفته است.

تنش آبی در کرمان

 افت ذخیره آب در سدهای کرمان

۹۰ درصد حدنگاری اراضی ملی در استان کرمان انجام شد

گزارش
مهر

اجرای طرح ترافیکی نوروز از 2۵ 
اسفندماه در کرمان

رئیس پلیس راه شــمال کرمان از اجرای طرح ترافیکی نوروزی از ۲5 
اسفندماه خبر داد.

سرهنگ علی رضایی در نشست خبری پلیس راهور استان کرمان بیان 
کرد:شعار ترافیکی پلیس در سال 1401 “قانون مداری، پرهیز از خطر، 

آرامش سفر ” است.
او هدف از اجرای طرح نورزی را مدیریت ترافیک و تسهیل تردد است و به 
تبع کاهش خسارات و تلفات دانست و گفت: زمان اجرای طرح از ۲5 اسفند 

1400 تا 14 فروردین 1401 است.
رضایی افزود: با ســازمان های دخیل در این طــرح اورژانس، راهداری، 
امدادخودرو، شهرداری، اتش.نشــانی، ستادبحران، هواشناسی، صنف 

جرثقیل دارها هماهنگ شده است تا وظایفشان را به خوبی انجام دهند.
او ادامه داد: پیش بینی می شود بیش از 50 درصد نسبت به گذشته افزایش 
سفرهای نوروزی را داریم و به همین اندازه آمادگی ها هم احراز شده است.

رضایی در رابطه با ممنوعیت های طرح نوروز خاطرنشان کرد: افرادی 
که گواهینامه  رانندگی آن ها کمتر از یک ســال باشد حق رانندگی در 
جاده ها را ندارند؛ از تردد شبانه حاملین  مواد خطرناک نیز به طور جدی تر 

جلوگیری می شود.
رضایی در ادامه گفت: کاهش 10 کیلومتر بر ســاعت از سرعت ناوگان 
اتوبوس ها را هم در طرح نوروز داریم؛ ســرعت های غیرمجاز، حرکات 
مارپیچ، سبقت های غیرمجاز و … نیز خط قرمز است و در صورت انجام 

خودرو توقیف خواهد شد.
او با اشاره به اینکه دستور مقامات قضایی در خصوص این اعمال اخذ شده 
است گفت: خودروهای سواری پرایدی که سرعتی ببش از 140 کیلومتر 

بر ساعت را اتخاذ کنند توقیف می شوند.
رضایی با بیان اینکه در خصوص اقدامات فرهنگی نیز کارهایی انجام شده 
توضیح داد: پنج  موکب هم در ورودی شــهر کرمان به جهت ایجاد یک 

استراحتگاه برای مسافرین درست شده است.
او اضافه کرد: طراحی بیلبوردهایی برای آگاه سازی و ارسال پیامک های 
هشداردهنده، بهره گیری از فضای مجازی با ارتباط از طریق کانال های 

پرمخاطب و دستگاهی همکار با پلیس در حال انجام است.
رضایی تأکید کرد: بیش از 50 درصد علل وقوع تصادفات عدم توجه به 
جلو است؛ کمپینی هر ساله راه می افتد تحت عنوان “کمربند برابر با ایمنی 

است” که امسال نیز در جریان خواهد بود.
او با بیان اینکه بیش از 50 درصد تصادفات با واژگونی خودرو مواجه است 
تصریح کرد: بیش از 100 هزار تذکر برای اســتفاده از کمربند عقب به 

رانندگان داده شده است.
رضایی در رابطه با اقدامات قبل از سفر توضیح داد: برای هر سفر آماده سازی 
خودرو قبل از سفر و اطلاع از وضعیت جوی آب وهوا و جاده ها بسیار مهم 

است.
او ادامه داد: لازم است یک سین برنامه برای هر سفر باید داشته باشیم؛ هر 
دو ساعت یک بار توقف داشته و سرنشینان عقب را نیز ملزوم به استفاده از 

کمربند کنیم.

 مدیرکل دامپزشکی استان کرمان با بیان اینکه 50 
اکیپ برای کنترل و نظارت های بهداشتی در این 
استان ساماندهی شدند گفت: این تشدید نظارت 
ها از 14 اسفند تا 14 اردیبهشت همزمان با پایان ماه رمضان ادامه 
خواهد داشت.  حسین رشیدی با اشاره به اهمیت نظارت های 
بهداشتی در ایام نوروز و ماه رمضان افزود: ۲9اکیپ ثابت و۲1 اکیپ 
نظارتی سیار مشغول به کار هستند و بر بازار عرضه مواد خام دامی 
نظارت خواهند داشت.  او اظهار داشت: طرح تشدید کنترل و نظارت 
بهداشتی ویژه ایام تعطیلات نوروز و ماه رمضان هر سال به صورت 
مجزا اجرا می شود و امسال به دلیل تقارن این ایام با هم، نظارت های 
دامپزشکی بیشتر خواهد بود تا مردم با اطمینان خاطر بیشتری 

فراورده های خام دامی را خریداری کنند. 
او با اشاره به اینکه جهادکشاورزی مسئول تامین مواد غذایی از نظر 
کمی و کیفی است، ادامه داد: هماهنگی خوبی بین دامپزشکی 
و این سازمان برقرار است تا هم از نظر کمی و کیفی نظارت ها به 

درستی انجام شود. 
مدیرکل دامپزشکی استان کرمان تصریح کرد: از 14 اسفند سال 
جاری با ابلاغ ریاست این سازمان نیروها را سازماندهی کردیم 
و نظارت ها کامل تر و اکیپ ها مجهز تر شدند تا مواد غذایی که 
مردم خریداری می کنند در تمامی مراحل تامین، توزیع و عرضه، 

بهداشتی باشد. 
معاون سلامت اداره کل دامپزشکی استان کرمان با اشاره به جزئیات 
این نظارت ها گفت: همه اماکنی که طبخ فراورده های دامی را انجام 
می دهند شامل رستوران ها، ماشین های حمل فراورده های خام 
دامی، کارگاه های بسته بندی و کشتارگاه ها بازرسی خواهند شد. 

صدیقه کاظمی نیا افزود:اکیپ های نظارتی دامپزشکی در میادین 
عمومی و ورودی شهرها مستقر هستند و شهروندان نیز می توانند در 
صورت نیاز به اطلاع رسانی تخلفات با شماره 151۲ تماس بگیرند. 
این مسئول تصریح کرد: اکیپ های ثابت نیز در کشتارگاه ها مستقر 

هستند و بقیه اکیپ ها سیار در اماکن شهری حضور دارند. 
او در پایان با تاکید بر لزوم همکاری مردم تاکید کرد و گفت: از مردم 
می خواهم از مراکز غیرمجاز و خودروهای دست فروش مواد خام 

دامی را خریداری نکنند زیرا مورد تایید دامپزشکی  نیستند.

 فرمانده ناحیه بسیج مقاومت سپاه بم گفت: 
سپاه یک هزار بسته معیشتی به ارزش ریالی 
750 میلیون تومان و هفت سری جهیزیه به 
مناسبت اعیاد شعبانیه و هفته پاسدار در این شهرستان 
بسته های  فزود: بادی ا توزیع کرد. سرهنگ احمد بدرآ
یی توزیع شده شامل 10کیلوگرم برنج،روغن،رب  غذا
گوجه فرنگی،ماکارانی و حبوبات است و توسط حوزه ها و 
پایگاه های مقاومت بسیج شهرستان بم بین خانواده های 

کم درآمد که از قبل شناسایی شده اند، توزیع شد.
ر  ز بسته ها 750 هزا رزش ریالی هر یک ا و ا به گفته ا

تومان است.  
د: همچنین با  مه دا دا نده ناحیه سپاه مقاومت بم ا فرما
پیگیری های مجموعه سپاه تعداد هفت سری جهیزیه بین 
نان نیازمند این شهرستان توزیع خواهد شد که هر  جوا
سری جهیزیه معادل ۲5 میلیون تومان شامل فرش، اجاق 

گاز، یخچال، ماشین لباسشویی، جارو برقی و غیره است.
ز  یی ا هدا ین وسایل ا بادی تاکید کرد: ا سرهنگ بدرآ
طرف فرمانده سپاه پاسداران استان کرمان به مجموعه 

شهرستان بم و شامل کالاهای اساسی خانوارها است.
3۰ کیلومتر لوله کشی آب در روستاها

او توضیح داد: در ایام شعبانیه همچنین فاز جدید آبرسانی 
به روستاهایی که دارای تنش آبی هستند با ۳0 کیلومتر 

لوله کشی آغاز شده است.
بادی تصریح کرد: روستاهای فاقد آب  سرهنگ بدرآ
سالم از اول سال جاری تاکنون لوله گذاری و آبرسانی 

شده است.
او ادامه داد: ۳۳ روستا به منظور اجرای طرح آبرسانی در 
شهرستان بم در فاز نخست شناسایی شده و از همان روز 
اول به صورت مرحله به مرحله کار در روستاهای متعدد 

در حال انجام است.
ین خدمات توسط مجموعه گروه های  د: ا مه دا دا و ا ا
جهادی بسیج ، مجموعه دستگاه های اجرایی و با همکاری 
نجام شده و مردم روستاها در حال استفاده  قفان ا وا

هستند.

فرمانده انتظامی ســیرجان از کشــف ۲5 هزار لیتر 
گازوئیل غیرمجاز دپو شــده در یک شرکت تولیدی 
خبر داد و گفت: »گازوئیل که در ســه مخزن بزرگ 
دپو شده بود، توسط ماموران پلیس امنیت اقتصادی 

کشف شد«.
سرهنگ مرتضی امیرسبتکی افزود: »علیرغم اینکه 
این شرکت برای انجام فعالیتش گاز طبیعی در اختیار 
داشــته، به طور غیرمجاز اقدام به دپوی گازوئیل نیز 
کرده بود که در این رابطه متصدی مربوطه با تشکیل 

پرونده به مرجع قضائی معرفی شد«.
 فرمانده انتظامی ســیرجان تصریح کرد: »قاچاق یا 
استفاده غیرمجاز از منابع سوختی توسط افراد سودجو 
در کنار وارد آوردن ضربه های اقتصادی به کشور، باعث 
به وجود آمدن مشکلاتی در حوزه ی سوخت رسانی به 
ناوگان حمل ونقل شــخصی و عمومی نیز می شود از 
این رو پلیس با جدیت با متخلفان این حوزه برخورد 

می کند«.

دپوی گازوئیل در یک شرکت تولیدی؛

2۵ هزار لیتر سوخت قاچاق 
در سیرجان کشف شد

ساماندهی ۵۰ اکیپ
 نظارت بهداشتی بر مواد خام 

دامی در کرمان

توزیع یک هزار بسته معیشتی و هفت 
سری جهیزیه به همت سپاه در بم

خبر

خبر

خبر

معاون عمرانی استاندار کرمان اظهار داشت: سازگاری با کم آبی در استان کرمان یکی از ضروریات جدی 
استان کرمان است که در این راستا دستورالعمل هایی به ادارات مختلف داده شده که باید اجرا شود.

سید مصطفی آیت الهی موسوی افزود:میزان بارندگی در شمال و شرق استان کرمان مطلوب نیست و با 
توجه به ادامه خشکسالی و برداشت بی رویه آب از دشت های استان کرمان شاهد افت سطح آب در استان 

هستیم که این مساله نگران کننده است.

هر
س: م

عک

کاغذ استان

اداره کل ثبت اسناد و املاك استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملک 

منطقه دو کرمان
هیات موضوع قانون تعیین تكلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 

سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تكلیف وضعیت 

ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
1400/11/19موضوع  مورخه  دوم  هیات   140060319078011030 شماره  رای  برابر 
رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تكلیف  تعیین  قانون 
مالكانه  تصرفات  كرمان  دو  منطقه  ملك  ثبت  حوزه  ثبتی  واحد  در  مستقر 
بلامعارض متقاضی آقای یداله صندل پور فرزند سعداله بشماره شناسنامه 409 
صادره از کرمان در ششدانگ یك باب خانه به مساحت 170/35 مترمربع تحت 
پلاك 16898 فرعی از3968  اصلی مفروز و مجزی شده از پلاك 899 فرعی 
از 3968 اصلی بخش2کرمان واقع در کرمان بزرگراه  امام )ره( بلوار شهیدان 
محمدی کوچه5 خریداری از مالك رسمی خانم فاطمه پورحیدری محرز گردیده 
است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می 
شود در صورتی كه اشخاص نسبت به صدور سند مالكیت متقاضی اعتراضی 
داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یك ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند.بدیهی است 
در صورت انقضای مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكیت 

صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : 1400/12/02
تاریخ انتشار نوبت دوم :1400/12/17

محمود مهدی زاده –رئیس ثبت اسناد واملاک ناحیه 2شهرستان کرمان
شناسه اگهی:1278594

آگهی تحدید حدود اختصاصی
پلاک  خانه  یکباب  ششدانگ  چون 
201 فرعی از 565- اصلی به مساحت 
اراضی  در  واقع  کرمان   45 بخش  مربع  متر   251
سلطانی  پری  خانم  تقاضای  مورد  جیرفت  بهجرد 
اختلاف  حل  محترم  هیات  رای  استناد  به  رمونی 
 139960319014004707 شماره  به  جیرفت  ثبت 
و  گرفته  قرار  نامبرده  مالکیت  در   1399/10/6 مورخ 
آگهی موضوع ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت 
و  رسمی  سند  فاقد  وساختمانهای  اراضی  ثبتی 
قانون ثبت منتشر و در موعد  نامه  آیین  ماده 13- 
تحدید  به  نیاز  و  نگرفته  قرار  واخواهی  مورد  مقرر 
 17492 شماره  درخواست  حسب  لذا  دارد  حدود 
تحدید  آگهی  بدینوسیله  مالک   1400/12/4 مورخ 
مزبور  قانون   13 ماده  تبصره  استناد  به   آن  حدود 
صبح   8 ساعت  از  آن  ی  تحدید  عملیات  و  منتشر 
ملک  وقوع  محل  1401/2/4در  مورخ  یکشنبه  روز 
شروع و به عمل خواهد آمد لذا به مالک یا مالکین 
املاک مجاور رقبه مزبور اخطار میگردد که در موعد 
مقرر در این اعلان به محل وقوع ملک حاضر و در 
ی  تحدید  عملیات  مجاورین  مراجعه  عدم  صورت 
از مجاورین  انجام و چنانچه کسی  با معرفی مالک 
باشد  داشته  اعتراض  آن  ارتفاقی  وحقوق  حدود  بر 
اصلاحی   -86 ماده  و  ثبت  قانون   20 ماده  طبق  بر 
اعتراض خود  تنظیم صورتمجلس تحدیدی  از  پس 
و  اعلام  اداره  این  به  روز   30 مدت  ظرف  کتبا  را 
و  تقدیم  قضایی  ذیصلاح  مراجع  به  دادخواست 
و پس  نماید  ارائه  اداره  این  به  دادخواست  گواهی 
از گذشت مهلت یاد شده هیچگونه ادعایی مسموع 
سه   : :1400/12/17-روز  انتشار  بود.تاریخ  نخواهد 

شنبه -.م الف :647
جواد فاریابی - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک جیرفت

  آگهی فقدان 
سند مالکیت

چون آقای پنجعلی آیین مالک ششدانگ 
در  واقع  14-اصلی  از  فرعی   2 پلاک 
بخش 45 کرمان با ارائه دو برگ شهادت 
نموده  اعلام  و  ادعا  شده  تصدیق  شهود 
که  اخیرالذکر  پلاک  مالکیت  سند  اصل 
 139820319014002722 ثبت  ذیل  قبلا 
و  صادر  جیرفت  الکترونیک  املاک  
مفقود  جابجای  بعلت  است  شده  تسلیم 
گردیده و از این اداره تقاضای صدور سند 
لذا  نموده  را  فوق  پلاک  المثنی  مالکیت 
بنا به درخواست نامبرده وبر حسب دستور 
قانون   – نامه  آیین   120 ماده  یک  تبصره 
ثبت مراتب در یک نوبت آگهی میگردد تا 
انجام  اشخاصی مدعی  یا  چنانچه شخص 
وجود  ویا  مرقوم  ملک  به  نسبت  معامله 
اصل سند مالکیت مورد ادعا نزد خود می 
نوبت  )یک  آگهی  انتشار  تاریخ  از  باشند 
است (ظرف مدت 10 روز مراتب را با ارائه 
کتبا  معامله  سند  یا  مالکیت  سند  اصل 
شهرستان  املاک  و  اسناد  ثبت  اداره  به 
پس  است  بدیهی  نمایند  اعلام  جیرفت 
)10روز( آگهی  در  مقرر  مهلت  انقضای  از 

مسموع  هیچکس  از  ادعایی  هیچگونه 
و  ضوابط  وفق  اداره  واین  بود  نخواهد 
مالکیت  سند  صدور  به  نسبت  مقررات 
 . نمود  خواهد  اقدام  مالک  بنام  المثنی 

م الف:669
جواد فاریابی
رئیس ثبت اسناد املاک جیرفت

  آگهی اصلاحی
املاکی که در آگهی های 
مورخ  1110و1120  شماره   به  پیشین 
1400/08/25 مورخ 1400/9/9 روزنامه 
1882و1894  شماره  و  وطن  کاغذ 
روزنامه  مورخ 1400/8/25و1400/9/9 
دنیای جوانان   موضوع قانون تعیین 
تکلیف اشتباها آگهی و برابر اختیارات 
آگهی  نظارت  های  هیات  تفویضی 
اعتراض  مهلت  و  تجدید   آنها  های 
برآنها از تاریخ انتشار بمدت یک ماه 

می باشد .
فرزند  مقدم  سالاری  رضا  آقای   -1
اکبر بشماره شناسنامه 6080105349 
صادره از منوجان  در یک قطعه زمین 
به  آن   در  احداثی  بنای  با  محصور 
مساحت 3170.01متر مربع پلاک 216 
فرعی از 880- اصلی مفروز و مجزی 
 5 قطعه  اصلی   -880 پلاک  از  شده 
بخش 46 کرمان واقع در توحید آباد 
رسمی  مالک  از  خریداری  منوجان  
آقای محمد دوراندیش محرز گردیده 
مساحت  قبلی  آگهی  در  .  که  است 
ملک  فوق اشتباها 1730.01متر مربع 

منتشر شده بود .
علی رحمانی خالص
رئیس اداره ثبت اسناد واملاک شهرستان 
کهنوج. م الف :436
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خبرخبر

طحان نظیف، سخنگوی شورای نگهبان گفته 
است: لایحه نظام رتبه بندی که در مراحل قبل از 
سوی شورای نگهبان با اشکالات و ابهاماتی مواجه 
شده بود، در جلسه روز گذشته این شورا بررسی 
شــد و اعضا آن را خلاف موازین شرع و قانون 

اساسی ندانستند.
ایرادات شــورای نگهبان به لایحه رتبه بندی 
معلمان برای بار دوم توسط کمیسیون آموزش 
مجلس برطرف و روز گذشته در صحن علنی 

مجلس تصویب شده بود.
هم اکنون لایحه رتبه بندی معلمان برای بار دوم 

بدین شکل اصلاح شد:
کلمه »حداقل« در جزء 7 بند الف ماده 7 حذف 
می شود. )حداقل دو نفر صاحب نظر به انتخاب 

وزیر آموزش و پرورش(.
ـ در جزء 7 بند الف و در جزء 5 بند ب و در جزء ۶ 
بند پ ماده 7 بعد از کلمه »صاحب نظر«، عبارت 

»موثق و امین« افزوده می شود.
جزء 7 بند الــف )حداقل دو نفــر صاحب نظر 

به انتخاب وزیر آموزش و پرورش(.
جزء 5 بند ب )دو نفــر صاحب نظر به انتخاب 

مدیرکل(
جزء ۶ بند پ )دو نفر صاحب نظر با انتخاب رئیس 

هیئت(
در بند پ ماده 7 شــماره اجزای 8 و 9 به 7 و 8 

اصلاح می شود.
قابل ذکر است؛ فوق العاده مذکور برای معلمان 
با رتبه آموزشیارمعلم حداقل چهل وپنج درصد 
)45%(، مربی معلــم حداقل پنجاه وپنج درصد 
)55%(، اســتادیارمعلم حداقل شصت وپنج 
درصد )۶5%(، دانشیارمعلم حداقل هفتادوپنج 
درصد )75%( و استادمعلم حداقل نود درصد 
)90%( مجموع امتیازات حق شغل و حق شاغل 
و فوق العاده شغل است. به گفته علیرضا منادی 
رئیس کمیسیون آموزش مجلس، رتبه بندی 
از ۳1 شهریور 1400 اجرایی خواهد شد و همه 
کارکنان آموزش و پرورش که در حکم کارگزینی 
آنها معلم درج شده است نیز شامل این لایحه 
خواهند شد. ۲5 هزار میلیارد تومان اعتبار در 
لایحه بودجه برای رتبه بندی معلمان تعیین شده 
بود و 15 هزار میلیارد تومان هم کمیسیون تلفیق 
به آن اضافه کرد همچنین حداکثر افزایش حقوق 

معلمان ۶میلیون تومان است.

الزام درج قیمت 
مصرف کننده در کنار 

قیمت تولیدکننده
رئیس سازمان حمایت مصرف کنندگان و 
تولیدکنندگان گفت: از 1۶ اسفندماه ابلاغ 
خواهیم کرد، علاوه بر قیمت تولیدکننده، 
قیمت مصرف کننده نیــز روی کالا ها درج 

شود.
به گزارش تسنیم، عباس تابش با اشاره به 
اینکه  در بازار به این جمع بندی رسیده ایم که 
به علت اجرا نشدن قانون، سوء مدیریت و یا 
ناتوانی برخی در اجرای این قانون، مردم دچار 
مشکل شــده اند، افزود: بنابراین در شورای 
سیاست گذاری به این نتیجه رسیدیم که در 
دوره گذار، برای کالا های مصرفی، هم زمان با 
درج قیمت تولیدکننده، قیمت مصرف کننده 

نیز درج شود.
رئیس سازمان حمایت مصرف کنندگان و 
تولیدکنندگان کشور اضافه کرد: برنامه دوم 
ما این است که براســاس مصوبات موجود، 
همه تولیدکنندگان مکلف هســتند روی 
سامانه 1۲4 قیمت تولیدکننده را درج کنند و 
حداکثر در مدت یک ماه آینده روی سامانه ها 
و درگاه های موجود در کشــور هم قیمت 
تولیدکننده و هم قیمــت مصرف کننده را 
خواهیم داشــت که این اطلاعات هم برای 
مصرف کننده و هــم برای فروشــنده در 

دسترس خواهد بود.
وی گفت: درج قیمت تولیدکننده این امکان 
را به ما می دهد که بدانیم کالا با چه قیمتی 
وارد زنجیره توزیع شده و نظارت داشته باشیم 
تا بیشتر از ۳0 درصد سود از مصرف کننده 

دریافت نشود.
تابش افزود: از 1۶ قیمت مصرف کنندگان نیز 
روی کالا درج خواهد شد و مردم با مقایسه 
این دو عدد می توانند به قمیت دسترســی 
داشته باشــند، اما در نهایت ما باید قیمت 
مصرف کنندگان را حذف کنیم تا بحث رقابت 

از کف بازار حذف نشود.
رئیس سازمان حمایت مصرف کنندگان و 
تولیدکنندگان کشور تأکید کرد: در نهایت 
قیمت مصرف کننده پس از نهادینه شدن این 
فرهنگ و راه اندازی سامانه های مورد نظر و 
فراهم شدن زیرساخت های لازم، برای اجرای 
قانون توسط نظام صنفی، حذف خواهد شد.

تابش ادامــه داد: 84 هزار قلم کالا با قیمت 
تحویل درب کارخانه به شرکت های پخش 
داده می شــد که گاهی تا 1۶0 درصد رشد 
قیمت توزیع داشتند و پرسش اصلی این بود 
که هزینه تولید بالاتر است یا هزینه توزیع؟ 
و همه جواب ها نیز این بود که هزینه توزیع 
کمتر از تولید است، پس باید دید که چرا این 

اتفاق می افتاد

حواشی تخلیه مرکز حمایتی آفتاب، اجرای قانون 
حمایت از اطفال و نوجوانان را به جریان انداخته. 
قانونی که اردیبهشت سال قبل مصوب شد و خرداد 
1400 به تمامی دستگاه های اجرایی استان ابلاغ 
شد. قانونی با 50 ماده که در ۲5 ماده آن بهزیستی را 
در این امر دخیل دانسته و تمام دستگاه های اجرایی 
را مکلف به همکاری با این دستگاه کرده است. با این 
حال نخعی معاون پشتیبانی اداره کل بهزیستی استان 
کرمان در نشستی با محوریت ساماندهی کودکان کار 
و بدسرپرست در محل دادگستری استان کرمان 
مدعی است که بهزیستی در ساماندهی این کودکان 
تنهاست و هیچ دستگاهی همکاری نکرده.در این 
جلسه موحد، رییس کل دادگستری استان کرمان 
تمامی دستگاه های اجرایی استان را ملزم می کند تا 
قبل از عید اقداماتی در رابطه با ساماندهی کودکان 

کار انجام و گزارش آن را تحویل دهند.
مدیران  تمامی  جلسه  این  در  اینکه  رغم  علی 
دستگاه های  اجرایی حضور دارند، مدیر کل بهزیستی 
در این جلسه شرکت نکرده و معاون پشتیبانی 
این اداره به همراه دو کارشناس در این نشست 
حاضر شدند.نخعی در این جلسه تاکید دارد که 
کودکان کار و خیابانی کرمان توسط یک مافیا اداره 
می شوند:»ورودی کودکان کار در سطح شهر بسته 
نمی شود. قسمت عمده این کودکان از اتباع خارجی 
هستند و این مسیرها بهترین محل برای کسب درآمد 
این افراد شناخته شده اند.« او در این نشست تاکید 
دارد که شبکه نظام یافته ای این کودکان را حمایت 
می کند:»هر چند وقت گروهی از این افراد ساماندهی 
می شوند، ولی باز یکسری افراد روز بعد در همان مکان 
گذاشته می شوند. ما معتقدیم یکسری تشکل ها این 
کودکان را برای این نوع از فعالیت حمایت می کنند.«

هزار کودک کار در استان کرمان
آمار دقیقی از کودکان کار و خیابانی  استان کرمان در 
دسترس نیست اما این جلسه به عدد هزار نفر اشاره 
دارد. طبق آماری دیگر 80 درصد از این کودکان، 
کودکان اتباع خارجی هستند. مدیر اداره کل امور 
اتباع و مهاجرین خارجی نحوه ساماندهی این افراد را 
این گونه شرح می دهد:» جمع آوری توسط شهرداری. 
هدایت به مرکز اسرا. تقسیم کودکان به دو گروه ایرانی 
و غیرایرانی و سپس انتقال کودکان غیر ایرانی به مرکز 
اردوگاه مراقبتی.«اقدام بعدی گرفتن تعهد نامه از 
خانواده های کودکان کار مبنی بر نیامدن کودکان 
برای کار در خیابان است. تعهدنامه ای که اگر شکسته 
شود در مرحله اول سه ماه مدارک اقامتی این افراد 
گرفته می شود. مرحله بعد ۶ ماه و در آخر تمامی 

مدارک اقامت ابطال خواهد شد.
ضرب الاجل ۱۵ روزه برای ساماندهی 

کودکان کار
قانون حمایت از اطفال و نوجوان تمامی دستگاه ها را 
در ساماندهی کودکان کار و خیابانی دخیل کرده. به 
نوعی که حتی 4 ماده آن در رابطه با صدا و سیما است. 
یدالله موحد، رئیس کل دادگستری استان کرمان در 
این جلسه از تمامی دستگاه ها می خواهد تا اقدامات 
انجام داده را گزارش دهند. اداره اتباع در وهله اول 
مدعی است که هیچ وظیفه ای در این رابطه ندارد. 
موضوعی که برای رییس کل دادگستری استان کرمان 
قابل قبول نیست و برای روشن شدن ذهن مدیران 
بخش هایی از این ماده قانونی به همراه مجازات های 

قانونی در صورت عدم پیروی را قرائت می کند.
لعجل 15 روزه  ین جلسه یک ضرب ا موحد در ا
نتظار می رود تا قبل از عید یک  اعلام می کند» ا
تفاق بیفتد و تمامی  تغییر ملموس در استان ا
ا برای  یی برنامه های خود ر دستگاه های اجرا
ساماندهی این کودکان ابلاغ کنند و به وضعیت 
این کودکان رسیدگی کنند.« موحد در این جلسه 
ند  نون می دا ین قا وقاف را هم مشمول ا ره ا دا ا
وقاف استان کرمان  مور ا ز جلالی مدیر کل ا و ا
می خواهد که همکاری لازم را بهزیستی داشته 
باشد. او حتی در این جلسه پیشنهاد می دهد که 
فتاب به محل قبلی برگردند  کودکان موسسه آ
بطه اوقاف با بهزیستی  واجاره نامه ای در این را
لبته چندان به مذاق  داشته باشد. این پیشنهاد ا
وقاف استان کرمان خوش نمی آید .  مدیر کل ا
جلالی در این جلسه تاکید دارد که هر چه سریعتر 
نونی در  م قا قدا لا ا ملک موقوفه تخلیه شود وا
لبته  ره  ا دا ین ا بطه صورت می پذیرد. ا ین را ا
ماندهی  وضعیت  موقوفه بانک توکلی برای سا
بانی را روی میز دادگستری  کودکان کار و خیا
»موقوفه بانک توکلی با تمام وجود  رد: می گذا

برای این امر کنار گذاشته خواهد شد ولی موقوفه 
مشتاقیه و مرکز آفتاب بایستی تخلیه شود.«

دو روز قبل از تخلیه به بهزیستی
 اطلاع داده شده بود

جلالی در این جلسه شرح احکام و توافق نامه های 
صورت گرفته در رابطه با موقوفه مشتاقیه را این طور 
شرح می دهد:» سال 1۳1۳ تقاضای ثبت این موقوفه 
داده شده است. بعد از آن سال 74 اولین دعوای 
قضایی بین اوقاف و بهزیستی در محاکم قضایی 
صورت می گیرد و قانون حکم تخلیه بهزیستی را صادر 
می کند. سال 1۳75 نیز یک تفاهم نامه با بهزیستی 
انجام و در سال 1۳7۶ در شعبه ۶ دادگاه بهزیستی 
به مبلغ ۲4 میلیون تومان برای پرداخت وجوه معوقه 
محکوم می شود. سال 9۶ هم مجددا طرح دعوا شده و 
براساس رای صادره حکم تحلیه داده می شود. دو روز 
قبل از تخلیه هم اوقاف با وحید زاده، مدیر کل بهزیستی 
تماس گرفته شده و وحید زاده تعهد تخلیه ملک را داده 
است.« علی رغم توضیحات داده شده از سمت اداره کل 
اوقاف، رییس کل دادگستری از این اداره می خواهد تا 
با نرمش بیشتری در این رابطه عمل کند. او در این 
جلسه دستور می دهد تا یک جلسه مشترک با 4 عضو 
بهزیستی، اوقاف، شهردای و آموزش و پرورش برای 
ساماندهی وضعیت تحصیلی این کودکان انجام شود و 
نتیجه آن تا روز شنبه به اطلاع دادگستری برسد. بنا به 
گفته موحد این 4 دستگاه مسئول مستقیم ساماندهی 
آموزش کودکان هستند و بایستی املاک در اختیار 
خود را در صورت امکان به این امر اختصاص دهند. در 
این جلسه همچنین تاکید می شود تا فراخوانی برای 
دعوت از خیرین برای ساخت مکان آموزشی کودکان 
کار و خیابانی صورت گیرد. سعید شعرباف تبریزی، 
شهردار کرمان نیز در این جلسه تعهد می دهد که 
برای این خیری زمین و پروانه رایگان در اختیار قرار 
دهد. همچنین مکان هایی را از سمت شهرداری برای 

استقرار این کودکان به صورت موقف معرفی کند.

نمایندگان مصوب کردند که ضریب حقوق گروه های 
مختلف حقوق بگیر در دستگاههای اجرائی به میزان 
10 درصد افزایش یابد به گونه ای که ماهانه کمتر از 

5میلیون و ششصد هزار تومان کمتر نباشد.
به گزارش ایرنا، نمایندگان در نشست عصر امروز- 
ه( در بررسی بخش هزینه  دوشنبه) 1۶ اسفند ما
ای لایحه بودجه با بند )الف( و جز های آن موافقت 

کردند.
1- ضریب حقوق گروههای مختلف حقوق بگیر در 
دستگاههای اجرائی موضوع ماده)۲9( قانون برنامه 
پنجساله ششم توسعه اقتصادی، اجتماعی وفرهنگی 
جمهوری اسلامی ایران و همچنین نیروهای مسلح، 
تمی، کارکنان  نرژی ا وزارت اطلاعات، سازمان ا
کشوری و لشگری،  اعضای هیأت علمی دانشگاهها و 
مؤسسات آموزش عالی و پژوهشی و قضات به میزان 
10%( براساس آخرین حکم کارگزینی  ده درصد)
فزایش یابد که مجموع حکم کارگزینی  بگونه ای ا
برای کارکنان رسمی، پیمانی و مبلغ قرارداد منعقده 
ماهانه برای کارکنان قرارداد کار معین)مشخص(، 
ء و کارکنان طرح خدمت پزشکان و  لدین شهدا وا
پیراپزشکان در وزارت بهداشت، درمان و آموزش 
ز پنجاه و شش  پزشکی به نسبت مدت کارکرد، ا

میلیون)5۶.000.000(ریال کمتر نباشد.
نون  قا  )78 تفاوت تطبیق موضوع ماده)  -۳  -1
مدیریت خدمات کشوری در حکم حقوق، بدون 

تغییر باقی می ماند.
1- 4- حقوق، مزایا و فوق العاده های کارکنان تابع 
نه ها و شرکتهای دولتی  رتخا نون کار که در وزا قا
10%( افزایش می  مشغول بکار هستند ده درصد)

یابد.             
۲- حقوق بازنشستگان، وظیفه بگیران و مشترکان 
صندوق های بازنشستگی کشوری و لشکری و سایر 
بسته به دستگاههای  صندوق های بازنشستگی وا
به  بد  یا می  فزایش  ا  )%10 درصد) ده  ئی،  اجرا
فزایش، حکم حقوق  ین ا عمال ا ز ا نحوی که پس ا
بازنشستگان، وظیفه بگیران و مشترکان صندوق های 
بازنشستگی مذکور، متناسب با سنوات خدمت قابل 
قبول، نباید از پنجاه میلیون )50,000,000(ریال 

کمتر باشد.
۳- در سال 1401 صدور هرگونه مجوز جدید برای 
افزایش حقوق و مزایای مستمر و فوق العاده ها و نظایر 
آن توسط مراجع ذی ربط از جمله شورای عالی انقلاب 
فرهنگی، هیأت های امناء، مجامع عمومی شرکتها و 
مؤسسات)به استناد اختیار مندرج در قانون تجارت(، 
74( قانون  شورای حقوق و دستمزد موضوع ماده)
مدیریت خدمات کشوری و هیأت وزیران تحت هر 

عنوان و از محل هر نوع اعتبار، خارج از افزایش های 
فوق الذکر ممنوع است.

ئی  4- در سال 1401 در کلیه دستگاههای اجرا
نون برنامه ششم توسعه و  ۲9( قا موضوع ماده )
همچنین نیروهای مسلح، وزارت اطلاعات و سازمان 
کار  نون  قا مشمولان  استثنای  به  ( تمی  ا نرژی  ا
یای  یران(، حداقل حقوق و مزا جمهوری اسلامی ا
نون مدیریت خدمات  مستمر شاغلان مشمول قا
کشوری و حداقل حقوق سایر حقوق بگیران، حداقل 
حقوق بازنشستگان و وظیفه بگیران مشمول صندوق  
بازنشستگی کشوری و سازمان تأمین اجتماعی، 
به  بسته  وا صندوق های  یر  سا و  مسلح  نیروهای 
دستگاههای اجرائی و مستمری ها و سایر حمایت های 
متناسب با آنها، به میزان ده درصد)10%( افزایش 

می یابد.
۶- در اجرای ماده)۳0( قانون برنامه ششم توسعه و 
در راستای رفع تبعیض حقوق شاغلان دستگاههای 
اجرائی و ماده )71( قانون احکام دائمی برنامه های 
1۳95/11 و بندهای)ت(  توسعه کشور مصوب 10/
7( قانون برنامه ششم توسعه، هرگونه  و)ث( ماده)
تغییر  لعمل،  ا دستور بخشنامه،  تصویب نامه، 
تشکیلات، طبقه بندی مشاغل و همچنین مصوبات 
هیات های امناء و نظایر آن در دستگاههای اجرائی 
نون برنامه ششم توسعه و  ۲9( قا مشمول ماده)
همچنین سازمان انرژی اتمی و دستگاههای اجرائی 
ئمی برنامه های  نون احکام دا 1( قا مشمول ماده)
توسعه  کشور، منوط به رعایت ترتیبات مقرر در ماده 
)74( قانون مدیریت خدمات کشوری، بند)ج( ماده 
7( قانون برنامه ششم توسعه و أخذ مجوز مکتوب  (
ز سازمان برنامه و بودجه کشور مبنی بر تأمین  ا

اعتبارات مورد نیاز در این قانون می باشد.

حداقل حقوق کارمندان 
۵ میلیون و ۶۰۰هزار تومان تعیین شد

ضرب العجل رییس کل دادگستری برای ساماندهی کودکان کار 

 دستگاههای متولی تا  نوروز  وقت دارند

وزیر آموزش و پرورش با تاکید بر اینکه وظایف شوراهای عالی باید از 
یکدیگر تفکیک شود گفت: در شورای عالی آموزش و پرورش باید برای 
ضمانت اجرای قوانین مصوب کاری انجام دهیم و کمتر قانون بنویسیم، 
بسیاری قوانین اضافی باید حذف شوند.  به گزارش ایسنا، یوسف نوری در 
آیین بزرگداشت یکصدمین سال تاسیس شورای عالی آموزش و پرورش 
که در مدرسه تاریخی دارالفنون برگزار شد، با بیان اینکه خداوند را شاکریم 
که امروز، صدمین سال تاسیس شورای عالی آموزش و پرورش را جشن 
می گیریم گفت: یکی از مهمترین اقدامات شورای عالی آموزش و پرورش، 
سند تحول بنیادین است. نظام شورایی حاکم بر شوراهای عالی در نظام 
های حکمرانی از ارکان مهم تصمیم گیری هستند. با این حال خود این 
شوراها دچار چالش هایی شده اند.  وزیر آموزش و پرورش با بیان اینکه 
شوراهای عالی ماهیت تقنینی، نظارتی یا هماهنگی و تنظیم گیری دارند 
گفت: ضمانت اجرایی شورای عالی آموزش و پرورش و تداخل عملکردی 
و تصمیمات شوراهای عالی- به عنوان مثال شورای عالی انقلاب فرهنگی 
با شورای عالی آموزش و پرورش - از جمله چالش هایی است که مورد 
سوال است. باید حدود و اختیارات وظایف مشخص باشد. وظایف شوراها 
باید از یکدیگر تفکیک شود. نوری افزود: فلسفه وجودی شورای عالی در 
کشور چیست؟ مثلا استخدام و آیین نامه امتحانات در شورای عالی انقلاب 
فرهنگی دیده می شود یا زبان مشترک برای تعریف مدرسه و کلاس 
درس نداریم، البته کتابی در این زمینه تدوین شد.  وی با بیان اینکه کار 
ما "آموزش و پرورش عمومی" است و کار شورای عالی انقلاب فرهنگی، 
"فرهنگ" است گفت: در کشور ما بیش از 80 شورا داریم که رئیس 
جمهور در ۳۲ شورا، رئیس است. یک سری ایراد ها و چالش ها هست که 
باید روی آنها بحث شود. انتظارم به عنوان معلم از شورای عالی این است 
که اول یک مفهوم شناسی داشته باشیم و تفکیک جایگاه کرده و آنها را 
ترسیم کنیم. مخصوصا با شورای عالی انقلاب فرهنگی و مجلس شورای 
اسلامی؛ در شورای عالی باید برای ضمانت اجرا کاری انجام دهیم و کمتر 

قانون بنویسیم، بسیاری قوانین اضافی باید حذف شوند.

گزارش
ایرنا

 وزیر آموزش و پرورش: 
شورای عالی آموزش و پرورش 

کمتر قانون بنویسد

شورای نگهبان لایحه 
رتبه بندی معلمان  را 

تأیید کرد

محمود معناصری عضو منتخب دو دوره شورای شهر جیرفت است او که یک دوره شهرداری جیرفت را هم 
در کارنامه دارد، در این دوره دوباره به شهرداری جیرفت آمده و بودجه شهرداری جیرفت را برای سال  آینده 
صد درصد افزایش داده است. در این گفت وگو از مشکلات شهر جیرفت و مشکلات مدیریت در این شهر 
صحبت کردیم و دلایل عقب افتادگی جیرفت را از نظر شهردار این شهر پرسیدیم. معناصری معتقد است جیرفت شهر 
کوچه های خاکی است و برای افزایش بودجه هم منابع پایداری ندارد. چون معاش اکثریت مردم اینجا یا از راه کشاورزی 

است و یا کارمندی. معناصری طرح جامع شهر جیرفت را نیز دچار اشکالات اساسی می داند. 

رنا
: ای

س
عک

نمایندگان مجلس در مصوبه ای میزان افزایش حقوق سربازان در سال آینده 
را تعیین کردند. به گزارش ایسنا، در جلسه علنی نوبت عصر روز گذشته 
)دوشنبه( مجلس و در جریان بررسی بخش هزینه ای لایحه بودجه 1401، 
جزء الحاقی ۳ بند الف تبصره 1۲ لایحه تصویب شد. طبق این مصوبه، در 
اجرای ماده)49( قانون خدمت وظیفه عمومی، حقوق سربازان وظیفه 
مجرد مشغول در مناطق غیر عملیاتی حداقل شصت درصد)۶0%(، حقوق 
سربازان وظیفه مجرد مشغول در مناطق عملیاتی حداقل هفتاد و پنج 
درصد)75%( و حقوق سربازان متاهل نود درصد)90%( حداقل دریافتی 
کارکنان نیروهای مسلح مبتنی بر قانون مدیریت خدمات کشوری تعیین 
می شود و دستورالعمل آن با توجه به تحصیلات و درجات آنان توسط ستاد 
کل نیروهای مسلح تهیه می شود. پرداخت فوق العاده ماده)50( قانون 

خدمت وظیفه عمومی نیز کماکان استمرار می یابد.

حقوق سربازان متاهل تا ۹۰ درصد 
حقوق نیروهای مسلح افزایش یافت

آقـای معناصـری همانطور کـه می دانید شـهر 
جیرفـت دچـار یـک عقـب افتادگـی تاریخی 
اسـت، دلیـل ایـن عقـب افتادگـی را در چـه 

؟ می بینیـد
بله با شـما موافقم، متاسـفانه علی رغم تمـام ظرفیت های 
شـهر جیرفت آن طـور که باید رشـد نکـرده اسـت. دلایل 
زیادی می تواند سـبب این اتفاق شده باشـد اما باید بدانیم 
که جیرفت یک شـهر کشـاورزی اسـت و قدرت اقتصادی 
مردم به کشاورزی وابسته اسـت. من سال هاست می بینم 
هر سالی که کشـاورزی جنوب رونق داشته، شهر جیرفت 
هم بـه رونق سـاخت و سـاز و هـم ظاهر شـهر بهتـر بوده 
اسـت. اما اقتصاد ما یـک اقتصاد بیمـار و پیش بینی ناپذیر 
اسـت و نمی تـوان بـا قطعیت گفـت سـال آینده بـه کجا 
می رسـیم. چون بـا یـک سـرمای یک شـبه یا یـک آفت 
همه چیـز نابود می شـود. یـک دلیل دیگـر هـم می تواند 
این باشـد که منابـع مالی قابـل برنامه ریـزی نداریم یعنی 
بودجه صرفا پیشـنهادی اسـت و یک بودجـه برنامه ریزی 

شـده و دقیق نیست. 
با توجه بـه اینکـه در روزهای پایانی سـال ۱۴۰۰ 
هسـتیم و اینکه شـما از نیمه امسـال شهردار 
جیرفت شـدید، چند درصد از بودجه شهرداری 
در سـال جاری محقق شده اسـت و بودجه سال 

آینده چند درصد رشـد داشـته است؟
بودجه شـهرداری جیرفـت در سـال جـاری 100 میلیارد 
تومـان بـوده کـه مقـداری از ایـن بودجـه بیشـتر درآمـد 
داشتیم و بودجه را در سال 1401 با افزایش 100 درصدی 

افزایـش دادیـم که ریسـک بزرگی اسـت.
یعنی شـهر جیرفت با ۱۰۰ میلیارد تومـان اداره 

می شـود؟
بله. می بینید که از بیشـتر شـهرهای در حد اندازه خودش 

بودجه کمتری دارد.
چه مقدار از ایـن ۱۰۰ میلیارد تومـان هزینه های 

جاری شـهر است؟
حـدود ۶0 درصـد هزینه هـای جـاری و 40 درصـد 

هزینه هـای عمرانـی هسـتند.
در بودجـه ۱۴۰۰ از محل ارزش افـزوده چه مقدار 

به شـهرداری جیرفت داده شد؟
عـددش را باید محاسـبه کنیم. امـا کمک حایـز اهمیتی 
بود، مثلا در 5 ماه ابتدایی سـال حدود ۶0 میلیـارد فقط از 

محـل ارزش افزوده بوده اسـت.
بـه نسـبت سـایر شهرسـتان ها ماننـد شـهر 
سـیرجان که بودجه هزار میلیـارد تومانی دارد، 
بودجه شـهرداری جیرفـت خیلی کم اسـت، با 
توجه بـه این اختـلاف بودجه طبیعی اسـت که 
شـهر جیرفت عقـب افتـاده باشـد، آیـا راهی 
برای ایجـاد درآمدهای پایـدار و افزایش بودجه 

دارید؟
من هـم اشـاره کردم کـه درآمـد پایـدار در شـهر جیرفت 
دچار مشـکل اسـت. همانطـور که گفتیـد مثلا در شـهر 
سـیرجان که بودجـه هـزار میلیـاردی دارد، درآمـد خود 

شـهرداری این مبالغ نیسـت اما شـهرداری درآمد بیرونی 
دارد، شـهر سـیرجان معادن زیادی دارد که منابـع درآمد 
زیـادی را بـرای شـهرداری ایجـاد می کند. شـهر جیرفت 
اصـلا در مقایسـه بـا سـیرجان صنعتـی نیسـت. علیرغم 
همه خدماتـی که بعـد از پیروزی انقـلاب در کل کشـور و 
همینطور جیرفت شـد، اما چه اتفاقی افتاد که شـهرهایی 
که پیـش از انقـلاب هم سـطح جیرفـت یا کمـی عقب تر 
بودنـد از جیرفت جلـو زدنـد و جیرفت عقب مانـد. یکی از 
دلایلی کـه می توانم به آن اشـاره کنم اختلافات سیاسـی 
در این شهرسـتان اسـت، تا زمانی کـه به اختلافـات پایان 
داده نشـود مدیران نمی توانند با آرامش به رفع مشـکلات 
برسـد و البته ما در شهرستان جیرفت منابع مالی آنچنانی 

نداریم کـه بخواهیم منابـع پایدار ایجـاد کنیم.

شما شهر را چطور تحویل گرفتید؟
اخلاقـا نمی تونـم درمـورد گذشـته صحبـت کنـم و اهل 
مذمت هم نیسـتم، در این مدتی هم که شـهردار جیرفت 
شـدم اجازه ندادم کسـی در دفتر شـهردار جیرفت پشـت 
سـر شـهرداران سـابق صحبـت کنـد. بایـد بدانیـم عقب 
افتادگـی در شـهر و اینکـه کارهـا آنطـور کـه بایـد پیش 
نرفته اسـت، مقصر یک نفر نیسـت، مجموعه شـهرداری، 
دسـتگاه های نظارتی و غیـره همگی در پیشـرفت و عقب 

افتادگـی دخیل هسـتند.
معمـولا شـهردارانی می توانند کارهـای بزرگی 
بکنند کـه فکری بـرای اصـلاح بودجـه دارند، 
مانند شـهرداری کرمان کـه در زمـان عالم زاده 
درآمد شـهرداری افزایش چشـمگیری داشت، 
مثلا از طریـق افزایش هزینـه پروانـه و … . آیا 
شـما برنامـه ای بـرای جهـش بودجه در سـال 

۱۴۰۱ داریـد؟

در شـرایط اقتصادی شـهر کرمان این کار جـواب می دهد 
اما در جیرفت شـرایط اقتصادی عموم مـردم اجازه چنین 
کاری را نمی دهـد. مثـلا هزینـه آسـفالت یک خیابـان ۳ 
میلیارد تومان اسـت، چقدر قرار اسـت عـوارض را افزایش 
دهیم تا بتوانیم آسـفالت شـهر را تکمیل کنیـم. جیرفت 
یک شـهر با کوچه های خاکی اسـت. من دو دوره شـهردار 
و عضو شـورای شـهر بـودم امـا کوچه خانـه خـودم هنوز 

خاکی اسـت.
آیا طـرح جامـع شـهر جیرفـت تدوین شـده 

اسـت؟
بلـه طـرح تفصیلی شـهر جیرفـت تهیه شـده کـه جدید 
هم هسـت اما اشـکالات زیـادی دارد و اجرای خـود طرح 
تفصیلی معضلاتی را ایجاد کرده اسـت. بنده در جلسـه ای 

که با معاون وزیر راه و شهرسـازی داشـتم تاکیـد کردم که 
مجبور شـدم به معاون معماری و شهرسـازی بگویم طرح 
تفصیلی را اجرا نکند. بهرحال من در قبال مردم پاسـخگو 
هسـتم. طرحی که مشـاور برای جیرفـت پیشـنهاد داده 

اسـت برای مـردم گرفتاری درسـت کرده اسـت.
برای ارتقا مشارکت شـهروندان در امور شهری 
و تقویـت ارتباط بین مـردم و مدیریت شـهری 

چه برنامـه ای دارید؟
با تشـکیل معاونت فرهنگی در ایـن دوره، آقای حسـینی 
یکـی از قوی تریـن نیروهـای فرهنگـی شهرسـتان را بـه 
عنوان معـاون فرهنگـی شـهردار آوردیم و دسـتش را هم 
باز گذاشـتیم تا هـر کاری که نیـاز اسـت انجام دهنـد. در 
همین چنـد مـاه هـم می توانـم بگویم کـه خیلـی خوب 
کار کردند و یک پل ارتباطی بین مردم و شـهرداری شـده 
اسـت. نگاه هم نگاه رو به جلویـی اسـت و می خواهیم این 

ارتبـاط را تقویـم کنیم.
بـه عنـوان سـوال پایانـی می خواهـم از شـما 
بپرسـم آیـا می خواهیـد فرمانـدار جیرفـت 

شـوید؟
من به این شـهر و مردم علاقه دارم و ریشـه و خانـواده من 
در این شـهر بوده اسـت. من یک دوره شـهردار و یک دوره 
معاون عمرانـی فرمانـدار بـودم و دو دوره با رای مـردم و در 
دولت اصلاحات به شـورای شـهر وارد شـدم. این هـا را که 
کنار هـم بگذاریم می بینیم کـه زمانی کـه  در دولـت ما را 
می خواسـتند به ما مسـئولیت دادند و زمانی کـه به لحاظ 
سیاسـی ما را نخواسـتند مـردم مـا را خواسـتند.  انسـان 
همیشـه دوسـت دارد که در جایگاه پرسشـگر قرار بگیرد 
چـون راحت تر اسـت اما اگـر کسـی خـودش را در جایگاه 
پاسـخگو قـرار می دهـد نشـان می دهـد کـه بـه خدمت 
کـردن فکـر می کنـد. مـن اگـر شـهردار هـم نمی شـدم 
بهرحـال در مقامـی قـرار می گرفتـم کـه پایین تر نبـود . 
اطمینـان دارم که شـهر در حـال تغییر اسـت و می توانیم 
مشـکلات شـهر را تا حد زیادی برطرف کنیم. من عاشـق 
این شـهرم و هرجایی کـه می توانسـتم کاری انجـام دهم 

بـدون توجه بـه جایـگاه کار کردم.
بحـث فرمانداری هـم موضـوع تازه ای نیسـت و هـر زمان 
که احسـاس کنم می توانـم کار بهتری انجـام دهم حضور 
پیـدا می کنم. فعـلا شـهرداری جیرفـت را دوسـت دارم و 

می خواهم بـا جـان و دل اینجـا کار کنم.

شهر جیرفت عقب  افتادگی تاریخی دارد
گفت وگو »کاغذ وطن« با محمود معناصری شهردار جیرفت:

معناصری شهردار جیرفت در این گفت وگو به اداره شهر با ۱۰۰ میلیارد تومان در سال تا شایعه رفتنش به فرمانداری پاسخ داده است
گفت و گو
کاغذ وطن

گزارش
مرضیه قاضی زاده/ کاغذ وطن

کاغذ اقتصادی
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بازسازی و بهسازی مدارس 
تسریع می شود

سازمان نوسازی، تجهیز و بازسازی مدارس کشور اعلام کرد: با مصوبه 
نمایندگان مجلس شورای اسلامی و تخصیص اعتبارات مرتبط بازسازی 
و بهسازی مدارس نیازمند توجه، تسریع خواهد شد. به گزارش گروه علم 
و آموزش ایرنا، بیست و پنجمین نشست علنی مجلس شورای اسلامی با 
دستور ادامه بررسی لایحه بودجه 1401 کل کشور وارد بخش هزینه ای 
سند مالی دولت برای سال آینده شد.  در این نشست که با حضور ۲07 
نفر از نمایندگان مردم در مجلس شورای اسلامی برگزار شد، مصوبه 

ای در راستای حمایت از مدرسه سازی و فرهنگیان به تصویب رسید.
به گزارش سازمان نوسازی مدارس کشور، نمایندگان مجلس در بخش 
هزینه ای با هدف حمایت از فرهنگیان و دانش آموزان مناطق محروم 
مصوب کردند؛ "در اجرای ماده یک قانون تنظیم بخشــی از مقررات 
مالی وزارت اموزش و پرورش، شرکت های دولتی مکلف هستند ضمن 
هماهنگی با وزارت آموزش و پرورش معادل یک درصد از درآمد شرکت 
ها و سود خالص بانک ها و موسسات انتفاعی را صرف احداث مدرسه 
در روستاهای فاقد مدرسه و توسعه عدالت امرزشی، پرداخت سرانه و 

مطالبات فرهنگیان کنند."
با این مصوبه و تخصیص اعتبارات پیش بینی شده از درآمد شرکت های 
دولتی، شاهد احداث، بهسازی و بازسازی فضاهای آموزشی نیازمند 

توجه در روستاها خواهیم بود.
تلاش سازمان نوسازی، توسعه و تحهیز مدارس کشور در چند سال 
اخیر توجه به گسترش عدالت آموزشی در اقصا نقاط کشور بوده است. به 
طوری که حذف مدارس خشت و گلی و استانداردسازی سیستم های 

گرمایشی تا دورترین روستاها به انجام رسید.
همچنین، یکی دیگر از اولویت های کاری نوسازی مدارس، جمع آوری 
مدارس سنگی و کانکسی در روستاها و مناطق عشایری و جایگزینی با 
فضاهای آموزشی استاندارد و مناسب است که این کار به صورت جدی 

آغاز شده است.

مخاطرات تنفسی و چشمی 
استفاده از شوینده ها در سنت 

خانه تکانی
 رییس مرکز ســلامت محیــط کار وزارت بهداشــت، درمان و 
آموزش پزشــکی گفت: در آستانه ســال نو و همزمان با سنت 
خانه تکانی در کشــورمان توجه به اصول ایمنی در مصرف مواد 

شوینده برای حفظ سلامت امری ضروری است.
جعفر جندقی روز دوشــنبه در گفت و گو با خبرنگار بهداشت و 
سلامت ایرنا افزود: بدترین شکل استفاده از مواد پاک کننده و 
شوینده آن اســت که آنها را با آب گرم مخلوط کنیم و یا از آنها 

در محیط های بسته ای که بخار آب وجود دارد، استفاده شود.
وی اظهار داشت: ضرورت دارد هنگام خانه تکانی از پاک کننده 
استاندارد استفاده شود. از مصرف مواد شوینده و پاک کننده ها 
در فضاهای بسته خودداری کنید، بخار متصاعد شده از ترکیب 
جوهرنمک و وایتکس بسیار برای چشم، پوست و ریه خطرناک 

است و باید از ترکیب این دو ماده جداً پرهیز شود.
جندقی ادامه داد: هنگام شستشــوی حمام و سرویس بهداشتی 
از ماسک های محافظ اســتفاده کنید، پنجره ها را باز و تهویه را 
روشن کنید تا جریان هوا برقرار شود. تهویه مناسب محل، روشن 
کردن هواکش و بازکردن پنجره ها، استفاده نکردن از محلول های 
غلیظ و استفاده از ماســک مخصوص و یا بستن دستمال ضخیم 
مرطوب بر روی دهان و بینی می تواند تا حد زیادی از بروز آلرژی 
ها و پیشگیری از این مشکلات کمک کند. پوشیدن دستکش و 

ماسک هنگام استفاده از این مواد امری ضروری است.
خطرمسمومیت کودکان با مواد شوینده

 رییس مرکز ســلامت محیط کار وزارت بهداشت، خاطرنشان 
کرد: کودکان به علت کنجکاوی ممکن اســت در تماس با این 
مواد قرار گیرند، بی دقتی و سهل انگاری در استفاده، نگهداری 
یا جابجا کردن مواد پاک کننده و ســفیدکننده کودکان را در 
معرض خطر قرار مــی دهد. مصرف اتفاقی این مــواد منجر به 
التهاب و ســوختگی دستگاه گوارش می شــود و عمل بلع را با 

مشکل مواجه می کند.

رئیس قوه قضاییه با قدردانی وافر از اقدامات دولت 
سیزدهم در اصلاح و ساماندهی چرخه معیوب واردات 
و صادرات در کشور گفت: دولت در این زمان کوتاه 
اقدامات خوب و مجدانه ای برای اصلاح و ساماندهی 
فرایندهای وارداتی و صادراتی انجام داده است.  به 
گزارش ایرنا از مرکز رسانه قوه قضاییه، حجت الاسلام 
والمسلمین غلامحسین محسنی اژه ای، دیروز 
)دوشنبه 1۶ اسفند( در جریان جلسه شورای عالی 
قوه قضاییه با تبریک اعیاد شعبانیه و موالید مسعود این 
ماه پر خیر و برکت، اظهار داشت: ولادت امام حسین 
)ع( و روز پاسدار را به همه نیروهای مسلح و پاسداران 
عزیز تبریک می گویم؛ به حق سپاه پاسداران تحت 
نظر فرماندهی معظم کل قوا در انجام مسئولیت اصلی 
خود که همان پاسداری از نظام جمهوری اسلامی 
و ارزش های الهی و انقلابی و تولید قدرت و افزایش 
اقتدار و عزت برای نظام و کشور است، درخشیده 
است.  رئیس دستگاه قضا با تبریک سالروز ولادت 
باسعادت حضرت ابوالفضل العباس)ع( و روز جانباز، 
گفت: جانبازان شهدای زنده هستند و رنج و محنتی 
که این عزیزن به انحاء مختلف متحمل می شوند در 

نزد خداوند دارای اجر و ثواب عظیم است.  
محسنی اژه ای با قدردانی وافر از اقدامات دولت 
سیزدهم در امر اصلاح و ساماندهی چرخه معیوب 
واردات و صادرات در کشور گفت: دولت در این زمان 
کوتاه اقدامات خوب و مجدانه ای را برای اصلاح و 
ساماندهی فرآیندهای وارداتی و صادراتی انجام داده 
است و در این زمینه درصدد راه اندازی سامانه ای 
جامع است؛ همچنین ایجاد »سامانه جامع تجارت« 
نیز در تحقق اصلاح و ساماندهی فرآیندهای وارداتی 

و صادراتی بسیار مؤثر خواهد بود.
رئیس قوه قضاییه اتصال سامانه های الکترونیکی 
موجود در »گمرکات«، »وزارت صمت«، »کشتیرانی و 
بنادر« و »اموال تملیکی« به یکدیگر را در رفع بسیاری 
از مشکلات موجود و اصلاح فرآیندهای صادراتی و 
وارداتی مؤثر دانست و بر ضرورت تحقق کامل این 

مهم تاکید کرد.
رئیس دستگاه قضا با اشاره ورود مجدانه دولت 
و شخص رئیس جمهور به موضوع جلوگیری از 
تحمیل خسارت به بیت المال به واسطه معیوب 
بودن فرآیندهای وراداتی و صادراتی، اظهار داشت: 
بدون تردید قوه قضاییه، هم از حیث مسئولیت ذاتی 
خود و هم از باب کمک و مساعدت به دولت، مجدانه 
جلوگیری از تضییع بیت المال به واسطه معیوب بودن 
فرایندهای وراداتی و صادراتی را پیگیری می کند و در 
این زمینه چنانچه نیاز به اصلاح قانون باشد نیز قوای 
سه گانه همکاری و هم افزایی لازم را خواهند داشت.  

رئیس عدلیه از ضرورت تدوین برنامه زمانبندی شده 
با دولت برای اصلاح فرایندهای وارداتی و صادراتی 
در کشور به منظور پیشگیری از تحمیل خسارت به 
بیت المال تاکید کرد. وی با اشاره به سفر اخیر خود 
به استان هرمزگان و بازدید میدانی از بنادر و گمرکات 
و انبارهای اموال تملیکی این استان، به وجود بالغ بر 
هشت هزار کانتینر کالای تعیین تکلیف نشده فقط 
در یکی از بنادر کشور اشاره کرد و گفت: حدود 4 
هزار از این 8 هزار کانتینر کالا تحویل سازمان اموال 
تمکیلی برای تعیین تکلیف شده است که ضرورت 
دارد هرچه زودتر تعیین تکلیف این محموله ها انجام 
گیرد.   محسنی اژه ای با بیان اینکه ساماندهی امور و 
فرایندهای ناظر بر واردات و صادرات کالا همچنین 
نظم بخشی اموال تملیکی نسبت به گذشته بسیار 
مطلوب تر شده است، در همین زمینه از اقدامات 
مجدانه مسئولان قضایی در استان ها و شهرهای 
بندری به ویژه رئیس کل دادگستری فعلی و پیشین 
استان هرمزگان و دادستان مرکز این استان قدردانی 
کرد.   رئیس دستگاه قضا هماهنگی دولت و قوه قضاییه 
در ساماندهی وضعیت اموال تملیکی و امور ناظر بر 
فرایندهای وارداتی و صادراتی را از مصادیقی دانست 
که نشان می دهد با هماهنگی و هم افزایی میان قوا و 
دستگاه ها و وجود عزم راسخ، رفع ایرادات و اشکالات 

و اصلاح امور محقق شدنی است.
رئیس عدلیه تصریح کرد: چنانچه اشکالات موجود 
در فرآیندهای وارداتی و صادراتی به طور کامل رفع 
شود، بخشی از مشکل قاچاق نیز مرتفع می شود زیرا 
متأسفانه به واسطه بستر و فرایند موجود در زمینه 

مورد اشاره یک سری اقدامات غیرقانونی و شبه قاچاق 
انجام می گیرد که ضرورت دارد با فوریت و جدیت در 
راستای اصلاح این بستر و فرایند اقدامات مقتضی 

صورت گیرد. 
محسنی اژه ای به دستگاه های نظارتی قوه قضائیه به 
ویژه »سازمان بازرسی کل کشور« تکلیف و به سایر 
دستگاه های نظارتی کشور توصیه کرد که هنگام 
تدوین گزارش  اقدامات و عملکرد دستگاه ها به دو 
شاخصه »متقن و مستند بودن مفاد گزارش« و 
»اخذ مدارک و استماع دفاعیات مسئولان دستگاه 

طرف گزارش« توجه داشته باشند.  رئیس قوه قضاییه 
»متقن و مستند بودن مفاد گزارش دستگاه های 
نظارتی« را موجب افزایش اعتبار آن دستگاه نظارتی 
و جلوگیری از اطاله بررسی ها و تحقیقات دانست و 
با اشاره به موضوع ضرورت »اخذ مدارک و استماع 
دفاعیات مسئولان دستگاه طرف گزارش« گفت: 
من اطمینان دارم که در سازمان بازرسی کل کشور 
هنگام تدوین و جمع بندی گزارش ها، عملکرد و 
اقدامات یک دستگاه، دفاعیات دستگاه طرف گزارش 
شنیده و دریافت می شود بنابراین ضرورت دارد 

این رویه در سایر دستگاه های نظارتی نیز با اهتمام 
بیشتری در دستور کار قرار گیرد تا از سرگردانی مردم 
و پرونده های قضایی به واسطه گزارش های دارای 

نقص جلوگیری شود.
با عنایت به هفته منابع طبیعی و تداوم اقدامات عملی 
عدلیه در آزادسازی اراضی ملی به نفع عامه و مشخصاً 
ورود قاطعانه قوه قضاییه به آزادسازی حریم روخانه ها 
و سواحل دریا، محسنی اژه ای بار دیگر به موضوع 
ساخت وسازهای غیرمجاز در محدوده های ممنوع 
مانند بستر و حریم رودخانه ها و معضلات و مشکلاتی 

که از این ناحیه ایجاد می شود، اشاره کرد و از دولت 
سیزدهم و شخص رئیس جمهور و وزرای کابینه که 
با روحیه انقلابی و مسئولیت پذیری برای رفع این 

مشکل و معضل ورود کرده اند، تقدیر کرد.
وی تاکید کرد: باید به نقطه ای برسیم که دیگر 
ساخت وساز غیرمجازی صورت نگیرد که ما به حکم 
قانون مجبور به تخریب و قلع و قمع آن با صرف هزینه 

نباشیم و هم اکنون در این راه قدم بر می دارد.
رئیس عدلیه بر مسدود کردن همه بسترها و 
گلوگاه های فساد به ویژه در حوزه اراضی تاکید کرد و 
بر همگرایی و هماهنگی هر سه قوه در تحقق این مهم 
تصریح داشت.  رئیس قوه قضاییه گفت: در مدت اخیر 
قوه قضاییه و دولت با هماهنگی و هم افزایی در راستای 
صیانت از حقوق عامه و حفظ بیت المال در حوزه 
اراضی اقدامات ارزنده ای انجام داده اند و بدون تردید 
چنانچه در پیشبرد این امر نیاز به اصلاح قانون و رفع 
خلاهای قانونی باشد، مجلس نیز پای کار خواهد بود.

وی در همین راستا به دستگاه های حکومتی و دولتی و 
اشخاص حقیقی و عادی که دارای بناها و مستحدثات 
غیرمجاز هستند توصیه کرد که خود در تخریب و قلع 
وقمع این بناها و مستحدثات پیشقدم شوند و با این 
کار هم از مزایای مادی مصالح و ابزار ساختمانی به کار 
رفته در بناهای  خود برای صرف در امور دیگر بهره مند 
شوند و هم ارفاقات قانونی بعدی شامل حال آنها شود.

رئیس عدلیه افزود: قوه قضاییه به دستگاه ها و افرادی 
که خود برای تخریب یا اصلاح بناهای غیرمجاز 
پیشقدم شوند کمک و مساعدت خواهد داشت و در 

صورت نیاز به آنها فرجه و مهلت خواهد داد. 

رئیس مرکز فناوری اطلاعات، آمار و محاســبات 
ســازمان تأمین اجتماعی از تأسیس طرح تأمین 
اجتماعی هوشمند در ســال 1401 با هدف ارائه 
خدمات فارغ از محدودیت های زمانی و مکانی خبر 
داد. سیدعبدالله حسینیان روز دوشنبه در نشستی 
خبری که در محل وزارت کار، تعاون و رفاه اجتماعی 
برگزار شد، افزود: طرح ۳070 مراجعات حضوری 
مردمی و ازدحام شعب و کارگزاری های این سازمان 
را در سراسر کشــور کاهش داده و موجب سهولت 
دسترسی مخاطبان به خدمات تأمین اجتماعی شد.  
وی تصریــح کــرد: ایــن طــرح در حقیقــت 
محدودیت های زمانی و مکانــی را کاهش داده و 
در سال جدید با تاســیس طرح تأمین اجتماعی 
هوشــمند تمامی خدمات مورد نیاز جامعه هدف 
در کم ترین زمان ممکن در اختیار متقاضیان قرار 
خواهد گرفت. حســینیان در خصوص استقبال 
مردمی از این طرح نیز گفــت: کاهش مراجعات و 
ازدحام در شعب  این ســازمان حاکی از رضایت و 
استقبال مردمی است.   وی با اشاره به ضرورت امنیت 
اطلاعات در این طرح نیز اظهارکرد: یک کمیته تحت 

عنوان کمیته صیانت از اطلاعات با هدف جلوگیری از 
دخل و تصرف داده ها تشکیل شده و هر سوءاستفاده 
در این زمینه به کمیته مربوطه ارجاع و در خصوص 
مساله تصمیم گیری خواهد شد.   به گفته وی، تاکنون 
گزارشی منوط بر دخل و تصرف دیتاها در این زمینه 
اعلام نشده است.   حســینیان در ادامه با اشاره به 
ضرورت و اهمیت تعاملات بین ســازمانی یادآور 
شد: تعاملات بین سازمانی هم در ارتقاء کیفیت ارائه 
خدمات طرح ۳070 اثرگذار است. به عنوان مثال، 
گاه برای ارائه برخی خدمات به مخاطبین نیازمند 
استعلام از سازمان ثبت احوال کشور بوده و بنابراین 
تقویت این تعاملات در ارتقاء ارائه خدمات این طرح 
اثربخش خواهد بود. حسینیان افزود: امروز سازمان 
تأمین اجتماعی برای انجام نسخ الکترونیکی 100 
درصدی نیز با مشکل مواجه نیست و با انجام برخی 
تعاملات قانون گذار و سیاست گذار به مرحله اجرا 

خواهد رسید.
وی تصریح کرد: قبل از دی ماه سال جاری پیش بینی 
می شد که برخی استان های کم برخوردار به دلیل 
ضعف در زیرساخت ها و... دچار مشکل در اجرای 

طرح ۳070 و ارائه خدمات غیرحضوری شــوند، 
اما امــروز در این مناطق هم بیش از 90 نســخ به 
صورت الکترونیکی اســت. به گفته وی ســازمان 
تأمین اجتماعی در این زمینه با ۳1 دستگاه ارتباط 
داشته و از ۲9 دستگاه دریافت اطلاعات می کند. وی 
همچنین در خصوص طرح های سال آینده اظهار 
داشت: برنامه های ســال آتی در خردادماه 1401 
رونمایی و در 8 گام اجرایی خواهد شد. براساس این 
طرح تلاش می شود، تمامی سرویس ها هوشمند و 
براساس برنامه »پنجره واحد« ارائه لیست های داده ها 

نیز هوشمند شود.
*دریافت هزینه برای نسخ الکترونیک 

تخلف است
حسینیان در ادامه در پاسخ به سوال خبرنگار ایرنا 
مبنی بر دریافت هزینه از بیمه شدگان برای نسخ 
الکترونیک در داروخانه ها گفت: این طرح در حقیقت 
دفترچه بیمه تامین اجتماعی را الکترونیکی کرده 
اســت و مراحل مربوطه همانند گذشته است. با 
الکترونیکی شدن دفترچه بیمه تفاوتی در مراحل 

ارائه خدمات صورت نگرفته و بر این اساس برای نسخ 
الکترونیک هیچ پولی از بیمه شدگان نباید دریافت 
شود. وی همچنین در خصوص برخی اعتراضات 
مردمی برای ثبت تخلفات در سامانه 14۲0 به دلیل 
زمان طولانی انتظار گفت: سامانه 14۲0 سامانه ثبت 
شکایات مردمی سازمان تأمین اجتماعی است که به 
دلیل حجم گزارشات مردمی گاها با فواصل زمانی 
طولانی انجام شده و اعتراض مردمی در این خصوص 
به حق است، اما براساس برنامه ریزی ها تا پایان سال 
وضعیت به شکل ایده آل خواهد رسید. به گفته وی، 
۲5 تا ۳0 هر ماه به دلیل برخی واریزی ها و ازدحام 

این مسائل می تواند رخ دهد. 
*استقبال تأمین اجتماعی از برنامه های 

استارت آپ ها 
حسینیان با بیان اینکه امروز سازمان تأمین اجتماعی 
باید به سمت توسعه داده ها حرکت کند، گفت:در 
حال حاضر برخی از 85 شرکتی که با سازمان ارتباط 
و همکاری داشته جزو استارت آپ ها بوده و تأمین 
اجتماعی از برنامه  این شرکت ها نیز استقبال می کند.

 اژه ای به مناسبت هفته منابع طبیعی گفت: 
 دستگاههای دولتی در تخریب بناهای غیرمجاز در اراضی منابع طبیعی پیش قدم شوند

رئیس مرکز فناوری اطلاعات، آمار و محاسبات سازمان تأمین اجتماعی خبر داد؛

طرح تأسیس تأمین اجتماعی هوشمند در سال 14۰1

فرصت طلایی واکسیناسیون 
در سیر نزولی پیک های کرونا

دبیر کمیته علمی کشــوری کرونا گفت: بهترین زمان و فرصت 
طلایی برای تکمیل واکسیناسیون در سیر نزولی پیک های بیماری 
است زیرا تعداد مبتلایان کمتر است و می توان از این فرصت برای 

تکمیل واکسیناسیون کرونا استفاده کرد.
به گزارش روز دوشــنبه ایرنــا از وبدا، حمیدرضــا جماعتی در 
حاشیه شصت و سومین جلســه کمیته علمی کشوری کرونا که 
در بیمارستان قلب شهید رجایی تهران برگزار شد، افزود: عوارض 
کرونا در کودکان بیشتر به صورت سندروم التهابی با گرفتاری چند 
سیستم در بدن از جمله سیستم قلبی، عروقی، گوارشی، ریوی و 
عصبی همراه است البته این عوارض در بالغین هم دیده شده اما 

نادر بوده است.
وی اظهار داشت: این عوارض با آزادشدن سایتوکاین ها می تواند 
گرفتاری فرد با کووید19 را تا چند هفته به همراه داشته باشد که 
پزشکان باید در این زمینه اطلاعات کافی داشته باشند البته این 
عوارض نادر اما مهم است زیرا اگر تشخیص داده نشود، باعث ایجاد 
عوارض جدی در کودکان می شــود بنابراین برخی افراد مبتلا به 
کرونا ممکن است دو تا چند هفته پس از ابتلا به بیماری و بهبودی، 

دچار این سندروم شوند.
دبیر کمیته علمی کشــوری کرونا خاطرنشــان کرد: در بیشتر 
کشورهای دنیا، امیکرون تبدیل به سویه غالب شده و دلتا بسیار 
کمتر مشاهده می شود همچنین در بیشتر کشورها، سیر بستری و 
مرگ و میر، کاهشی بوده و در کشور ما نیز میزان مرگ و میر روزانه 
بیماران کرونا در روند ثابت اســت و انتظار می رود که تا یکی دو 
هفته آینده به سمت نزول میزان بستری و مرگ و میر بر اثر سویه 

امیکرون حرکت کنیم.
انتظار می رود که تا یکــی دو هفته آینده به ســمت نزول میزان 
بستری و مرگ و میر بر اثر ســویه امیکرون حرکت کنیمبه گفته 
جماعتی، توصیه ما به مردم این است که با توجه به در پیش بودن 
روزهای نوروز، همه پروتکل های بهداشتی به ویژه استفاده از ماسک 
و تهویه مناسب هوا را رعایت کرده و از مسافرت های غیرضروری 

پرهیز کنند.
جماعتی ادامه داد: در کشورهای دیگر موج جدید بیماری کرونا 
شکل نگرفته و در بیشتر کشورها سویه غالب، امیکرون است و از 
نظر تعداد مبتلایان، بستری ها و موارد مرگ و میر، سیر کاهشی 

دارد و شاید در آینده به شرایط نسبتا خوبی برسیم.

سرپرست معاونت فرهنگی و آموزشی بنیادشهید 
و امور ایثارگران گفت: موسیقی یکی از مهمترین 
جلوه های هنر است که می تواند به خوبی مفاهیم 
مربوط به ایثار را منتقل کند و بنیاد شهید و امور ایثارگران و به ویژه 

اداره کل امور هنری بنیاد آمادگی حمایت از این آثار را دارد.
به گزارش خبرنگار ایرنا از بنیادشهید، محمدعلی فقیه عصر یکشنبه 
در مراسم اختتامیه نخستین جشنواره ملی موسیقی نوای مهر در 
تالار وحدت  تصریح کرد: وقتی درباره موسیقی در ایران صحبت 
می کنیم، یکی از وجوه آن دور کردن انسان ها از رخوت و ایجاد تحرک 
روحی است. موسیقی ایران موتور محرکه فرهنگ در کشور است و 
در دوران دفاع مقدس نیز شاهد شور و هیجانی بودیم که از همین 
هنر نشأت می گرفت و هنوز هم همان موسیقی ها برای ما خاطره ساز 
هستند.  وی افزود: موسیقی زبان مشترک بین المللی است و نمونه 
آن سمفونی ایثار ساخته استاد مجید انتظامی است که پس از سال ها 
همچنان مورد استقبال قرار می گیرد و بر جذابیت آن افزوده می شود.

برگزیدگان جشنواره موسیقی نوای مهر
در ادامه این جشنواره آرای هیات داوران در بخش های مختلف قرائت 
شد که براساس آن در بخش گروه های کُر هیات داوران این بخش از 
جشنواره )شهلا میلانی، شهروز حقی و نادر مشایخی( پس از بررسی 
و ارزیابی آثار اجرا شده، با اهدای تندیس جشنواره، دیپلم افتخار و 
جایزه نقدی از گروه کر »مهر وطن« به سرپرستی مسعود نکویی 
از استان کرمان به عنوان رتبه اول، گروه کر »پارسه« به سرپرستی 
طیب فقیه  از استان فارس به عنوان رتبه دوم و گروه کر »طنین« 
به سرپرستی احسان صادقیان از خراسان رضوی به عنوان رتبه 
سوم و گروه کر »شقایق« به سرپرستی عباس بهادر از چهارمحال و 
بختیاری به عنوان شایسته تقدیر، تجلیل به عمل آورد. در این قسمت 
هیات داوران با اهدای لوح تقدیر و جایزه نقدی از گروه های موسیقی 
»ارغنون« به سرپرستی امید دانشور از استان مرکزی و »سیلم« به 

سرپرستی سعدی صادقی از استان مازندران تقدیر کرد.
در این بخش و در قسمت تک خوان از علی اصغر قهرمانی تک خوان 
گروه سرود »شهید فرجی«، از تهران به عنوان تک خوان برگزیده 

تجلیل به عمل آورد.

نماینده دادستان در سومین جلسه دادگاه رسیدگی 
به پرونده سرکرده گروهک تروریستی تندر از 
برنامه ریزی متهم برای ترور مسئولان استان گیلان 
تا طراحی انفجار لوله های انتقال نفت در گناوه را مطرح کرد و صوتی از 
متهم در دادگاه پخش شد که در آن وی دستور اقدام با خشونت تمام 
و بمب گذاری ها را می داد. به گزارش روز یکشنبه ایرنا از مرکز رسانه 
قوه قضاییه، سومین جلسه محاکمه جمشید شارمهد از گروهک 
تروریستی تندر در شعبه 15 انقلاب و به ریاست قاضی ابوالقاسم 
صلواتی برگزار شد. در ابتدای جلسه حسنی اعتماد نماینده دادستان 
در جایگاه قرار گرفت و ادامه کیفرخواست را قرائت کرد. حسنی 
اعتماد درباره برنامه ریزی گروهک برای بمب گذاری در مصلای 
رشت اظهار داشت: اعضای این گروهک تروریستی قصد داشتند 
تا در جریان نماز جمعه بمب گذاری را انجام دهند که خوشبختانه 
با دستگیری عناصر گروهک این عملیات انجام نگرفت البته اماکن 
حساس دیگری در شهر رشت هدف عملیات نظامی قرار گرفت. 
نماینده دادستان درباره برنامه ریزی های دیگر گروهک تروریستی 
تندر گفت: برنامه ریزی برای ترور استاندار وقت گیلان از جمله 
اقدامات دیگری است که جمشید شارمهد دستور آن را صادر کرده 
بود. در ادامه جلسه دادگاه تصاویری از این همایش به نمایش درآمد. 
نماینده دادستان درباره برنامه ریزی و طراحی برای انفجار لوله های 
انتقال نفت بندر گناوه گفت: اعضای گروهک تروریستی تندر قصد 
داشتند تا لوله های انتقال نفت بندر گناوه را منفجر کنند و برای انجام 
این کار اطلاعاتی را به دست آوردند. اعضای این گروهک اطلاعات به 
دست آمده را برای شارمهد ارسال کرده بودند اما او انفجار را به زمانی 
دیگر موکول کرد و به اعضای گروه دستور داد برای انجام عملیات های 
دیگر به تهران و شمال بروند. نماینده دادستان درباره برنامه ریزی به 
قصد بمب گذاری در نمایشگاه کتاب تهران توسط اعضای گروهک 
تندر گفت: اعضای این گروهک با هدایت شارمهد قصد داشتند برای 
افزایش تعداد تلفات، بمب گذاری را با مواد سمی سیانور در نمایشگاه 
کتاب تهران انجام دهند اما این عملیات به دلیل آتش سوزی در هتل 
جهان تهران انجام نشد. اعضای این گروهک با هدایت شارمهد قصد 
داشتند برای افزایش تعداد تلفات، بمب گذاری را با مواد سمی سیانور 

در نمایشگاه کتاب تهران انجام دهند

معاون وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه 
کشــور در وضعیت بد مســکن قرار دارد 
گفت: بیــش از یک میلیــون هکتار بافت 
فرســوده میانی، 70 هزار هکتــار بافت 
فرسوده و ۶0 هزار هکتار ناپایدار در کشور 
وجود دارد. به گــزارش خبرنــگار ایرنا، 
محمد آیینــی روز دوشــنبه در همایش 
الزامات، راهکارهای تولید، مانع زدایی و 
پشتیبانی مسکن و ساختمان شهر تهران 

اظهارداشت: ۳۳ هزار هکتار نیز بافت تاریخی در کشور وجود دارد و بررسی ها نشان 
می دهد که 10 میلیون نفر از مردم در مسکن های لرزان زندگی می کنند.

وی با اشاره به آغاز نهضت ملی مسکن در کشــور افزود: با انجام نوسازی هر پلاک 
فرسوده ۶.7 پلاک جدید ایجاد می شود به عنوان مثال، در شهرداری تهران به ازای 
100 هزار پلاک نوسازی شــده ۲.9 پلاک جدید ایجاد می شود و به عبارتی دیگر با 
هر نوسازی هم یک ســقف لرزان نوسازی شــده و هم واحدهای جدیدی در تهران 

ایجاد شده است.
مدیرعامل شرکت بازآفرینی شــهری ایران ادامه داد: اکنون در تهران ۲ میلیون و 
570 واحد فرسوده وجود دارد که با نوســازی این واحدهای مسکونی، پنج میلیون 

واحد جدید به ازای آن تولید می شود.
وی با بیان اینکه نوســازی در بافت فرســوده نیاز به انجام کار فرهنگی دارد افزود: 
سرمایه گذاران برای ورود به این حوزه نیاز به بسته های جامع شهرسازی دارند و در 

حوزه تسهیلات اداری باید حمایت شوند.

مدیرعامــل ســازمان تــدارکات 
پزشــکی جمعیت هــلال احمر از 
تولید بیش از 45 میلیون انواع دارو 
در ســه ماهه آخر ســال جاری در 

شرکت داروسازی سها خبر داد.
بــه گــزارش روز دوشــنبه ایرنا از 
سازمان تدارکات پزشکی جمعیت 
هــلال احمــر، علیرضا عســکری 
اظهارداشــت: شــرکت داروسازی 

ســها به عنوان عضــوی از خانواده بــزرگ جمعیت هلال احمــر جمهوری 
اسلامی ایران، رســالت خویش را تولید و عرضه فرآورده های دارویی انسانی 
با بهره گیری از فناوری روز دنیا دانســته و با فعال نگهداشتن خطوط تولید با 
تلاش و کوشش کارکنان متعهد و متخصص ســعی در رفع نیازهای دارویی 

حوزه سلامت در حد توان دارد.
وی ادامه داد: این مجموعه در سه ماهه آخر ســال جاری با وجود مشکلات 
پیک ششــم بیماری کرونا، حدود بیــش از 45 میلیون انــواع دارو )قرص، 

کپسول، مایعات( را تولید و به بازار عرضه کرده است.
شرکت داروسازی سها با اهداف کوتاه مدت در جهت توسعه محصولات جدید 
در گروه دارویی گوارشی، ارولوژی، ضددرد، آنتی دیابت، ضدانعقاد خوراکی 
و گیاهی گام برداشته و آنالیز فرمولاســیون چند محصول جدید را در واحد 
تحقیق و توسعه انجام داده است که در زمان مناسب در این باره اطلاع رسانی 

لازم انجام خواهد شد.

رییس سازمان حفاظت محیط زیست 
ضمن اشــاره به چالش هــای اجرای 
طرح گردشــگری در منطقه آشوراده 
گفت: گردشگری در آشــوراده مجوز 
دارد اما اجــرای آن مســتلزم رعایت 

دستورالعمل های محیط زیست است.
علی ســلاجقه در گفت و گو با ایســنا 
ضمن تشــریح موضوع گردشگری در 
منطقه آشــوراده گفت: ما در سازمان 

حفاظت محیط زیست خوشحالیم که رییس جمهوری در لحظات اول سفر خود 
به استان گلستان مشکلات محیط زیست را مد نظر قرار دادند و از منطقه بازدید 
کردند. بحث گردشگری در آشــوراده مربوط به دســتور اخیر رییس جمهوری 
نیست و  گردشگری در این منطقه مجوز خود را در فروردین ماه 1400 دریافت 
کرده است. مجوز محیط زیستی این موضوع نیز در سال 1۳97 صادر شده است.

ســلاجقه مشــکل موجود در این منطقه را عدم اجرای صحیح طرح گردشگری 
دانســت و گفت: مجری این پروژه سازمان دهیاری ها و شــهرداری های استان 
گلستان است. این سازمان باید دســتور العمل ها و مواردی که اداره کل ارزیابی 
محیط زیست سازمان حفاظت محیط زیست در قالب مجوز به آن ها ارائه کرده را 
رعایت کند اما تا کنون این اتفاق نیفتاده است و تا زمانی که این موضوع برطرف 
نشود، مشــکل وجود خواهد داشــت همچنین از زمان صدور مجوز نیز سه سال 
می گذرد و باید تمدید شود. مســائل مدنظر محیط زیســت باید رعایت شود تا 

اجازه کار را بدهیم.  

معاون وزیر راه و شهرسازی: ۷۰ هزار هکتار 
بافت فرسوده در کشور وجود دارد

مدیرعامل سازمان تدارکات پزشکی:
داروسازی سها در 3 ماه اخیر بیش از ۴۵ 

میلیون انواع دارو تولید کرد

رییس سازمان حفاظت محیط زیست:

گردشگری در آشوراده مجوز دارد اما اجرای 
آن مستلزم رعایت دستورالعمل هااست

بنیادشهید از آثار موسیقی 
هنرمندان حمایت می کند

در سومین جلسـه دادگاه سـرکرده گروهک تروریستی 
تندر مطرح شـد؛

برنامه ریزی سرکرده تندر برای 
ترور مسئولان استان گیلان و 

عملیات خرابکاری در گناوه

خبر

خبر

خبر

با عنایت به هفته منابع طبیعی و تداوم اقدامات عملی عدلیه در آزادسازی اراضی ملی به نفع عامه 
و مشخصاً ورود قاطعانه قوه قضاییه به آزادسازی حریم روخانه ها و سواحل دریا، محسنی اژه ای بار 
دیگر به موضوع ساخت وسازهای غیرمجاز در محدوده های ممنوع مانند بستر و حریم رودخانه ها 
و معضلات و مشکلاتی که از این ناحیه ایجاد می شود، اشاره کرد و از دولت سیزدهم و شخص رئیس جمهور 
و وزرای کابینه که با روحیه انقلابی و مسئولیت پذیری برای رفع این مشکل و معضل ورود کرده اند، تقدیر 
کرد. رئیس عدلیه بر مسدود کردن همه بسترها و گلوگاه های فساد به ویژه در حوزه اراضی تاکید کرد و بر 

همگرایی و هماهنگی هر سه قوه در تحقق این مهم تصریح داشت.

سنا
: ای

س
عک

کاغذ جامعه
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سیدرضا حسینی همچنین در پاسخ به این که کتاب هایی که او ترجمه کرده بر اساس لیست های پرفروش بوده 
و نگران نیست درباره اش بگویند  سراغ کتاب زرد و دم دستی رفته و ترجمه می کند، گفت: این موضوع بستگی 
به ژانر دارد؛ مثلا ژانر عاشــقانه همه جای دنیا از جمله ایران پرطرفدار است و کسی که ژانر عاشقانه ترجمه 
می کند، دلیل بر این نیست که کار دم دستی ترجمه کرده است. مترجم برای ترجمه همان کتاب عامه پسند کلی زمان 
گذاشته و اصلا درست نیست که انگ بزنیم مترجم رفته و کار ضعیف انجام داده است، ترجمه همان کارهای عاشقانه 
هم سخت است. یا ژانر جنایی پرطرفدار است و چون پرطرفدار است، دلیل نمی شود علیه اش موضع بگیریم و فکر 
کنیم هیچ ارزشی ندارد. خیلی از آثار کلاسیک جنایی هستند، آیا آن ها بی ارزش اند؟ قاعدتا نه. در کارهای عاشقانه  

هم کارهای ارزشمند زیاد داریم که به آثار کلاسیک تبدیل شده اند. حرف درستی نیست.

کاغذ فرهنگ و هنر

خبرخبر

سرپرست خبرگزاری صداوسیما تغییر و ادغام 
بخش های خبری معاونت سیاسی صداوسیما 
را در راستای هم افزایی و به دنبال آن کاهش 
هزینه و اســتفاده بهینه از امکانــات و نیروی 

انسانی عنوان کرد. 
حســن عابدینــی ـ سرپرســت خبرگزاری 
صداوسیما ـ در گفت وگویی با ایسنا درباره ی 
اقدام اخیر سازمان صداوسیما مبنی بر ادغام 
برخــی بخش های خبری معاونت سیاســی، 
توضیح داد: معاونت سیاســی صداوسیما در 
راستای هم افزایی و به دنبال آن کاهش هزینه ها 
و اســتفاده بهینه از امکانات و نیروی انسانی و 
ایجاد زمینه برای یکپارچگــی در حوزه خبر، 
این اقدام را انجام داده اســت. به همین منظور 
در اقدام نخست، خبرنگاران شبکه خبر و رادیو 
و برخی خبرنگارانی کــه در تلویزیون فعالیت 
دارند و همچنین پژوهشگران را در تالار خبر 
ششیشه ای مستقر کرده و به صورت یکپارچه 
مدیریت می کنــد. همزمــان تصویربرداران، 
تدوینگران، گرافیست ها و سایر عوامل خبر هم 

در همین چارچوب ساماندهی شده اند.
سرپرست خبرگزاری صداوسیما سپس درباره ی 
خروجی احتمالی تغییرات بخش های خبری 
روی آنتن، نیز گفــت: در پی تغییرات صورت 
گرفته، از این پس خبر اصلی از شــبکه خبر 
پخش خواهد شد و سایر بخش های خبری، از 
جمله خبر ۲1 قسمت هایی از آن خبر را پخش 
می کنند؛ به عنوان مثال در خبر ۲1 طبعا 45 
دقیقه خبر پخش می شــود، یک گفت وگوی 
ویژه خبری خواهیم داشت و یک ربع باقی مانده 
تا ۲۲ در شبکه یک و خبر توأمان پخش می شود 
و در ادامه اعلام می شود برای پیگیری ادامه خبر 
به شبکه خبر مراجعه شود. در سایر قسمت های 
خبری نیز از جمله خبر 14 هم روال همین گونه 
خواهد بود. به نوعی که 45 دقیقه خبر پخش می 
شود که توأمان در شبکه های یک و خبر خواهد 
بود. سپس گفت وگوی ویژه روز پخش می شود و 
در نهایت یک ربع آن همزمان در دو شبکه پخش 
می شود و در ادامه عنوان می شود برای پیگری 
ادامه خبر و موضوع بحث، مخاطب می تواند به 

شبکه خبر مراجعه کند.

شورای عالی 
آموزش وپرورش کمتر

 قانون بنویسد
وزیر آموزش و پرورش بــا تاکید بر اینکه 
وظایف شــوراهای عالی بایــد از یکدیگر 
تفکیک شود گفت: در شورای عالی آموزش 
و پرورش باید برای ضمانت اجرای قوانین 
مصوب کاری انجام دهیــم و کمتر قانون 
بنویســیم، بســیاری قوانین اضافی باید 

حذف شوند. 
به گزارش ایسنا، یوســف نوری در آیین 
بزرگداشــت یکصدمین ســال تاسیس 
شــورای عالی آموزش و پــرورش که در 
مدرســه تاریخی دارالفنون برگزار شد، با 
بیان اینکه خداوند را شــاکریم که امروز، 
صدمین ســال تاســیس شــورای عالی 
آموزش و پرورش را جشن می گیریم گفت: 
درخواستم این است که بافت این مدرسه 
تاریخی را زنده نگــه دارید، دانش آموزان 
در این مدرسه حضور داشته باشند و حرف 
تربیتــی بزنیم، نه اینکه فقــط به منظور 
برگــزاری گردهمایی ها و مراســم از آن 

استفاده شود. 
وی به کارکردهــا و نهادها در نظام اداری 
کشور اشاره و اظهار کرد: یکی از مهمترین 
اقدامات شورای عالی آموزش و پرورش، 
سندتحول بنیادین اســت. نظام شورایی 
حاکم بر شــوراهای عالــی در نظام های 
حکمرانــی از ارکان مهــم تصمیم گیری 
هستند. با این حال خود این شوراها دچار 

چالش هایی شده اند. 
وزیــر آموزش و پــرورش با بیــان اینکه 
شــوراهای عالی ماهیت تقنینی، نظارتی 
یا هماهنگی و تنظیم گیری دارند گفت: 
ضمانت اجرایی شــورای عالی آموزش و 
پرورش و تداخل عملکردی و تصمیمات 
شــوراهای عالی- به عنوان مثال شورای 
عالی انقــلاب فرهنگی با شــورای عالی 
آموزش و پرورش - از جمله چالش هایی 
است که مورد سوال اســت. باید حدود و 
اختیارات وظایف مشخص باشد. وظایف 

شوراها باید از یکدیگر تفکیک شود.
نــوری افزود: فلســفه وجودی شــورای 
عالی در کشور چیست؟ مثلا استخدام و 
آیین نامه امتحانات در شورای عالی انقلاب 
فرهنگی دیده می شــود یا زبان مشترک 
برای تعریف مدرسه و کلاس درس نداریم، 

البته کتابی در این زمینه تدوین شد. 
وی با بیان اینکه کار ما "آموزش و پرورش 
عمومی" است و کار شورای عالی انقلاب 
فرهنگــی، "فرهنــگ" اســت گفت: در 
کشورما بیش از 80 شورا داریم که رئیس 
جمهور در ۳۲ شورا، رئیس است. یکسری 
ایرادها و چالش ها هست که باید روی آنها 

بحث شود.

علیرضا جاویدنیا با امید به اتفاقات خوب برای رادیو و تلویزیون در سال 
آینده، معتقد است در این دو رسانه باید خیلی به روزتر شویم.

این گوینده و بازیگر درباره اعتبار رادیو میان مخاطبان به ایسنا گفت: مردم 
همچنان با رادیو همراه هستند. این خیلی مهم است. از مرکز سنجش آمار 
بگیرید. رادیو برای فامیل من نیست؛ برای ملت است. ما فقط در رادیو کار 

می کنیم ولی خوشحالم که رادیو هنوز این مقبولیت را میان مردم دارد.
جاویدنیا درباره مشکلات رادیو در سال های اخیر اظهار کرد: مطرح کردن 
مشکلات، کار کسانی است که مشکل را هم می توانند حل کنند. بالاخره 
همه باید با هم همیاری کنیم که مشکلات را با هم رفع کنیم. بله کوتاهی 
داریم، نپختگی هایی وجود دارد ولی چیزی که کار رادیو را مختل کرده 

باشد و رادیو را متوقف کرده باشد را به یاد ندارم.
او درباره فعالیتش در رادیو و تلویزیون گفت: فعلا در تلویزیون فعالیتی 
ندارم. بیشتر در رادیو ایران فعال هستم ولی هیچ فرقی ندارد همه 
شبکه های رادیویی چه صبا باشد چه فرهنگ باشد و چه بقیه، همه 

خانه ما هستند.
این هنرمند درباره تغییرات احتمالی رادیو و تلویزیون با تغییر مدیریت 
سازمان در ماه های اخیر گفت: هر حرکتی و هر مدیریتی که آغاز می شود، 
چند ماه طول می کشد تا برنامه ریزی کنند. ان شاءالله در سال 1401 
ببینیم چه اتفاقاتی میفتد. بالاخره باید اتفاقاتی بیفتد؛ ما باید خیلی به 

روزتر شویم و این اتفاق میفتد.
جاویدنیا در پایان درباره تاثیر کرونا بر فعالیت رادیو عنوان کرد: کرونا بر کار 
رادیو بسیار تاثیر گذاشت. خیلی از کارهای ما را کند کرد. خیلی از بچه ها 
هنوز هم کمتر به رادیو می آیند و یا چند تا چند تا می آیند و این سرعت 

کار را کم می کند.
علیرضا جاویدنیا از هنرمندان قدیمی برنامه نوستالژیک رادیو ـ »صبح 
 ـبوده و در چند سریال تلویزیونی از جمله »کارآگاه علوی«  جمعه با شما« 

نقش آفرینی کرده است.

علیرضا جاویدنیا با تاکید بر به روزتر شدن رادیو

بالاخره باید اتفاقاتی بیفتد
گفت وگوی با سرپرست خبرگزاری 

صداوسیما
برای بخش های خبری 

صداوسیما چه اتفاقی افتاد؟

رییس انجمن منتقدان و نویسندگان سینمای ایران در پی حواشی 
بوجود آمده برای فیلم »لامینور« داریوش مهرجویی و حذف آن از 

اکران نوروزی با وجود داشتن پروانه نمایش متنی را منتشر کرد.
جعفر گودرزی در این متن که در اختیار ایسنا گذاشت، نوشت: 
"آن طور که من متوجه شده و در جریان قرار گرفته ام، مشکل فیلم 

"لامینور" اصلاح و حذف چند پلان و تک خوانی زن فیلم است.
اما مساله اساسی تر اینکه فیلم "لامینور" آخرین ساخته استاد داریوش 
مهرجویی علی رغم داشتن پروانه نمایش باز هم مورد بازبینی برای 
صدور پروانه نمایش مجدد قرار گرفته و به مشکل جدیدی برخورده 

که این اتفاق در نوع خودش جالب و نوبر است.
متاسفانه مشکل اساسی این است که سینمای ما و خصوصا 
مسوولانش از گفتگو و دیالوگ که از ارکان سینماست به شدت دورند 
و حتی راه و رسم گفتگو و دیالوگ را هم نمی دانند و برای همین در هر 
مساله ای سینما را وارد بحران تازه ای می کنند و بعد کاسه چه کنم، 

چه کنم دستشان می گیرند و فقط نظاره گر می شوند.

واکنشی به حواشی فیلم مهرجویی: 
سینما محکمه نیست!

سیدرضا حسینی می گوید: برخی برای این که اثر، 
مترجم یا نویسنده را بکوبند، به آن برچسب زرد بودن 
می زنند تا به این وسیله کتاب را از دور خارج کنند که 
نه می توانند و نه کار درستی است. او همچنین بیان 
می کند: ما مترجمان هم مجبوریم و هم خودمان 
اشتیاق داریم تا کاری که انتخاب می کنیم و چند ماه 

زمان برای ترجمه اش می گذاریم، خوانده شود.
این مترجم در گفت وگو با ایسنا درباره معیارهای 
انتخاب کتاب برای ترجمه که به نظر می رسد به سمت 
کتاب های پرفروش رفته اند، اظهار کرد: من به عنوان 
مترجم خیلی دستم باز نیست که سراغ هر کتابی بروم. 
برای کتابی که انتخاب می کنم باید ناشری هم پیدا 
کنم. در واقع ناشر تعیین می کند سراغ چه جور کتابی 
بروم. ممکن است من کتابی را دوست داشته باشم و 
حتی ترجمه اش هم بکنم اما هیچ  ناشری حاضر نباشد 
روی آن سرمایه گذاری کند، ناشر مبلغ زیادی را بر 
روی کتاب سرمایه گذاری می کند و انتظار  دارد که 
سرمایه اش برگردد، ناشرانی که ما با آن ها کار می کنیم، 
ناشر دولتی نیستند بلکه ناشرانی هستند که خودشان 
سرمایه گذاری می کنند و انتظار دارند سرمایه شان 
برگردد تا بتوانند به کار خود ادامه دهند. یکی از دلایلی 
که می شود گفت مترجمان به تبعیت از ناشران سراغ  

کتاب های پرفروش می روند، این است.
او سپس با تأکید بر این که پرفروش  بودن الزاما به 
معنای بد بودن اثر نیست، گفت: کتاب هایی را که ما 
انتخاب می کنیم، کتاب هایی هستند که با استقبال 
خیلی زیاد مخاطب روبه رو شده اند و زمانی که کتابی 
با استقبال روبه رو می شود، حتما حداقل هایی دارد که 
توانسته توجه عموم  مخاطبان را به خود جلب کند و 
مردم سراغش رفته اند. از نویسندگانی ترجمه می کنیم 
که تا حدودی شناخته شده اند و یا با آن کتاب به دنیا 
معرفی شده اند؛ مثلا کتاب »خاک آمریکا« که من 
ترجمه کرده ام نویسنده اش با این کتاب در کل دنیا 

شناخته شده است.
حسینی خاطرنشان کرد: ما مترجمان هم مجبوریم 
و هم خودمان اشتیاق داریم کاری را که انتخاب کرده 
و چند ماه زمان برای ترجمه اش می گذاریم،  بالاخره 
خوانده و برایش مخاطب پیدا شود نه از نظر اقتصادی 
بلکه جنبه های دیگری هم هست. خود من دوست دارم 
کاری که روی آن وقت می گذارم و ترجمه می کنم،  
خوانده شود و مخاطب داشته باشد، نمی گویم به 
چاپ های بالا برسد  ولی حداقل روی دست ناشر نماند. 
اگر کتاب بماند جدا  از این که ناشر متضرر می شود، 
من هم به عنوان مترجم انگیزه ام را برای ترجمه از 

دست می دهم.
او با اشاره به وضعیت بازار کتاب گفت: وضعیت حادی 
که الان به وجود آمده باعث شده ناشران سراغ کارهایی 
بروند که پرفروش اند و این موضوع باعث رقابت بین 
آن ها می شود، این رقابت موجب می شود کیفیت از بین 
برود. به عینه دیده ام تا کتابی در خارج از کشور بیرون 
می آید و موفق می شود ناشر سه  چهار مترجم را به کار 
می گیرد تا کتاب را در کمترین زمان ممکن ترجمه 
کنند و آن را با کیفیت بد بیرون می دهد. مترجمی که 
مدت طولانی ای برای کتاب وقت بگذارد، زمانی که 
کتابش منتشر شود، بیات می شود و از  نویی و تازگی 
 می افتد. در حین کار ناشر این نگرانی را دارد که ناشر 
دیگری زودتر از او کتاب را منتشر کند و به مترجم فشار 
می آورد و این موضوع باعث می شود مترجم نتواند با 
ذهن باز کار خود را انجام دهد و کیفیت از بین می رود. 
در نهایت هم دو سه ناشر همان کتاب را بیرون می دهند 
و  این موضوع باعث می شود هم انگیزه ناشر از بین برود 
و هم کارهای خوب  کمتر دیده شوند. وزارت ارشاد به 
تنها چیزی که اهمیت نمی دهد، کیفیت کار است. 
برای همین به هر کتابی با هر کیفیت و هر ترجمه ای  
مجوز می دهند و همزمان از یک کتاب شش ترجمه 
بیرون می آید و مخاطب هم سردرگم می شود  که کدام 
ترجمه و ناشر می تواند بهترین باشد. در این میان این 
موضوع هم معضلی شده است و  نمی دانم اصلا راهی 

برای آن وجود دارد یا نه؟

مترجم »خاک آمریکا«، »آخرین چیزی که او به من 
گفت« و »بازگشت« همچنین درباره تأثیر بلندمدت 
رقابت بین ناشران و عجله برای ترجمه، گفت: این 
موضوع در بلندمدت سلیقه مخاطب را تنزل می دهد 
و باعث می شود مخاطب به ترجمه های دم دستی و 
سرسری راضی باشد و دنبال این باشد سراغ اولین 
ترجمه رفته و سریع تر کتاب را بخواند. این موضوع 
منجر می شود به مرور ترجمه خوب روانه بازار نشود 
و مترجمی که خوب ترجمه می کند، چشمش را روی 
خیلی چیزها ببندد و سرعت را ملاک قرار دهد و اگر 

قرار بوده کار عالی ای بیرون دهد، کار متوسطی عرضه 
کند. این به مرور زمان منجر به پایین آمدن کیفیت 
کار مترجمان خوب می شود و سلیقه مخاطب هم در 
کل پایین می آید و این اتفاق بدی برای حوزه ترجمه و 

ادبیات کشور است.
این که  به  سیدرضا حسینی همچنین در پاسخ 

کتاب هایی که او ترجمه کرده بر اساس لیست های 
پرفروش بوده و نگران نیست درباره اش بگویند  سراغ 
کتاب زرد و دم دستی رفته و ترجمه می کند، گفت: 
این موضوع بستگی به ژانر دارد؛ مثلا ژانر عاشقانه همه 
جای دنیا از جمله ایران پرطرفدار است و کسی که ژانر 
عاشقانه ترجمه می کند، دلیل بر این نیست که کار دم 
دستی ترجمه کرده است. مترجم برای ترجمه همان 
کتاب عامه پسند کلی زمان گذاشته و اصلا درست 
نیست که انگ بزنیم مترجم رفته و کار ضعیف انجام 
داده است، ترجمه همان کارهای عاشقانه هم سخت 

است. یا ژانر جنایی پرطرفدار است و چون پرطرفدار 
است، دلیل نمی شود علیه اش موضع بگیریم و فکر 
کنیم هیچ ارزشی ندارد. خیلی از آثار کلاسیک جنایی 
هستند، آیا آن ها بی ارزش اند؟ قاعدتا نه. در کارهای 
عاشقانه  هم کارهای ارزشمند زیاد داریم که به آثار 

کلاسیک تبدیل شده اند. حرف درستی نیست.
این مترجم در ادامه اظهار کرد: خود من کاری را برای 
ترجمه انتخاب می کنم که کشش و قصه داشته باشد 
و زمانی که مخاطب شروع به خواندن کتاب می کند 
بتواند با آن پیش برود، این کم چیزی  نیست و هر 
کتابی نمی تواند خواننده را با خود همراه کند و این 
خیلی هنر می خواهد. ممکن است کسی کاری را اثر 
ادبی بداند که پر از تکنیک و جریان سیال ذهن باشد 
و بقیه را فاقد ارزش ادبی بداند اما من مخالف هستم و 
به نظرم این ها همان قدر ارزشمند هستند. برخی برای 
این که اثر، مترجم یا نویسنده را بکوبند، برچسب زرد 
بودن به آن می زنند تا به این وسیله کتاب را از دور خارج 
کنند که نه می توانند و نه کار درستی است.  کسانی 
که می توانند با کتابی که با تکنیک خاصی نوشته 
شده، ارتباط برقرار کنند شاید پنج درصد هم نباشند، 
آن ها هم کسانی هستند که ادبیات را حرفه ای دنبال 
می کنند و از خم و چم آن سر درمی آورند،  خب 95 
درصد بقیه از این ها جا می مانند، پس درست نیست 
بگوییم این ها راست می گویند و 95 درصد راهی را که 

می روند، اشتباه است.

برچسب زرد زدن برای کوبیدن
سنا

: ای
س

عک

بـا  ران  سـینمادا نجمـن  ا سـخنگوی 
کـه  جدیـدی  قیمت هـای  بـه  اشـاره 
شـده  پیشـنهاد  سـینما  بلیـت  بـرای 
اسـت، ابـراز امیـدواری کـرد کـه رئیـس 
سـازمان سـینمایی بـا توجـه بـه سـابقه 
تهیه کنندگـی خـود در سـینما تدبیـری 
بـرای کمـک بـه سـینماداران و بهبـود 
اوضـاع نسـبت بـه شـرایط سـختی کـه 
در دو سـال گذشـته بـا آن روبـرو بودنـد، 

. یشـد بیند
محمدرضـا صابـری در گفت وگویـی بـا 
ایسـنا دربـاره بحث هایـی کـه چنـد وقت 
گذشـته نسـبت بـه افزایـش قیمـت بلیت 
سـینماها بـه وجـود آمـده اسـت، بیـان 
کـرد: وزارت ارشـاد همیشـه همزمـان 
ره فیلـم فجـر قیمـت بلیـت  بـا جشـنوا
سـینماها را افزایـش مـی داد، امـا در دو 
سـال گذشـته ایـن اتفـاق نیفتـاده اسـت 
و هـر دو جشـنواره سـی ونهم و چهلـم بـا 
همان بهـای بلیت ۳0 هـزار تومانی برگزار 
شـدند. ایـن در حالی اسـت که متاسـفانه 
سـینماها به لحاظ هزینه پرسـنل و انرژی 
بـا افزایش بهـای زیـادی روبـرو بودند. در 
کنـار این ها بـرای امـور مربوط بـه رعایت 
پروتکل هـای بهداشـتی در دوران کرونـا 
هم بـا افزایـش قیمـت بسـیار زیـاد اقلام 
بهداشـتی مواجـه شـدیم در صورتـی کـه 
تنها چیـزی که گـران نشـد همیـن بلیت 

سـینما بـود.
او افـزود: البتـه مـا صرفا بـه دنبـال گران 
کـردن نیسـتیم و آرزو می کنیم شـرایطی 
باشـد که قیمت بلیـت برای همه مناسـب 
باشـد، امـا باید شـرایط هـم طوری باشـد 
کـه بتوانیـم چـراغ سـینما را روشـن نگه 

داریـم.
وی ادامـه داد: ایـن افزایـش هزینه هـای 
تحمیلـی در حالی اتفاق افتـاده که فروش 
سینماها نسـبت به دو سال گذشـته هنوز 
بـه یـک دوم قبـل از کرونـا هـم نرسـیده 
اسـت، یعنـی تعـداد مخاطبـان بهتریـن 
سـینماها در بهترین زمان بـه اندازه نصف 
تماشـاگران روزهـای عـادی در دو سـال 
قبـل هـم نمی رسـد. هزینه هـا و درآمـد 
سـینمادارها اصـلا همخوانـی ندارنـد و 
باید پرسـید کـه صاحبان سـینما بویژه در 
بخـش خصوصـی چقـدر می توانند بـا این 

شـرایط ادامـه دهند؟
صابـری گفـت:  بـرای جـذب مخاطـب 
و اکـران مناسـب فیلم هـا سـه فاکتـور 
اصلـی وجـود دارد؛ صدای خـوب، تصویر 
خـوب و صندلـی خـوب کـه هـر سـه به 

شـدت بـا افزایـش قیمـت روبـرو بودنـد. 
برای مثـال هـر صندلی )سـینما( کورش 
که قبـلا یـک میلیـون تومـان خریداری 
می شـد الان بـه ۳ میلیـون و ۲00 هـزار 
تومـان رسـیده یـا پروژکتـوری را که 80 
میلیـون تومـان می خریدیـم الان بایـد 
بـا 500 میلیـون تومـان بخریـم. ایـن 
پروژکتورهـا لامپ هایـی دارنـد کـه سـه 
سـال قبل سـه میلیـون تومان بـود، الان 
حـدود ۳0 میلیـون تومان شـده اسـت و 
نکتـه مهـم دربـاره این ها طول عمرشـان 
اسـت کـه بعـد از مدتـی بایـد تعویـض 
شـوند کـه اگـر نشـوند همـان مخاطبـی 
کـه پـول بلیـت می دهـد ضـرر می کنـد 
چـون فیلـم بـا کیفیتـی نمی بینـد؛ بـه 
همین دلیـل ما بـرای تامیـن هزینه های 
سـینماداری چاره ای جز افزایـش قیمت 

بلیـت نداریـم.
وی بیـان کـرد:  بر ایـن اسـاس قیمت های 
جدیدی را به سازمان سـینمایی پیشنهاد 
دادیم کـه بـرای اولیـن بـار تمـام صنوف 
تهیه کننـده، پخش کننـده، سـینمادار و 
همینطـور کانـون کارگردانان بـه اتفاق به 
اجماع رسـیدند تا قیمـت بلیت سـینماها 
همزمـان با اکـران نوروزی در سـینماهای 
مـدرن 50 هـزار تومـان، در سـینماهای 
ممتـاز 40 هـزار تومـان و در سـینماهای 
ر تومـان باشـد.  ۳0 هـزا درجـه یـک 
همچنیـن پیشـنهاد دادیم که دو سـانس 
ابتدایـی هـر سـینما در سراسـر کشـور 

نیم بهـا باشـد و بلیـت نیم بهـا در روزهای 
سه شـنبه نیز کمـاکان برقرار اسـت و این 

بـه هیـچ وجـه حـذف نخواهد شـد.
سـخنگوی انجمـن سـینماداران یـادآور 
شـد: در سـال 1400 مخاطـب سـینما 
کمتـر از 7 میلیـون نفـر بـوده در حالـی 
کـه در سـال 97 بیـش از ۳0 میلیـون 
نفـر مخاطـب داشـتیم و ۳00 میلیـارد 
تومـان فروش بـرای سـینما ثبت شـد، اما 
این رقـم امسـال بـه 158 میلیـارد تومان 
رسـیده و شـرایط نگران کننـده ای را برای 
سـینماها به وجود آورده اسـت. امیدواریم 
با فیلم هـای اکران نـوروزی و سـینماهای 
مدرنی کـه در چند وقـت اخیر بـه ناوگان 
سـینمایی کشـور اضافـه شـدند شـاهد 
روزهـای خوبی برای سـینما باشـیم چون 
بـا وجـود همـه ایـن افزایـش هزینه هـا 
کـه در تمـام اقـلام بـه وجـود آمـده هنوز 
می تـوان ادعا کـرد کـه ارزان تریـن تفریح 

در کشـور مـا سینماسـت.
از چهارشـنبه 18 اسـفندماه هفـت فیلـم 
نـه سـینماها می شـوند تـا اکـران  روا
سـال 1401 رسـما آغاز شـود. قرار اسـت 
فیلم هـای »موقعیـت مهـدی« در سـینما 
آزادی، »قدغـن« در پردیـس کـوروش، 
»روز صفر« در سـینما بهمن، »سـگ بند« 
در ایران مـال، »مـرد بازنـده« در پردیس  
ملـت، »گل بـه خـودی« در مگامـال و 
»شـادروان« در سـینما ماندانـا اکـران 

شـوند.

دبیرکل شورای عالی آموزش و پرورش گفت: 
ین شورا سند تحول  ا بزرگترین دستاورد 
بنیادین است. شاید هیچ سندی در کشور به 
این اندازه مورد تاکید مقام معظم رهبری قرار 

نگرفته باشد.
به گزارش خبرنگار گروه علم و آموزش ایرنا، 
محمود امانی طهرانی روز دوشنبه در مراسم 
بزرگداشت یکصدمین سال تاسیس شورای 
عالی آموزش و پرورش افزود: بزرگانی امروز 
درباره شورای عالی آموزش و پرورش صحبت 
نیم گام های موثری  می کنند. امید است بتوا

برای حفظ این میراث گرانقدر برداریم.
ولین  ن ا ینکه معلمان و مدیرا وی با بیان ا
سرمایه های بزرگ کشور هستند، تاکید کرد: 
این افراد با بدنه آموزش و پرورش آشنا هستند 
و دانش کافی در این امر تخصصی را دارند؛ به 
همین دلیل می توان گفت امروز دغدغه این 

افراد فراتر از یادگیری است.
دبیر کل شورای عالی آموزش و پرورش عنوان 
کرد: کارشناسان سرمایه های دوم آموزش و 

پرورش هستند.
لی  د:  نقطه آغاز شورای عا مه دا دا نی ا ما ا
نی بودند که  را آموزش و پرورش مدرسه دا

برای پیشرفت علم در کشور تلاش کردند.
تقان  ا و  ر  استقرا اصالت،  کرد:   تاکید  وی 
ز جمله سرمایه های شورای عالی  مصوبات ا

است و ما در تصویب مصوبات از شتاب زدگی 
به دور هستیم.

مراسم بزرگداشت یکصدمین سال تاسیس 
شورای عالی آموزش و پرورش امروز با حضور 
وزیر آموزش و پرورش در مدرسه دارالفنون 

آغاز شد. 

دبیرکل شورای عالی آموزش و پرورش:

سند تحول بنیادین بزرگترین دستاورد شورای عالی 
آموزش و پرورش است

قیمت بلیت سینما چقدر می شود ؟

گزارش
ایسنا

رنا
: ای

س
عک

سنا
: ای

س
عک

عضـو شـورای عالـی آمـوزش و پـرورش گفـت: کارهـای دقیـق و ظریـف 
آمـوزش و پرورش را نباید به مجلس شـورای اسـلامی واگذار کـرد؛ چرا که 
نقش شـورای عالـی آمـوزش و پـرورش در ایـن میان موثر اسـت. شـورای 

نگهبـان ملزم اسـت مصوبـات مجلـس را بـا شـورای عالی تطبیـق دهد.
به گـزارش خبرنـگار گروه علـم و آمـوزش ایرنـا، غلامعلی حداد عـادل روز 
دوشـنبه در مراسـم بزرگداشـت یکصدمیـن سـال تاسـیس شـورای عالی 
آموزش و پـرورش اظهار داشـت:  دربـاره شـورای عالی آمـوزش و پرورش 
باید گفـت نفس ایـن واقعیت کـه در کشـور شـورایی داریم که 100 سـال 
اسـتمرار داشـته، امر مثبتـی اسـت. تنها شـورایی که سـابقه آن بیشـتر از 
شـورای عالـی آمـوزش و پـرورش باشـد، مجلس شـورای اسـلامی اسـت. 
شـورای عالـی آمـوزش و پـرورش یـک مجلـس قانـون گـذاری تخصصی 

کوچـک بـرای آمـوزش و پرورش اسـت.
رییـس فرهنگسـتان زبـان و ادب فارسـی بـا بیـان اینکـه شـورای عالـی 
آموزش و پرورش در 100 سـال گذشـته، شـورای عالی معارف نام داشـت، 
عنـوان کـرد: شـورای عالـی از گذشـته تـا کنـون کارهـای بسـیاری را در 

راسـتای حل مشـکلات آمـوزش و پـرورش انجـام داده اسـت. 
حداد عـادل یـادآور شـد: با توجـه بـه اهمیـت آمـوزش و پـرورش، انتظار 
می رود هـر طرح برای تصویب در شـورا به یک سـند پژوهشـی و پشـتوانه 

نیـاز داشـته باشـد. بنابرایـن بایـد از شـتاب زدگی 
پرهیـز شـود و با یک ریـل گـذاری کارهـا مبتنی بر 

پژوهـش و تحقیق پیـش رود.
وی اظهـار داشـت: نظـارت بـر اجـرای مصوبـات 
اهمیـت بسـیاری دارد. دسـتگاه های قانـون گـذار 

باید بر ایـن امر توجه داشـته باشـند. پیشـنهاد بنده این اسـت کـه صورت 
جلسـات 100 سـاله شـورا در فضـای مجـازی در دسـترس اهـل تحقیـق 

قـرار گیـرد.
این عضو شـورای عالی آمـوزش و پـرورش ادامه داد: بی شـک بایـد باید بر 

شـیوه مناسـب اجرای قوانین نظارت داشـته باشیم.
حـداد عـادل تصریـح کـرد: مجلـس براسـاس قانـون مـی توانـد در هـر 
موضوعـی قانونگـذاری کنـد، با وجـود ایـن موضـوع، اما برخـی از امـور را 

بایـد بـه اهلـش سـپرد.
وی افزود: مجلس شـورای اسـلامی قانون اختیارات شـورای عالی آموزش 
و پـرورش را وضع کـرد و هم تشـخیص داد که برخـی امور را بایـد به جمع 
متخصص تـری سـپرد. قانون گذاری امری دشـوار اسـت، بارهـا پیش آمده 
بـود کـه چندمـاه بـرای قانونی وقـت صرف کـرده باشـیم، امـا بـا پیدایش 

برخی مسـائل در مسـیر، قانون ترمیم و اصلاح شـده اسـت.

حدادعادل:
کارهای دقیق و ظریف آموزش و پرورش را نباید به مجلس 

واگذار کرد
خبر
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نان توضیحاتی را درباره  وزیر ورزش و جوا
فدراسیون  در  مدیریتی  وضعیت  آخرین 

وزنه برداری ارائه کرد.
به گزارش خبرگزاری تسنیم، حمید سجادی 
ر  اظها درخت کاری  مراسم  حاشیه  در 
داشت: سنت بسیار حسنه ای به مناسب روز 
درخت کاری در 15 اسفند ماه برگزار می شود. 
به همین مناسبت و با زحمات همکاران عزیز 
در مدیریت شرکت توسعه و تجهیز و مجموعه 
ورزشی آزادی برنامه ای با محوریت معاونت 
ورزش های همگانی و فرهنگی وزارت ورزش 
در این روز ارزشمند و هفته مزین به پاسداری 
تع و آبخیزداری  ، مرا و پاسداشت جنگل ها

صورت گرفت.
وی تصریح کرد: البته این تنها برنامه ما نیست 
و بلافاصله برنامه بعدی در محل سایت تیر 
و کمان ادامه خواهد داشت و سایت جدید، 
ین  ران ا ر ورزشکا ه و محل استقرا بگا خوا
رشته را خواهیم داشت. اعتقاد دارم همکارانم 
خوش فکری داشتند و بنایی گذاشتند که از 
امسال درخت هایی را که کاشته می شوند در 
ین  بتدا به نام شهدای ورزشکار بکاریم و ا ا
برنامه در تمام ادارت کل در سراسر کشور نیز 

در حال انجام است.
نان خاطرنشان کرد: یک  وزیر ورزش و جوا
تشکر ویژه از وزارت جهاد و سازندگی باید 
داشته باشم که در سراسر کشور در این برنامه 
ارزشمند شرکت کردند. بخش مهمی از این 
درخت ها به نام شهدای ورزشکار نامگذاری 
و پلاک گذاری شد و بخشی دیگر به نام 
لمپیک و  ا ر لمپیک و پا مدال آوران طلای ا
این کار برای اولین بار صورت گرفت. بخش 
دیگر را نیز به یاد و بزرگداشت درگذشتگان 
مدیران  ویژه  به  و  ورزش  پیشکسوتان  و 
نان کاشته  ارزشمندی وزارت ورزش و جوا

شد.
سجادی افزود: امیدوارم این کار نقطه عطفی 
تفاقات  در مباحث فرهنگ سازی باشد و ا
ارزشمندی در کنار مدال آوری در ورزش 
باشد. به عنوان خادم ورزش و جوانان اعتقاد 
دارم اگر نگاه دقیق داشته باشیم بیشترین 
ز محیط زیست را جامعه ورزش  استفاده ا
دارد. در کوه، کوهنوردی می کنیم و در آب، 
ورزش های آبی را انجام می دهیم و در کنار 
آب، ورزش های ساحلی را داریم و از باد و نور 
و ارتفاعات نیز استفاده می کنیم. ما از تنوع 
طبیعت استفاده می کنیم و هنوز هیچ چیز 
جای خاک را نگرفته است و هنوز هم چمن 
طبیعی جایگاه خود را دارد و چمن مصنوعی 

نتوانسته است جای آن را بگیرد.
ز رشته های ورزشی  د: خیلی ا مه دا دا وی ا

ما مانند دوچرخه سواری و موتورسواری در 
طبیعت و پیاده روی در کویر انجام می شود و 
این نشان می دهد چقدر از محیط طبیعی در 
ورزش قهرمانی و همگانی استفاده می کنیم. 
جامعه ورزش باید مروج این فرهنگ باشد که 
نیم و به طبیعت  لهی را بدا قدر این محبت ا
و محیط زیست احترام بگذاریم و به گونه ای 
استفاده کنیم که به عنوان امانت دار آیندگان 
نیز از این طبیعت به نحو احسن و حتی بهتر 

از حال حاضر استفاده کنند.
وزیر ورزش و جوانان راجع به شروع واگذاری 
ز روز گذشته گفت: روز  سهام سرخابی ها ا
بزرگ و تاریخی را پشت سر گذاشتیم و به 
هد داشت.  مه خوا دا ین مسیر ا مید خدا ا ا
مرحله اول واگذاری با استقبال خیلی خوبی 
همراه بود و حدود ۲00 هزار نفر برای سهام 
ر نفر برای  پرسپولیس و یکصد و هشتاد هزا
سهام باشگاه استقلال ثبت نام انجام دادند. 
تلاش  و  شد  ر  برگزا مستمر  جلسه  چند 
ین مرحله  نه روزی صورت گرفت تا به ا شبا
رسیدیم و ان شاءالله تا پایان شهریور بخش 
ز سهام که حدود 51 درصد است،  مهمی ا

واگذار خواهد شد.
سجادی اظهار داشت: واگذاری به تدریج و 
ز طریق سهام خُرد خواهد بود تا به دست  ا
هموطنان عزیز برسد. تا یک ماه مرحله اول 
ادامه خواهد داشت و اگر سهام به فروش برود 
این مدت کم می شود. تلاش خوبی انجام شد 
و دورخیز ماه های اخیر بسیار ستودنی بود. 

از وزارت اقتصاد، سازمان خصوصی سازی و 
بخش فرابورس تشکر می کنم و تشکر اصلی 
را از دکتر رئیسی ریاست محترم جمهوری 
باید داشته باشم که اگر تلاش، همت و اراده 
و نگاه مثبت ایشان وجود نداشت، این اتفاق 
نمی افتاد. حمایت ایشان باعث شد این حرکت 
اصولی و درست کار خود را آغاز کند و سنگ 
بنای خوبی برای ورزش حرفه ای در کشور 
ه با حمایت  ین دو باشگا رم ا میدوا باشد. ا
مردم، روزگار و سال های خوبی داشته باشند 

و هواداران نیز راضی باشند.
وی درباره باز شدن درهای ورزشگاه آزادی به 

روی مردم گفت: مددی زحمت کشیده است 
و جاده تندرستی دور دریاچه را راه اندازی 
ه  نه فضای خوبی برای رفا کرد. خوشبختا
حال مردم طراحی و ورود رایگان شده است. 
یستگاه ورزش صبحگاهی و  به زودی نیز ا
لگوی  ندازی خواهد شد تا ا ه ا ا شامگاهی ر

استانداردی برای ورزش به یادگار بماند.
نان در مورد اصلاح بند  وزیر ورزش و جوا
یک اساسنامه فدراسیون فوتبال گفت: قرار 

شد ماجدی )سرپرست فدراسیون فوتبال( 
پیگیری کند و گزارش بدهد. بعد از جلسه با 

ایشان نیز اطلاع رسانی خواهم کرد.
ر تیم ملی  ری دیدا سجادی راجع به برگزا
ر بود بازی  مقابل لبنان در مشهد گفت: قرا
ما در جلسه ای که  ر شود، ا در تهران برگزا
در هفته پیش در وزارت ورزش و جوانان با 
ماجدی و در جهت حمایت از تیم ملی برای 
دو بازی با کره جنوبی و لبنان داشتیم، ایشان 
اعلام کرد که برنامه ریزی و مکاتبه انجام شده 
است تا بازی با لبنان به جای تهران در مشهد 
برگزار شود. این کار چندجانبه خوب خواهد 

بود. همه امام رضا )ع( را دوست داریم و حتماً 
زیارت خوبی اتفاق خواهد افتاد و استادیوم 
بسیار ارزشمند، استاندارد و زیبای مشهد نیز 

محل خوبی برای میزبانی خواهد بود.
وی درباره برگزاری دیدار با لبنان با حضور 
ران گفت: فدراسیون پیگیری کند و  دا هوا
ز  ما در خدمت هستیم. اگر تماشاگر بیاید ا
خدای ماست و حال و هوای استادیوم با 
ر متفاوت با استادیوم خالی  تماشاگر بسیا

خواهد بود.
در ادامه احمد مددی مدیر مجموعه ورزشی 
آزادی درباره برنامه های در نظر گرفته شده 
برای این مجموعه عنوان کرد: همانطور که 
ریم  سجادی گفت، ما یک برنامه ویژه دا
که از ۲7 اسفند آغاز می شود و در سال های 
آینده نیز ادامه خواهد داشت. ما یک ورودی 
جدید را برای مردم در نظر گرفته ایم که از 
درب شرقی است و کارهای مربوط به تجهیز 
و نوسازی سیستم های روشنایی، روکش 
.. را آماده می کنیم و مردم از دو  آسفالت و .
مسیر به دریاچه می رسند که آنجا سرویس 
تعبیه  نه و غذاخوری ها  نمازخا بهداشتی، 
شده است تا مردم در ایام عید اوقات خوبی 
را آنجا سپری کنند. امروز، روز مبارکی بود. 
ینجا  ز آقای سجادی که ا ید تشکر کنم ا با
نتخاب کرد. ورزشگاه  را برای درختکاری ا
آزادی میراث ملی و پیشانی ورزش کشور 
ینجا مکانی است که بیشتر  قع ا است. در وا
رند و بیشتر  فدراسیون های مهم حضور دا
ین  ا در  نیز  لمللی  بین ا مهم  دهای  رویدا

مجموعه عظیم برگزار می شوند.

رادوشوویچ: مشکل از »فنایی« است نه »لک«سجادی:به نام شهدای ورزشکار درخت می کاریم
دروازه بان سابق پرســپولیس گفت: هواداران موفقیت های »حامد 
لک« با پرسپولیس را فراموش نکنند چرا که او همان دروازه بانی بود 

که تیم را به فینال آسیا برد.
به گزارش ایرنا، تیم فوتبال پرسپولیس روز یکشنبه در هفته بیست 
و یکم لیگ برتر با نتیجه ۲ بر صفر در حالی برابر نفت آبادان تن به 
شکست داد که »حامد لک« در متن این اشــتباهات قرار داشت. 
او با اشــتباه فاحشی که داشت موجب شــد تا گل اول وارد دروازه 
پرسپولیس شود هر چند عملکرد او روی گل دوم نیز بی تاثیر نبود.

در همین راستا بوژیدار رادوشوویچ دروازه بان اسبق پرسپولیس روز 
دوشنبه در گفت  و گو با ایرنا در رابطه با عملکرد »حامد لک« در این 
دیدار، علت افت او در مسابقات اخیر، شرایط دروازه بانان پرسپولیس 

و ... صحبت هایی انجام داد که در زیر می خوانید.
هنوز پرسپولیس را دنبال می کنید؟

بله من ۶ سال آنجا بودم و طبیعی است بازی های تیمم را دنبال کنم 
و مسابقات این تیم را تماشا می کنم.

صحبتی از شما منتشر شد که داوود فنایی را مقصر این 
افت دانسته اید. 

درست است. زمانی که در پرســپولیس بودم نمی توانستم در مورد 
این مشکلات صحبت کنم. مشــکلات از تمرینات و تاکتیک های 

اشتباه بود.
این موضوع روی عملکرد تو هم تاثیر داشت؟

قطعا. عملکرد من در زمان کالدرون و محسن سیدی مشخص بود و 
پس از آن سطح من هم پایین و پایین تر آمد.

مشکل روحی و روانی هم در عملکرد دروازه بان ها تاثیر 
دارد؟

بله. این وظیفه یک مربی است که صحبت کند و در مورد مشکلات 
بازیکنان را آگاه سازد. از طرفی با صحبت بازیکنان را از نظر روحی 
و روانــی آماده کند اما هیچ حمایتی از ســوی مربــی دروازه بانان 
دریافت نمی کردیم. هیچ جلسه فنی و آنالیزی نداشتیم. من گفتم 
اگر به یوتیوب برویــد و نحوه تمرینات مربیان دیگــر و اروپایی ها 
را ببینید بعد از 10 دقیقه فکر می کنید کــه مربی دروازه بان های 

خوبی هستید.
پس مشکل را از مربی می دانید؟

شــما خودتان ببینید. من، علیرضا بیرانوند، حامد لک عملکردمان 
قبل و بعد از این مربی را قضاوت کنید.

اما خودت زمان حضور در پرسپولیس مربی اختصاصی 
گرفته بودی و با او کار می کــردی که ویدئوهای او را در 

اینستاگرامت هم منتشر کردی. دلیلش همین بود؟
در یک سال آخر حضورم در پرســپولیس مربی بدنسازی و چابکی 
داشتم چرا که خودم از شرایطم راضی نبودم اما مربی دروازه بان های 

ما همیشه از این اتفاق عصبانی بود. دلیلش همین بود.
علت افت دروازه بان را هم همین می دانید؟

پرســپولیس باشــگاه بزرگی اســت و مربی دروازه بانان حرفه ای 
می خواهد نه آماتور.

بعد از بازی حملات زیادی به حامد لک شد
از هواداران می خواهم ۲ سالِ پیش »حامد لک« را به یاد بیاورند. او 
بهترین دروازه بان لیگ قهرمانان بود و تیم را به فینال لیگ قهرمانان 
آسیا برد. سیوهای او را یادتان بیاورید. در دیدار با النصر، السد و ... او 
در بالاترین سطح بود. من یک دروازه بان هستم و شرایط او را درک 

می کنم. مشکل از او نیست.

سـنگربان بارسـلونا تاکیـد کـرد کـه سـخنان 
ژاوی انگیـزه مضاعفـی به تیـم در دیـدار برابر 
الچه داد و باعث شـد تـا آن ها پیـروز این بازی 

حساس شـوند.
به گـزارش ایسـنا و بـه نقـل از المونـدو، بارسـلونا توانسـت 
سـه امتیـاز ارزشـمند و حسـاس را در دیـدار برابـر الچه به 

دسـت آورد.
آبـی اناری هـا در ایـن بـازی کـه در هفتـه بیسـت و هفتـم 
لالیـگا برگزار شـد بـا نتیجـه دو بـر یک بـه پیروزی دسـت 
پیـدا کردند تا بـه رده سـوم جـدول رده بندی صعـود کنند.
ترشـتگن بعد از بـازی گفـت: دروازه مـن زیاد در ایـن بازی 
تهدیـد نشـد. بازی سـختی بود امـا عملکـرد خوبـی از خود 
نشـان دادیـم. بسـیار خوشـحالیم کـه پیـروز ایـن بـازی 
حسـاس شـدیم. بایـد بـا نهایـت تمرکـز بـه میـدان رفت و 

اجـازه نـداد کـه بـه راحتـی دروازه تیـم باز شـود.
او ادامـه داد: ژاوی بین دو نیمه از ما خواسـت کـه با قدرت و 
انگیزه بیش تری وارد میدان شـویم. ما در نیمـه دوم کنترل 
توپ و میـدان را در اختیار داشـتیم و سـه امتیاز حسـاس را 
کسـب کردیم.سـخنان ژاوی در بیـن دو نیمـه بـه بازیکنان 

انگیـزه داد و باعث شـد تا پیـروز این بازی شـویم.
ترشـتگن دربـاره داوری گفت: به نظـرم تصمیمـات داور در 
این بازی درسـت بودند و عملکـرد خوبی از خود نشـان داد.

پورتو با یک گل و ۲ پــاس گل مهدی طارمی 
از سد پاکوش دِفریرا گذشت. به گزارش ایسنا، 
پورتو در هفته بیست و پنجم لیگ برتر پرتغال 
به مصاف پاکــوش دِفریرا رفت که این دیدار با درخشــش 

مهدی طارمی با نتیجه 4 بر ۲ به سود پورتو به پایان رسید.
در این دیدار په په پورتو را در دقیقــه 17 پیش انداخت اما 
در دقیقه ۳1 بازی به تساوی کشیده شد. با این حال هفت 
دقیقه بعد، نفوذ مهدی طارمی و پاس کات بک این بازیکن به 

اوانیلسون، گل دوم پورتو را به همراه داشت.
مهدی طارمی در ادامه بازی با یک ضربه ســر هوشمندانه، 
پاس گل دیگری به اوانیلســون داد تا بازی ۳ بر یک شود و 
بالاخره در دقیقه 59 نوبت به خود طارمی رسید تا پایش به 
گل زنی باز شود. در این صحنه، اوانیلسون برای طارمی توپ 
خوبی فرســتاد تا مهاجم ایرانی پورتو دروازه خالی پاکوش 

دِفریرا را باز کند.
در دقیقه ۶۶ نیکولاس گایتان با همکاری آنتونس گل دوم 
پاکوش دِفریرا را به ثمر رســاندند تا این دو بازیکن مطرح و 
پا به ســن گذاشــته این تیم هم در این بازی خودی نشان 

داده باشند.
با این نتیجه پورتو ۶7 امتیازی شــد و جایگاهش در صدر 
جدول رده بندی پرتغال را تثبیت کرد. پاکوش دِفریرا هم با 

۲7 امتیاز در رده دهم قرار گرفت.

ترشتگن: سخنان ژاوی باعث 
پیروزی تیم شد

برد پرگل پورتو با درخشش 
مهدی طارمی

خبر

خبر

خبر

سجادی راجع به برگزاری دیدار تیم ملی مقابل لبنان در مشهد گفت: قرار بود بازی در تهران برگزار شود، 
اما در جلسه ای که در هفته پیش در وزارت ورزش و جوانان با ماجدی و در جهت حمایت از تیم ملی برای 
دو بازی با کره جنوبی و لبنان داشتیم، ایشان اعلام کرد که برنامه ریزی و مکاتبه انجام شده است تا بازی با 
لبنان به جای تهران در مشهد برگزار شود. این کار چندجانبه خوب خواهد بود. همه امام رضا )ع( را دوست 
داریم و حتماً زیارت خوبی اتفاق خواهد افتاد و استادیوم بسیار ارزشمند، استاندارد و زیبای مشهد نیز 

محل خوبی برای میزبانی خواهد بود.

رنا
: ای

س
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کاغذ ورزش

افقی
روز   - نعیمی  اصغر  از  فیلمی   -  1 
مرج2  همراه  نظمی،  بی   - جشن 
سوم  ضمیر  وی،  غائب،  ضمیر   -
زن   - یازده  و  صد   - مفرد  شخص 
 - فرانس3  آنتول  از  رمانی  اسكندر، 
ناراست - دندان دور ریختنی، دندان 
سخن  دهان  برای  صفتی  ناپایدار، 
 - یهودیان4  چین - چربی - شنبه 
فیلمی از سیروس الوند - وتر کمان، 
ردیف   - تابیده5  ابریشم  احسنت، 

 - ومساوی  برابر   - ردیف  قالیبافی، 
نزاع6  پیکار،  ستیزه،   - نصب كننده 
- علامت مال التجاره، مارك تجاری، 
دسته  سرود   - تهمت  برچسب 
مو   - شرعی  آب  ناشنوا،  جمعی، 
وارونه7 - رشته - قصاص - اكسید 
در  رایج  دین   - سرمه8  طبیعی، 
کشور ژاپن منشعب از ادیان بودایی، 
مذهب ژاپن - جمع جوف به معنای 
درون و میان و شكم - درخشیدن9 
از  مخفف   - موتورسیکلت  مارک   -
او، باغ وحش بیگانه، کشیدنی بازی 

 - نبی  به  منسوب   - دولک  و  الک 
حرف   - تازی10  عزیز  عرب،  مادر 
جانشین  غایب،  ضمیر  پیروزی، 
اتمی  باعدد  شیمیایی  ازعناصر   - او 
سطح،  واحد  مربع،  متر  صد   -  56
- گوشت  اگر  مخفف  فاعلی,  پسوند 
آذری، مترادف آشغال، اسب ترك11 
به  دوار   - پاک کرد   - رستم  جد   -
هم ریخته12 - حلال کردن، در جایی 
سدی  خوزستان،  سد   - آمدن  فرود 
 - ها13  لهجه  از   - جنوب كشور  در 
نادان،  صدای گوسفند - تک تک - 
بی خرد14 - الی آخر  - رمق آخر - 
برگه چاپی، قبض رسید چاپی، قبض 
پول15 - چیز فشرده شده  پرداخت 
و  درخشان  درخشنده،  درخشان،   -

تبلیغاتی  آگهی    - درخشنده 

عمودی
اثری   - میكروسكوپی  موجود   -  1
اندام  پرواز،  عضو   - اوکانر  فلنری  از 
پذیرایی  برای  ظرفی   - پرنده2  پرواز 
تعجب،  حرف   - داناتر3  عالمتر،   -
گلها،  کشور   - گشوده  زنانه،  تعجب 
ملیت » نیلستر وی « - حس وارونه 
کنتور  مخترع   - مختصر4  خوب   -
برق - فیلمی از برادران هیوز5 - زاج 
سیاه - مكانها6 - تواضع - طلا، همراه 
نفی  موسیقی،  ششم  نت   - سیم 
عرب، درون چیزی7 - حرف دوازدهم 
یونانی - دست به یقه شدن - پسوند 
تحریک   - شیر  مایع   - ساز8  صفت 
کردن - یاریگر اجتماعی 9 - پرده در، 
 - زبان گنجشك  درخت   - دشنام گو 

علامت  لاتین،  هنوز   - زنبور10  صدای 
مصدر جعلی - نام سابق زابل، بخش 
شمال غرب شهرستان زاهدان - سیب 
كشاورزی،  وسیله   -  11 مازندرانی 
یكی  درویدن،  ابزار  كن،  درو  گندم 

فراوانی   - ها  عامل  سیستم  انواع  از 
و  است  خشک   - شیپور12  بوق.   -
بسيار جدی، خشك مزاج - پوستین 
- دندان تیز حیوانان13 - شهرت تیم 
میامی در NBA - زیبا - جمع دلیل، 

برهانها14 - خاک سفالگری،  حجتها، 
 - عتیق  عهد  خاک  سرخ،  خاک 
ای  حرفه  غیر   - لاتین  حرف  آخرین 
- مالک15 - رام شده، حیوان دست 
آموز - برادر پدر - زمین آماده كشت

جدول شماره ۱۱۹۱
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خبرخبر

عضو اندیشکده آمایش بنیادین الگوی اسلامی 
ایرانی پیشرفت و استاد دانشگاه اصفهان یادداشتی 
را با عنوان "ایران شناختی در سند الگوی اسلامی 

ایرانی پیشرفت" نوشت.
به گــزارش ایســنا، متــن یادداشــت دکتر 

محمدحسین رامشت بدین شرح است:
صفت ایرانی بودن در سند الگوی اسلامی ایرانی 
پیشــرفت، وجه مشــخصه الگویی است که به 
زودی در دســترس عموم قــرار خواهد گرفت، 
زیرا در اسناد راهبردی دیگر کشورها، ذکری از 
سرزمین شناختی به میان نیامده است. ایرانی بودن 
در الگو، معطوف به نسبت نژادی، قومی یا به مفهوم 
ملی  گرایی نیست؛ بلکه بر منطق فهم و نوع تجربه 
زیسته ساکنان این سرزمین دلالت دارد و هویتی 
شناخت شناسانه دارد؛ بدان معنا که از دیدگاه سند 
الگوی اسلامی ایرانی پیشــرفت، ماهیت اسناد 
راهبردی نمی تواند جهان شمول باشد و تابعی  

است از بافت اجتماعی، فرهنگی و سرزمین آنها.
این مفهوم از ایرانی بودن در مبانی اجتماعی ایران، 
ســابقه ای ندارد و نظریه »نسبیت مقوله های 
ساپیرورف« و نظریه »دستگاه جغرافیایی« از آن 
پشتیبانی معرفتی می کنند. ورف معتقد است 
جامعه ای که دستگاه زبانی و فرهنگی آن با جوامع 
دیگر تفاوت دارد، جهان را به گونه دیگری فهم 
می کند.  نظریه »دستگاه جغرافیایی« بر طرح واره 
های ذهنی ساکنان و از »معناداری زمین« بر فهم 
و منطق شناخت ساکنان آن تأکید می کند و نقش 
عوامل و مؤلفه های جغرافیایی را چیزی فراتر از 
تأثیر محیط بر انسان و تأثر محیط از انسان می داند.

دستگاه جغرافیایی از مجموعه متکثر کسرناپذیر 
مکان مند حکایت دارد؛ برای مثال اگر به جشن ها و 
آیین های مردم ایران دقت کافی شود ، درخواهیم 
یافت که نوروز با آغاز زمان اعتدال بهاری، مهرگان با 
آغاز اعتدال پاییزی، شب یلدا با عطف زمان تاریکی 
و جشن تیرگان درست در منحنی عطف زمان 

روشنایی هم تراز شده است.
اینها همگی نشان از آن دارد که گردش فلکی زمین 
در این عرض جغرافیایی، معنایی را برای ساکنان 
این سرزمین تعریف می کند که متفاوت از معنایی 
است که در مدارهای بالای 40 درجه تعریف شده 
است؛ فلذا ســاکنان این خطه، فهم و درک خود 
از چنین معنایی را با بروز رفتارهای جمعی -که 
ما آن را فرهنگ می نامیم- به صورت جشنواره 

تجلی می دهند.

نقش آفرینی غیرحقوقی آژانس 
انرژی اتمی می تواند مذاکرات را 

با چالش روبرو کند
کارشناس مسائل بین الملل با بیان اینکه 
آژانس بین المللی انرژی اتمی هم می تواند 
نقش کاتالیــزور و هم نقــش بازدارنده در 
یک توافق خوب را داشــته باشــد، گفت: 
نقش آفرینی غیرحقوقی آژانس بین المللی 
انرژی اتمی می تواند مذاکرات را با چالش 

روبرو کند.
حنیف غفــاری در گفت وگو بــا خبرنگار 
سیاست خارجی ایرنا، با اشاره به سفر مدیرکل 
آژانس بین المللی انرژی اتمی به تهران، گفت: 
مذاکرات به مرحله نهایی رسیده است؛ یعنی 
مرحله ای که قرار است در خصوص رسیدن و 
یا عدم رسیدن به توافق، تعیین تکلیف شود. 
در این معادله، آژانس بین المللی انرژی اتمی 
هم می تواند نقش کاتالیزور و هم می تواند 
نقش بازدارنده و یا مانع ایجاد و انعقاد یک 

توافق خوب را داشته باشد.
وی اضافه کرد: بنابراین سفر گروسی مدیرکل 
آژانس بین المللی انرژی اتمــی به ایران از 
اهمیت ویژه ای برخوردار بــود و در نهایت 
هم جمهوری اسلامی ایران و آژانس به یک 
زمان بندی مشترکی بابت بحث ارسال اسناد 
تا پایان اسفندماه و همچنین بحث بررسی 
و پاســخ دهی آژانس تا خرداد ماه، دست 

پیدا کردند.
این کارشناس مسائل بین الملل با بیان اینکه 
اگر مطالعات اعایی آژانس علیه ایران، حل 
و فصل نشــود، در آن صورت عملا توافق 
نمی تواند جنبه عملیاتی بــه خود بگیرد، 
اضافه کرد: به دلیل اینکه در آن زمان آژانس 
بین المللی انرژی اتمــی می تواند به بهانه 
ادعاها که اکثراً هم جنبــه حقوقی ندارند، 
فعالیت های هســته ای جمهوری اسلامی 
ایران را تحت تأثیر قــرار بدهد. در آن زمان 
است که تضمین های فنی که در زمان برجام 
در سال ۲015 از آژانس گرفتیم، عملاً بی اثر 

می شود.
غفاری تأکید کرد: پس تا زمانی که توافق 
احتمالی صورت گرفته وارد فــاز اجرایی 
می شود، آژانس هم باید پاســخ خود را در 
مورد موارد ادعایی به صورت صریح و روشن، 

خطاب به شورای حکام بیان کند.
وی افزود: مســئله دیگر این است که ما در 
مذاکرات یک بحث حل مسئله و یک بحث 
تثبیت مســئله را داریم و ما باید در تفسیر 
روند مذاکرات، این دو را از هم تفکیک کنیم. 
بسیاری از مسائل الان حل شده هستند؛ مثلًا 
ما در حوزه های راستی آزمایی و تضمین فنی، 

شاهد حل نسبی موضوع هستیم

سفیر جمهوری اسلامی ایران در بیروت در 
گفت وگویی به مسائل مختلفی از جمله روابط 
ایران و لبنان و مذاکرات اخیر تهران و ریاض 
پرداخت. به گزارش ایسنا، گفت وگوی  تفصیلی 
محمدجلال فیروزنیا، سفیر جمهوری اسلامی 

ایران در لبنان با شبکه العالم به شرح زیر است:
العالم: ایران چه دیپلماسی برای ارتباط 
با دولت و مردم لبنان درپیش گرفته 

است؟
فیروزنیا: روابط ما با لبنان، چه در سطح رسمی 
و چه مردمی و چه در رابطه با مقاومت در این 
کشور، خاص و منحصر به فرد است و در همه 
سطوح پیشرفت هایی داشتیم. ایران از مردم 
لبنان در بسیاری از زمینه ها حمایت می کند، 
درخصوص مقاومت هم حمایت های ایران 
ادامه دارد و قطعا این حمایت ها در آینده 
افزایش می یابد، در رابطه با دیپلماسی رسمی 
با دولت لبنان نیز در ماه های گذشته، روابط 
و دیدارهایی میان مسئولان دو کشور صورت 
گرفته است. وزیر خارجه ایران به لبنان سفر 
کرد تا بر آمادگی ایران بر حمایت از دولت لبنان 
و همکاری با آن در همه زمینه ها تاکید کند، 
ایران از بوحبیب برای سفر به ایران دعوت کرده 
است. همچنین وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی 
ایران همزمان با دهه فجر به لبنان سفر کرد 
و این سفر با استقبال گسترده مردم لبنان 
مواجه شد. ما از وزیر فرهنگ لبنان برای سفر 
به ایران و شرکت در مراسم افتتاح نمایشگاه 
بین المللی کتاب دعوت کردیم.  ایران در همه 
زمینه ها با دولت لبنان و وزرای لبنانی در ارتباط 
است، من با حمیه وزیر کار لبنان دیدار کردم 

و درباره زمینه های همکاری میان دوکشور 
درچارچوب ماموریت های وزارت کار بحث و 
گفت وگو کردیم. ما از وزیر کار لبنان برای سفر 
به ایران به منظور پی گیری مباحث مطرح شده 

دعوت کردیم.
العالم: ماهیت طرح ها و درخواست هایی که 
ایران برای کمک به ویژه در این زمینه و در 

سطح وزارت کار ارائه کرده، چیست؟ 
فیروزنیا: به طور اصولی، ما آماده حمایت و 
همکاری در هر مرحله ای هستیم و ممکن است 

با مراحل دیگر متفاوت باشد.
العالم:  آیا درخواست های مشخصی 

وجود ندارد؟
فیروزنیا: طرح هایی در زمینه های زیرساختی 
به وزارت کار لبنان ارائه شد، ما در ایران می 
توانیم که این طرح ها را در لبنان تحقق 
ببخشیم ما تجربه های بسیاری حتی در خارج 
از کشور داریم و اکنون این طرح ها در دست 

بررسی است و ما آن را پیگیری می کنیم.

العالم: در رابطه با درخواست از ایران برای 
کمک، تجارب گذشته امیدوارکننده نبوده 
است،  طرح های بسیاری ارائه شده ولی از 

سوی دولت لبنان پاسخ مثبتی دریافت 
نشده آیا ممکن است در این مرحله شرایط 

تفاوت کرده باشد؟ 
فیروزنیا: همچنان هیچ تغییری در موضع 
رسمی لبنان ایجاد نشده و همچنان محافظه 

کاری ها و نگرانی هایی وجود دارد.
العالم: نگرانی ها و موانع چیست؟ 

فیروزنیا: آن ها از تحریم های آمریکا می ترسند 
و حتی در اظهارنظرهای رسمی این مساله را 
عنوان می کنند، ولی ما علیرغم تحریم ها و 
دخالت ها و فشارهای آمریکا این راه را دنبال 
می کنیم، به اعتقاد من، می توانیم با دولت 
لبنان به پیشرفت هایی برسیم و در محافل 
رسمی این امید هست که بعد از دستیابی به 
توافق در مذاکرات وین و لغو تحریم ها، راه به 
روی این طرح ها باز خواهد شد و همکاری ها 

افزایش می یابد.

لملل می گوید:  یک کارشناس مسائل بین ا
جنگ پیش آمده بین روسیه و اوکراین جنگ 
بر سر سرنوشت اوکراین نیست، بلکه جنگ 

جهانی انرژی است.
یسنا در  لفتح، در گفت وگو با ا بوا میرعلی ا ا
رتباط با منافع احتمالی آمریکا از جنگ  ا
اوکراین و روسیه در صورت شکست مسکو، 
گفت: آمریکا می تواند منافع بسیار بزرگی را 
در شکست روسیه در این جنگ به دست آورد 
چرا که جنگ کنونی جنگ بر سر سرنوشت 
اوکراین نیست، بلکه جنگ جهانی انرژی است.

وی با بیان اینکه آمریکا در چند سال اخیر به 
جرگه کشورهای صادرکننده انرژی پیوسته، 
افزود: در همین چارچوب آمریکا طی سال های 
اخیر تلاش کرده که رقیبان خود در حوزه 
تولید انرژی را به نوعی از میدان خارج کند. 
مثلا می بینیم در مورد ونزوئلا با اعمال تحریم 
قتصادی و همچنین  های گسترده، جنگ ا
درگیر کردن این کشور به مسائل داخلی باعث 
شده که میزان تولید ونزوئلا در حوزه انرژی به 
شدت کاهش پیدا کند یا لیبی یکی دیگر از 
صادرکنندگان انرژی دچار جنگ داخلی است. 
ایران نیز به خاطر تحریم ها علیرغم اینکه به 
تعهداتش در برجام عمل کرده امکان صادرات 
انرژی خود را به طور کامل ندارد و اکنون تنها 
کشور رقیب امریکا در این زمینه روسیه است.

این کارشناس مسائل بین الملل  با بیان اینکه 
در حال حاضر 40 درصد از انرژی اروپا توسط 
روسیه تأمین می شود، گفت: آمریکا در صورت 
پیروزی در این جنگ می تواند بخشی از سهم 
تأمین انرژی اروپا را به دست بگیرد و از طریق 
ال ان جی اقدام به صادرات انرژی به اروپا بکند 
و این پیروزی دستاورد بسیار بزرگی برای 
واشنگتن است. واشنگتن از این طریق هم می 

تواند هم تولیدکنندگان انرژی را تحت کنترل 
خود داشته باشد، هم مصرف کنندگان را و 
هم اینکه به نوعی بازار انرژی را در چارچوب 

خواسته های خود کنترل کند.
ز  ا یکی  ینکه  ا بیان  با  همچنین  لفتح  بوا ا
دستاوردهای احتمالی آمریکا در این جنگ 
می تواند مباحث امنیتی باشد، افزود: از نظر 
آمریکا، روسیه یک کشور بالقوه و یا بالفعل 
یاغی است که باید تضعیف شود. مثل اقدامی 
در  گرفت.  صورت  شوروی  مورد  در  که 
آمریکایی ها این تمایل وجود دارد که روسیه 
نیز مانند شوروی با توجه به وسعت جغرافیایی 
که از آن برخوردار است به سمت فروپاشی 
و کوچکتر شدن حرکت کند و از دل روسیه 
کشورهای کوچکی بیرون بیاید که با یکدیگر 
رقابت می کنند و به آمریکا نزدیک هستند و 
این زمینه فراهم است که ناتو به سمت شرق 

نیز گسترش پیدا کند.
وی تصریح کرد: در صورت شکست روسیه 

در جنگ اخیر، برنده اصلی این جنگ آمریکا 
خواهد بود مگر اینکه شرایط به نحوی پیش 
برود که امنیت جهانی به خطر بیفتد. مثلا 
اینکه روسیه اقدام به وارد کردن خسارت به 
نیروگاه اتمی اوکراین کند که در آن صورت 
میلیون ها نفر از این اتفاق ضرر خواهند دید، 
دچار مشکل می شوند و در آن صورت دیگر 

این جنگ برنده ای نخواهد داشت.
ابوالفتح با بیان اینکه از هم اکنون نمی توانیم 
بگوییم که بازنده این جنگ روسیه است، گفت: 
افرادی مانند صدام و میلوشویچ نیز علیرغم 
اینکه به دیگر کشورها حمله کردند با تحریم 
سرنگون نشدند. مثلا صدام به کویت حمله 
کرد و تحریم ها مانع ادامه عملیاتش نشد بلکه 
عملیات نظامی باعث خروج صدام از کویت شد. 
بنابراین باید توجه داشت که اخراج روسیه از 
اوکراین با اقدام نظامی کلاسیک جواب نمی 
دهد و از طرف دیگر امکان اینکه پوتین با کار 

نظامی سرنگون شود نیز امر بعیدی است.

یک کارشناس مسائل بین الملل مطرح کرد:

جنگ اوکراین، جنگ جهانی انرژی است
سفیر ایران در لبنان:

روابط ایران و عربستان 
به نفع دو کشور و منطقه است

دادستان تهران گفت: با توجه به گزارش های شهرداری مبنی بر جمع آوری 
و حمل غیرمجاز پسماند در سطح پایتخت، طرح جمع آوری، پاکسازی و 
دستور توقیف خودروهای بازیافت غیر مجاز در مناطق مختلف شهر تهران 
با پیگیری دادسرا و همکاری نیروی انتظامی در دستور کار قرار گرفته 
است.  به گزارش خبرگزاری ایسنا به نقل از میزان، علی صالحی بیان کرد: 
با توجه به افزایش فعالیت عوامل غیرمجاز جمع آوری پسماند که علاوه بر 
ایجاد اخلال در مدیریت پسماند، موجب شکل گیری انبارهای غیر اصولی 
و تهدید سلامت شهروندان در برخی از مناطق تهران شده اند؛ دادستانی 
تهران دستور برخورد با عوامل و توقیف خودروهای بازیافت غیر مجاز را 

صادر کرده است.
دادستان تهران تصریح کرد: این طرح در راستای حفظ حقوق عامه و 
مقابله با مخاطرات بهداشتی ناشی از فعالیت بازیافت غیرمجاز و تردد 
خودروهای پسماند در سطح شهر، اجرا می شود و طی آن با تمامی عواملی 
که خارج از چارچوب قانون و به صورت غیرمجاز اقدام به جمع آوری و 
بازیافت پسماند می کنند برخورد قانونی صورت می گیرد و خودروهای 

آن ها توقیف می شود.
وی با بیان این که »تخلیه، نگهداری، جمع آوری، دفع پسماند و زباله های 
شهری در سطح شهر تهران از وظایف شهرداری تهران می باشد و این 
نهاد طبق قانون موظف به جلوگیری از اقدامات خلاف قانون در این 
حوزه است«، اظهار کرد: بر اساس گزارش های دریافتی از شهرداری ها در 
خصوص فعالیت عوامل غیر مجاز جمع آوری و بازیافت پسماند، به نیروی 
انتظامی تکلیف شده است جهت حفظ نظم در محل حاضر و ترتیبی اتخاذ 
شود تا مأموران شهرداری بتوانند به وظایف قانونی خویش در این باره عمل 
کنند و در صورت مشاهده خودروهای حامل پسماند غیرمجاز نسبت به 

توقیف آن ها اقدام شود.
به گفته دادستان تهران در نتیجه اجرای این طرح تاکنون 79 خودرو 
با 77 هزار و ۶۶5 کیلوگرم بار غیرمجاز پسماند در سطح تهران توقیف 

شده است.

 ۷۹ خودروی بازیافت غیرمجاز پسماند 
توقیف شد

ایران شناختی در سند الگوی 
اسلامی  ایرانی پیشرفت

رنا
: ای

س
عک

رنا
: ای

س
عک

نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی از هیات رییسه خواست 
برای جلوگیری از ایجاد شبه، فهرست جداول لایحه بودجه 1401 در 

اختیار نمایندگان قرار بگیرد.
به گزارش خبرنگار پارلمانی ایرنا، » الیاس نادران« در نشست علنی روز 
دوشنبه )1۶ اسفندماه( مجلس شورای اسلامی و در جریان بررسی بخش 
هزینه ای لایحه بودجه 1401، نمایندگان در تذکری شفاهی گفت: بررسی 
بخش درآمدی بودجه در مجلس به اتمام رسیده اما هنوز جداول درآمدی 
در اختیار نمایندگان قرار نگرفته که سبب شده نمایندگان تاثیر مصوبات 

مجلس را بر روی جداول درآمدی نبینند.
نماینده مردم تهران در مجلس افزود: بررسی بخش هزینه ای لایحه بودجه 
هم در حال اتمام است و هنوز این جداول به دست نمایندگان نرسیده است.

نادران: هیات رییسه جداول بودجه 
را منتشر کند

مذاکرات وین در روزهای اخیر با انجام دیدارهایی فشرده 
و مفصل میان تیم مذاکره کننده کشورمان و قدرت های 
جهانی پیگیری شده است، دیدارها و جلساتی که به 
پیشرفت های خوبی در موضوعات حائز اهمیت منجر 
شده و البته همچنان موضوعاتی باقی مانده است که نیاز 

به تصمیم گیری دارد.
به گزارش خبرنگار سیاست خارجی ایرنا، خبرهایی که در 
مورد مذاکرات وین در رسانه های دنیا منتشر می شود، از 
خوشبینی و احتیاط حکایت می کند، رسانه ها از احتمال 
بالای دستیابی به توافق سخن می گویند اما دیپلمات ها 
همچنان مواضع محتاطانه تری دارند. سعید خطیب زاده، 
سخنگوی وزارت امور خارجه در توییتی در مورد روند 
مذاکرات وین نوشت: اخبار خوب زودرس جایگزین توافق 
خوب نمی شود. هیچ کس نمی تواند بگوید که توافق انجام 
شده است، تا زمانی که همه مسائل مهم باقی مانده حل 
و فصل شود. تلاش مضاعفی لازم است. اکنون همه بر 

گام های کلیدی نهایی متمرکز شده اند.
برخی از رسانه های غربی در روزهای اخیر ادعا کردند 
که مذاکرات به توافق منتهی شده است، در حالی که به 
گفته دیپلمات های کشورمان هنوز موضوعات مهم باقی 
مانده است که حل آن نیازمند تصمیم گیری طرف های 
مقابل به ویژه آمریکاست و تا زمانی که در مورد این دو 
اختلاف تصمیم گیری نشود، نمی توان از دستیابی به 

توافق سخن گفت.
فشارهای رژیم صهیونیستی بر آژانس 

بین المللی انرژی اتمی
در روزهای گذشته رسانه ها موارد اختلافی باقی مانده را 
خواسته های جمهوری اسلامی ایران در خصوص سه 
موضوع؛ »لغو تمامی تحریم ها«، »ارائه تضمین معتبر 
از سوی آمریکا« و »بسته شدن پرونده ایران در آژانس 
بین المللی انرژی اتمی« عنوان کردند.  سخنگوی وزارت 
خارجه جمهوری اسلامی نیز 9 بهمن گفت، درباره سه 
موضوع اصلی »رفع تحریم ها، تضمین ها و برخی ادعاهای 
مرتبط با برنامه هسته ای ایران«، آمریکا و اروپا هنوز 
تصمیم نگرفته اند. خواسته هایی که براساس بدعهدی 
کشورهای غربی خصوصا آمریکا شکل گرفته و تحقق 

آنها لازمه رسیدن به توافقی خوب است.
اما موضوع پرونده های هسته ای ایران در آژانس بین المللی 
انرژی اتمی از بقیه پررنگتر شده است. پرونده هایی که 
از ابتدا براساس ادعاهای غیرواقع رژیم صهیونیستی 

شکل گرفت.  رژیم اشغالگر قدس که در بر هم زدن روند 
مذاکرات وین ناکام ماند، اکنون در تلاش است تا با اعمال 
فشار بر آژانس بین المللی انرژی اتمی در حل و فصل 

موضوعات پادمانی ایران مانع ایجاد کند.  
رافائل گروسی، مدیر کل آژانس بین المللی انرژی اتمی 
شامگاه چهارشنبه 11 بهمن  گفت، پرونده های باقی مانده 
ایران در آژانس همچنان باز است و تنها در صورتی 
حل و فصل می شود که جمهوری اسلامی همکاری 
و شفاف سازی کند. البته گروسی با تاکید بر خواسته 
همیشگی ایران مبنی بر سیاسی نکردن مسائل فنی 
آژانس افزود: این پرونده ها هرگز به دلیل مسائل سیاسی 
بسته نخواهند شد و باید فارغ از مذاکرات وین برای احیای 

برجام حل شوند.
 روز 1۳ اسفند چند ساعت مانده به سفر حساس مدیرکل 
آژانس بین المللی انرژی اتمی به تهران، نخست وزیر رژیم 
صهیونیستی در تماس تلفنی با رافائل گروسی، خواهان 
بی طرفی آژانس در پرونده های ایران شد و ادعا کرد که 
فعالیت های هسته ای ایران مشکوک است. نفتالی بنت 
در راستای تحت فشار قراردادن آژانس به گروسی گفت 
که نباید درخواست  ایران را برای بستن پرونده های باز 

ایران در آژانس بپذیرد.
رافائل گروسی در تهران با محمد اسلامی، رئیس سازمان 
انرژی اتمی کشورمان دیدار کرد و در نشست خبری 
مشترک گفت که چند موضوع خاص هنوز باقی مانده 
است که باید شفاف سازی کنیم، گروسی افزود: این امر از 
چند جهت مهم است که من به دو جهت اشاره می کنم؛ 
اول اینکه همزمان با این دیدار، مذاکرات وین در جریان 
است و با توجه به اینکه این روند موازی مذاکرات است، با 
توجه به اینکه مذاکرات ما موازی آن است این دو روند به 
هم متصل و وابسته است و در صورتی که ایران و آژانس 
درباره این مسایل پادمانی تفاهم نداشته باشند تصور اینکه 
یک توافق جامع مثل برجام محقق شود وجود ندارد. نکته 
دوم که امیدوارم رو به جلو باشد این است که انرژی هسته 
ای قابلیت فراوان دارد و برای توسعه کشورها مهم است. 
با در نظر گرفتن همه موضوعات از جمله گرمایش زمین، 
رکود اقتصادی ناشی از کرونا به این نتیجه خواهیم رسید 
که تولید انرژی متناسب با محیط زیست از جمله انرژی 

هسته ای بسیار مهم است.
وی تاکید کرد: برای حرکت به سمت آینده و پیشبرد 
همکاری ها معتقد هستم که بیشتر از گذشته باید به آینده 

نگاه کنیم تا ایران بتواند از انرژی هسته ای استفاده کند.
گروسی در پاسخ به سوال مبنی براینکه اسناد جاسوسی 
که توسط جاسوسی های رژیم صهیونیستی در اختیار 
آژانس قرار گرفته است، تا چه زمانی آژانس قرار است به 
این اسناد استناد کند، گفت: دستور کار ما توسط هیچ 
کشوری رهبری نمی شود و کار ما تحت کنترل هیچ 
کشوری نیست و آنچه که مهم است حفظ استقلال 
آژانس است. مدیرکل آژانس بین المللی در جریان سفر 
به تهران با حسین امیر عبداللهیان، وزیر امور خارجه نیز 

دیدار و گفت وگو کرد.
پس از سفر گروسی به تهران،  سازمان و آژانس با هدف 
حل و فصل موضوعات توافق کردند در ادامه همکاری 
خود همان طوری که در بیانیه مشترک مورخ 5 شهریور 
1۳99 )۲۶ اوت ۲0۲0(بیان شده است، همکاری ها 
و گفت وگوهای بین خود را سرعت بخشیده و تقویت 
کنند. در این زمینه سازمان و آژانس در خصوص موارد 

زیر توافق کردند:
1- سازمان حداکثر تا ۲9 اسفند 1400) ۲0مارس ۲0۲۲ 
( توضیحات کتبی مرتبط با آن دسته از سوالات مطرح 
شده توسط آژانس در خصوص موضوعات مربوط به سه 
مکان که ایران به آنها نپرداخته است را به همراه اسناد 

پشتیبان مربوطه به آژانس ارائه خواهد کرد.

۲- ظرف دو هفته پس از دریافت توضیحات کتبیِ سازمان 
و اسناد پشتیبان مرتبط با آن، آژانس این اطلاعات را مرور 
کرده و هر سووالی در مورد این اطلاعات دریافت شده را به 

سازمان ارائه می کند.
۳- ظرف یک هفته پس از ارائه اطلاعات به سازمان توسط 
آژانس در خصوص هر سووال دیگر در مورد این اطلاعات، 
آژانس و سازمان برای بررسی سوالات در تهران تشکیل 
جلسه خواهند داد. برای هر مکان جلسات جداگانه ای 

برگزار خواهد شد.
4- مدیر کل در نظر دارد با انجام فعالیت های مندرج در 
بندهای 1 تا ۳ بالا و به دنبال ارزیابی مربوطه توسط آژانس، 
نتیجه گیری خود را پیش از برگزاری شورای حکام در 

خرداد 1401)ژوئن ۲0۲۲ (گزارش کند.
گفتنی است که علاوه بر تماس نخست وزیر رژیم 
صهیونیستی با مدیرکل آژانس، هیات اعزامی این رژیم به 
وین نیز دیدارهایی با مقام های آژانس کردند تا این نهاد را 
برای عدم همکاری با ایران تحت فشار سیاسی قرار دهند.

در حالی که طی سال های گذشته همواره تعامل خوبی 
میان جمهوری اسلامی ایران و آژانس بین المللی انرژی 
اتمی وجود داشته، این روابط در روزهای اخیر تقویت 
شده است و سفر رافائل گروسی به تهران می تواند با نتایج 

مثبتی همراه باشد.

چالش های روزهای واپسین مذاکرات 
وین و پروپاگاندای رسانه ای

سنا
: ای

س
عک

شرکت های بیمه مکلف شدند تا مبلغی از درآمد حق 
بیمه شــخص ثالث دریافتی را جهت کاهش حوادث 
رانندگی مطابق برنامه عملیاتــی آیین نامه مدیریت 

حمل و نقل هزینه کنند.
به گزارش خبرنــگار پارلمانی ایرنــا، نمایندگان در 
نشست علنی روز )دوشنبه 1۶ اســفند ماه( مجلس 
شورای اسلامی در جریان بررســی بخش هزینه ای 
لایحه بودجه سال 1401 کل کشور با بندهای )الف( 
و )ب( تبصره 10 مــاده واحده این لایحــه موافقت 

کردند.
براساس بند )الف( تبصره ۱۰ ماده واحده 

لایحه بودجه ۱۴۰۱ کل کشور؛
الف- شــرکت های بیمــه ای مکلفند مبلــغ 5 هزار 
میلیارد  ریال از اصل حق بیمه شخص ثالث دریافتی 
را طی جدولی که براســاس فروش بیمــه )پرتفوی( 
 هر یک از شــرکتها تعیین و به  تصویب شــورای عالی 
بیمه می رســد به صــورت ماهانه به حســاب درآمد 
عمومــی ردیــف 1۶0111 جدول شــماره )5( این 
قانون نزد خزانه داری کل کشــور واریز کنند. وجوه 
واریزی شــرکتهای بیمه موضوع این بنــد به عنوان 
هزینه های قابل قبول مالیاتی محســوب می شــود. 
منابع حاصله در اختیار ســازمان راهــداری و حمل 
و نقــل جاده ای کشــور، نیروی انتظامــی جمهوری 

اسلامی ایران، ســازمان اورژانس کشــور، جمعیت 
هلال احمر جمهوری اسلامی ایران و سازمان صدا و 
سیمای جمهوری اســلامی ایران قرار می گیرد تا در 
ردیفهای مربوط به این دســتگاهها در جدول شماره 
)7( این قانــون در امور منجر بــه کاهش تصادفات و 
مرگ و میر و ســاخت برنامه های فرهنگ ســازی و 
آگاهی بخشــی در جهت کاهش حــوادث رانندگی 
مطابق برنامــه عملیاتی آیین نامــه مدیریت حمل و 

نقل و سوانح رانندگی هزینه شود.
ســازمان برنامــه و بودجه کشــور و بیمــه مرکزی 
جمهوری اســلامی ایران موظف به نظارت بر اجرای 
این بند است. دســتگاههای موضوع این بند موظفند 

گزارش عملکرد خود را در قالــب برنامه عملیاتی هر 
ســه ماه یک بار به بیمه مرکزی جمهوری اســلامی 
ایران و سازمان برنامه و بودجه کشور ارسال نمایند.
تخصیص اعتبار ســه ماهه به دســتگاههای اجرائی 
فوق الذکر توســط ســازمان برنامه و بودجه کشــور  
براساس عملکرد صورت می پذیرد. مبلغ ۲50 میلیارد 
ریــال از منابع این بند به ســازمان پزشــک قانونی 

اختصاص  می یابد.
براساس بند )ب( تبصره ۱۰ ماده واحده 

لایحه بودجه ۱۴۰۱ کل کشور؛
ب- در مــورد آرای حــل اختــلاف مراجــع بیــن 

دســتگاههای اجرائی که در اجرای اصــول یکصد و 
ســی و چهارم)1۳4( و یکصد و ســی و نهم )1۳9( 
قانون اساسی و یا در اجرای قوانین و مقررات مربوط 
صادر شده است، چنانچه به هر دلیل دستگاه اجرائی 
ذی ربــط از اجــرای تصمیــم مراجع حــل اختلاف 
خودداری کند، سازمان برنامه و بودجه کشور مطابق 
رأی مراجع مذکــور که حداکثر هجده مــاه از تاریخ 
ابلاغ رأی گذشته باشــد، از اعتبارات بودجه سنواتی 
دســتگاه، مبلغ مربوطه را کسر و به اعتبارات دستگاه 
اجرائی ذی نفع اضافه می کند. در خصوص شرکتهای 
دولتی و یا مؤسسات انتفاعی وابسته به دولت، اجرای 
تکلیف مذکور از محل حساب شــرکتها و مؤسسات 
انتفاعی یاد شــده نزد خزانه داری کل کشور برعهده 
وزارت امــور اقتصــادی و دارایی )خزانــه داری کل  

کشور( می باشد.

شرکت های بیمه ای جهت کاهش حوادث رانندگی هزینه می کنند
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نوع قرارداد: تمام وقت
حداقل 10 سال سابقه کار دفتر فنی پروژه های عمرانی ساختمانی
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موقعیت شغلی:نماینده فروش داروخانه 
)Pharm Rep(

جنسیت: آقا - خانم
سابقه کار: مهم نیست

نوع همکاری: تمام وقت
شرح موقعیت شغلی

 ، نه  ها روخا نه به دا ا ز و جعه حضوری ر مرا
د و  یجا کز درمانی جهت ا کلینیک  ها و مرا

حفظ ارتباط
تعریف مشتریان و اطلاعات در سیستم

ز  ا ده  ستفا ا با  محصولات  گیری  سفارش  
جعه  م مرا تبلت و ثبت سفارشات در هنگا

به مشتری
ساس  ز مشتریان بر ا فتی  ها ا یا وصول در

دستورالعمل  های ابلاغی
موزشی و پایش  مه  های آ نا شرکت در بر

عملکرد مطابق برنامه ابلاغی
یافت  در و  مشتریان  به  مستمر  جعه  مرا
سفارش به موقع، بر اساس رویه های فروش 

و وصول
هماهنگی با مشتری و اعلام درخواست های 

برگشت از فروش به سرپرست
مهارت ها

مهارت های ارتباطی بالا
سن بین ۲0 تا ۳5 سال

مهارت مدیریت ارتباط با مشتریان
رهای  فزا نرم ا خصوص  در  پذیر  آموزش  

فروش
مسئولیت  پذیر، نتیجه  گرا

توانایی خود مدیریتی
نایی حل تعارضات و هنر متقاعدسازی،  توا

اخلاق حرفه  ای و صداقت
فرصت یادگیری و آموزش های لازم برای 
موفقیت در این شغل برای شما فراهم است.

تسهیلات و مزایا
بیمه پاداش

سایر مزایا
حقوق: پایه وزارت کار
بیمه از روز اول کاری

خود  رزومه  یط  شرا جد  وا متقاضیان 
رسال رزومه »ای- ز طریق سیستم ا ا ا ر

استخدام« ارسال نمایند.

استخدام میلان پارس فارمدیک شرکت معتبر پایه یک پیمانکاری

عکس نوشت

مدیرکل استاندارد استان کرمان گفت:طرح ویژه عیدانه سازمان ملی 
بازرسی و نظارت بر مراکز عرضه کالا و  استاندارد به منظور تشدید 
تا 15  و  شد  آغاز  بیشتری  شدت  با  استان  این  سراسر  در  خدمات 

فروردین ادامه دارد.
با   اسماعیل عاقلی افزود: بازرسان اداره کل استاندارد استان کرمان 
همکاری دستگاه های اجرایی دیگر از هم اکنون تا پایان نوروز تمرکز 
ویژه ای بر بازار بخصوص بر روی مواد غذایی و سایر کالاها مصرفی 

شهروندان خواهند داشت.

او اظهار داشت: طرح ویژه عیدانه سازمان ملی استاندارد در استان کرمان 
اجرایی می شود و در اجرای این طرح محصولات پرمصرف و مراکز 
ارائه خدمات و مراکز تفریحی مورد کنترل و  و  عرضه و توزیع کالا 

نظارت قرار می گیرد.
مدیرکل استاندارد استان کرمان ادامه داد: این طرح با افزایش نظارت 
ها، متکی بر خیر همگانی و نفع اجتماعی است که در فرایند اجرای آن، 
ارائه خدمات مطلوب و رشد کیفی، ایمنی برای رفاه و اطمینان خاطر 

شهروندان پیگیری می شود.

مدیرکل کتابخانه های عمومی کرمان، از اجرای طرح 
کتابخانه گردی در کتابخانه های استان کرمان خبر داد.

در  گردی  کتابخانه  طرح  اجرای  از  وفائی،  احمد 
کتابخانه های استان در روز های 17 و 18 و 19 اسفند 
خبر داد و گفت: هدف از برگزاری این طرح  آشنایی 
و حضور مردم و مسئولان در کتابخانه ها و آشنایی و 
اطلاع از فعالیت ها و خدمات کتابخانه های عمومی، 
توجه دادن عموم مردم به کتابخانه به عنوان یک پایگاه 
اجتماعی و فرهنگی تاثیر گذار و استفاده از ظرفیت 
گرو ه ها و تشکل های مردمی، اصحاب فرهنگ و هنر 

در  و حضور  کتابخوانی  به  مردم  عموم  دعوت  برای 
کتابخانه ها برشمرد.

به گفته او این برنامه فرصت مغتنمی برای معرفی 
ظرفیت های فرهنگی و خدمات کتابخانه های عمومی 

است.
کتابخانه های  خدمت  و  برنامه ها  به  اشاره  با  وفائی 
عمومی گفت: کتابخانه های عمومی وظیفه مهم آگاهی 
بخشی، اطلاع رسانی و زمینه سازی مناسب برای ارتقای 
سرانه مطالعه و ترویج کتابخوانی و تحقق عدالت در 

دسترسی به کتاب و کتابخانه را برعهده دارند.

نماینده مردم کرمان در مجلس گفت: استیضاح وزیر 
ارتباطات به دلیل وضعیت نامطلوب تلفن ثابت، تلفن 
کرمان  استان  سطح  در  پرسرعت  اینترنت  و  همراه 
پورابراهیمی در  دارد. محمدرضا  قرار  کار  در دستور 
وزیر  معاونین  با  استان  نمایندگان  مجمع  نشست 
ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت:وضعیت نامطلوب 
عدم  و  کرمان  استان  سطح  در  پرسرعت  اینترنت 
دسترسی بسیاری از روستاها به اینترنت سوال از وزیر 
ارتباطات را در دستور کار قرارداده است. او ادامه داد: 
استان  در  ارتباطات  وزارت  عملکردی  شاخص های 
این  و  است  کشور  متوسط  با  فاحش  تفاوت  بیانگر 
وضعیت بسیار نگران کننده می باشد که از نظر ما قابل 
قبول نیست. او گفت: در برخی زمینه ها بیش از 15 
درصد با میانگین کشور فاصله داریم و این موضوع در 
ارتباط با شاخص های عملکردی نشان می دهد وضعیت 

بسیار نامناسب است. پورابراهیمی با اشاره به وضعیت 
نامطلوب تلفن ثابت، تلفن همراه و اینترنت پرسرعت در 
سطح استان کرمان گفت: بسیاری از روستاهای ما فاقد 
اینترنت برای آموزش یا اینترنت بدون کیفیت نامناسب 
هستند. او تاکید کرد: توافق ما با وزیر ارتباطات دولت 
سیزدهم این بود در بازه زمانی کوتاه مدت این معضل 
حل شود و به دلیل عدم رعایت این موضوعات، سوال 
از وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات در دستور کار قرار 
گرفته و البته تعدادی از همکاران استیضاح را نیز مطرح 
کرده اند لذا با توجه به این رویکرد عملاً این موضوع 
اظهار  او  گیرد.  قرار  گیری  تصمیم  مبنای  می تواند 
داشت: مقرر شد هیئتی از وزارت ارتباطات برای بررسی 
موضوعات مربوط به شاخص ها و اقداماتی که باید انجام 
شود، به استان کرمان سفر و برنامه پیشنهادی خود را 

در خصوص شاخص های ارتباطی استان نهایی کنند.

به مناسبت فرارسیدن میلاد امام حسین)ع( و روز پاسدار، دکتر محمدرضا خضری 
با  انسانی گهرزمین  توسعه مدیریت و سرمایه  و معاون  پور عضو هیات مدیره 
سردارسرتیپ دوم پاسدار روح الله برخوری، مسئول نمایندگی ولی فقیه ، جانشین 
و جمعی از شورای فرماندهی تیپ تکاور صاحب الزمان )عج ( سیرجان دیدار کرد.

در این دیدار دکتر خضری پور ضمن تبریک میلاد امام حسین)ع( و روز پاسدار 
عنوان کرد: انقلاب اسلامی ایران انقلابی برخاسته از مکتب عاشورا است که با 
رهنمودهای امام)ره( و ایثار و جانفشانی های شهیدان و رزمندگان به ثمر نشست.

پاسداران ادامه دهنده راه امام حسین)ع( هستند.
سردار برخوری نیز ضمن تقدیر و تشکر از اقدامات گهرزمین، پیشرفت در عرصه 

اقتصادی را لازمه استقلال و شکوهمندی هرچه بیشتر ایران اسلامی اعلام کرد.
او همچنین از اقدامات و ماموریتهای تیپ تکاور صاحب الزمان) عج ( سیرجان در 
مرزبانی جنوب شرق؛ رشادت  و مجاهدت های تکاوران تیپ صاحب الزمان )عج( 

گزارشی ارائه نمود.
همچنین در دیداری دیگر که به همین مناسبت با فرمانده ناحیه مقاومت بسیج 
ترویج  به  اشاره  با  دستوری  سرهنگ  گرفت،  سیرجان صورت  شهرستان  سپاه 
فرهنگ ایثار و انقلاب اسلامی، اقدامات فرهنگی و توجه ویژه مجموعه گهرزمین به 

شهرستان را قابل تقدیر دانست.

رنا
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نظارت استاندارد بر بازار کرمان تشدید شد

اجرای طرح کتابخانه گردی در کتابخانه های کرمان

نماینده مردم کرمان مطرح کرد؛
وضعیت نامطلوب سرعت اینترنت در کرمان

عضو هیات مدیره گهرزمین:
انقلاب اسلامی ایران برخاسته

 از مکتب عاشورا است

خبر

دادستان عمومی و انقلاب شهرستان جیرفت از 
شناسایی و دستگیری یک کارچاق کن با ادعای نفوذ 

در دستگاه قضایی خبر داد.
حسین سلامی گفت: با دریافت گزارشی مبنی بر 
دریافت وجه در قبال پیگیری پرونده قضایی، اعمال 
نفوذ بر خلاف مقررات، جعل احکام دادگاه خانواده، 
استفاده از احکام مجعول و کلاهبرداری از طریق 
معرفی خود به عنوان فردی ذی نفوذ در دستگاه 
قضایی، بلافاصله موضوع در دستور کار حفاظت 

اطلاعات دادگستری استان قرار گرفت.

به گفته او پس از بررسی و اقدام های اطلاعاتی، 
مشخص شد متهم با جمع آوری اطلاعات پرونده های 
قضایی و ارائه آن به طرفین پرونده ها نسبت به جلب 
اعتماد آن ها اقدام می نموده و از این طریق مبالغی نیز 

از اصحاب پرونده دریافت می کرده است.
این مقام قضایی می گوید: با دستور قضایی، این 
فرد به اتهام جعل احکام دادگاه و استفاده از احکام 
مجعول، اعمال نفوذ بر خلاف مقررات، کلاهبرداری 
از طریق دادن وعده واهی به شکات، اخذ مبلغ ۲5 
میلیون تومان از یکی از شاکیان و ادعای اعمال نفوذ، 

دستگیر و با صدور قرار بازداشت موقت روانه زندان 
شده است.

سلامی با تأکید بر قاطعیت برخورد با هرگونه فساد 
درون و برون سازمانی و هشدار به شهروندان و 
مراجعان به مجموعه قضایی گفت: مردم فریب ادعای 
واهی برخی افراد سودجو اعم از مرتبط یا غیرمرتبط 
با دستگاه قضا که ادعای اعمال نفوذ در پرونده های 
قضایی دارند را نخورند و در صورت مواجه شدن با 
هرگونه مورد مشکوک در اسرع وقت با ستاد خبری 
حفاظت و اطلاعات دادگستری تماس حاصل کنند.

دستگیری یک کارچاق کن در دستگاه قضایی جیرفت 

عنوان: محشر صغرا
نویسنده: تادئوش کونویتسکی

ترجمه: فروغ پوریاوری
انتشارات: ثالث

ادبیات  رمان های  برجسته ترین  از  یکی  صغرا  محشر  کتاب 
کنایه های  و  نیش  با  که  است   اخیر  سال های  در  لهستان 
فراوان آن را نوشته و حکومت کمونیستی لهستان را در کنار 

حکومت شوروی به شدت مورد انتقاد قرار می دهد.
داستان کتاب بدون تردید هر خواننده را جذب خود می کند 
اما این فقط داستان نیست که باعث شده رمان محشر صغرا 
باارزش و خواندنی باشد بلکه نحوه روایت و بررسی مسائل 
سیاسی – اجتماعی و نقدهای نویسنده است که ارزش کتاب 

را تا این حد بالا برده است.

فراخوان رقابت بین المللی 
 Mont Photo عکاسی طبیعت

2۰22 منتشر شد.

مهلت: 10 اردیبهشت 1401
مسابقه بین المللی عکاسی طبیعت MontPhoto توسط 
نیاز و  MontPhoto برگزار می شود. در صورت  انجمن 
تمایل می توانید از خدمات ویژه ی »دپارتمان های تخصصی 
فستیوارت« برای ثبت نام، واریز و دریافت هزینه های ارزی، 
ترجمه متون ادبی، طراحی پورتفولیو، پوستر و … استفاده 

کنید.
https://instagram.com/festivart.services

تمامی افراد می توانند در این رویداد شرکت نمایند.
عکاسی  المللی  بین  رقابت  وبسایت  ها:  دانلود  و  ها  لینک 

MontPhoto طبیعت

کتاب

فراخوان 

اسکله بندر بریس 

چابهار-ایرنا- بریس روســتایی اســت در فاصله 
۶0 کیلومتری شــرق چابهار در استان سیستان و 
بلوچستان. اسکله صیادی بندر بریس با ارتفاع 10 
متر از سطح دریا محل صید انواع ماهی و شاه میگو 
است. لنگر انداختن لنج ها و کشتی ها یکی از جاذبه 

های دیدنی این منطقه است./ایرنا

عکس : ایرنا

آب را 
هَدر ندهیم


